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 نیاز پرسپولیس به انتخاب استراتژی درست
پرســـپولیس بـــرای انتخاب مربی جدیـــد خود دچار چالش شـــده و به 
نظر می رســـد مدیران این تیم در رســـیدن به جمع بنـــدی به نتیجه لازم 
نرســـیده اند. اینکه کریـــم باقری توانایی یـــا میل به ماندن و رســـاندن 
تیم بـــه موفقیت را دارد یا نه، یک بحث اســـت و اینکه بر مبنای تصمیم 
او یا ســـرمربی جدید اســـتراتژی تیم بـــرای نیم فصل دوم تعیین شـــود 

بحثی دیگـــر و البته مهم تر.
مدافـــع عنوان قهرمانـــی فوتبال ایران نیـــاز به تقویـــت دارد، این نتیجه 
البتـــه از برآیند گفته هـــای خود مدیران باشـــگاه و کارشناســـان فوتبال 
گرفته شده است. مدیرعامل باشـــگاه پرسپولیس و کمیته فنی باشگاه 
در حـــال بررســـی گزینه های مختلف هســـتند اما ظاهراً خودشـــان هم 
نمی داننـــد که چه مکتبـــی از مربیگری را با چه ســـابقه ای می خواهند.
برای تقویت بازیکن هم اســـتراتژی باشـــگاه مشـــخص نیســـت. خوان 
کارلـــوس گاریدو در شـــرایطی به پرســـپولیس آمد که این تیـــم بازیکنان 
خـــود را با ســـلیقه مدیریت، هـــواداران و شـــاید کارشناســـان نزدیک به 
باشـــگاه انتخاب کرده بود. ســـر و صدای اول فصل و تعریف و تمجیدها 
بابـــت خریدها زیاد بـــود اما خروجـــی کار، مطلوب هـــواداران نبود و در 
نهایت گاریـــدو تا روز آخری کـــه در ایران بود از شـــناخت ترکیب اصلی 

خود نیز عاجـــز ماند.
حـــالا هم اگر قرار اســـت مربی خارجی بیاید، باشـــگاه باید دســـت نگه 
دارد تا با ســـلیقه و نظر ســـرمربی جدیـــد بازیکنان خـــود را انتخاب کند 
چراکـــه در نقـــل و انتقالات زمســـتانی، هم تعـــداد بازیکنـــان خوب کم 
اســـت و هم ســـهمیه باشـــگاه ها بـــرای جـــذب بازیکن محدود اســـت. 
بنابرایـــن انتخـــاب بازیکن باید با دقت و وســـواس به مراتب بیشـــتری 

نســـبت به نقل و انتقالات تابســـتانی صـــورت بگیرد.
پرســـپولیس وضعیتـــی نگران کننـــده و بحرانـــی نـــدارد. تیـــم فعلـــی 
مجموعـــه ای از بازیکنان خـــوب و باتجربه هســـتند و کادرفنی فعلی هم 
بر اوضاع تســـلط کافی دارند اما برای بلندمدت و کار با ســـرمربی جدید 
لازم اســـت که اســـتراتژی درســـتی به کار گرفته شـــود و بســـتن تیم نیز 
با تاکتیک و خواســـته مربی جدید همســـو باشـــد، در غیـــر این صورت 
اشـــتباهات و اتفاقات گذشـــته تکرار می شـــود و هم نتایج ممکن است 
مطلوب نباشـــد هم مدیریت باشـــگاه بشـــدت تحت فشـــار قرار گیرد؛ 
مدیریتـــی که در حـــال حاضر نیـــز با انتقادهـــای زیادی مواجه شـــده و 
فعـــاً در حال خریـــد زمان با اســـتفاده از نـــام ســـتاره هایی مثل کریم 

باقری و ســـیدجال حســـینی است.

خبر سرمقاله

خبر

شایعات حول بازگشت کریم انصاری فرد به لیگ برتر
گزینه سابق نکونام مد نظر اسکوچیچ؟

در دوران مربیگـــری جوادنکونـــام در اســـتقال در مقطعـــی 
صحبت از بازگشـــت کریـــم انصاری فرد به لیگ ایـــران و بازی 
در ترکیـــب اســـتقال بـــود. رابطه خـــوب کریـــم انصاری فرد 
بـــا نکونام بـــر احتمـــال حضـــور او در ترکیب اســـتقال قوت 
می بخشـــید امـــا دیری نپاییـــد که از قـــول انصاری فـــرد اعام 
شـــد به دلیـــل مســـائل خانوادگـــی قادر بـــه حضـــور درلیگ 
ایـــران نیســـت و نمی توانـــد در اســـتقال بـــازی کنـــد. حالا 
دوبـــاره خبرهایـــی درباره بازگشـــت کریـــم انصـــاری به لیگ 
ایران منتشـــر شـــده اســـت. او که همیشـــه مخالفت خود را 
بازگشـــت به لیگ ایران اعام و شـــرایط خانوادگـــی را مانعی 
برای انتقـــال عنوان کـــرده، ممکن اســـت در روزهـــای آینده 
پیراهـــن یک تیم پر طرفـــدار لیگ برتری را تـــن کند و فوتبال 
خـــود را دوباره در ایـــران ادامه بدهد. تراکتـــور بعد از جدایی 
ســـوکول چیکالشـــی و مهدی عبدی، مذاکراتی با انصاری فرد 
انجـــام داده امـــا هنوز به نتیجه نرســـیده اســـت. حـــالا باید 
دیـــد انصاری فرد که ســـابقه پوشـــیدن پیراهن تراکتـــور را نیز 
در کارنامـــه حرفه ای خـــود دارد آیا دوباره با بازگشـــت به لیگ 

ایـــران مخالفـــت خواهد کرد یـــا خیر؟!

گل گهر وینگر گرجستانی گرفت
آمادونـــی کمالـــوف با امضـــای قـــراردادی دو و نیم ســـاله 
به گل گهـــر ســـیرجان پیوســـت.آمادونی کمالـــوف وینگر 
جـــوان تیم ملی تاجیکســـتان کـــه این فصـــل پیراهن تیم 
اســـتقال ایـــن کشـــور را بر تن داشـــت؛ بـــا عقد قـــرارداد 
رســـمی بـــه گل گهر پیوســـت. هافبـــک 21 ســـاله تیم ملی 
تاجیکســـتان، قبل از پیوســـتن به گل گهر با پیشنهاداتی از 
برخـــی تیم های مطرح لیگ برتر ایران روبرو شـــده بود اما 
در انتهـــا تصمیم گرفت بـــرای ادامـــه دوران فوتبالی خود، 

به گل گهـــر بپیوندد.

مهدی پور در آستانه جدایی از استقلال
هافبـــک میانـــی تیـــم اســـتقال، همچنـــان در وضعیـــت 
نامشـــخصی برای ادامه همکاری با این تیـــم قرار دارد. این 
بازیکـــن که در فصل گذشـــته به دلیل مصدومیت شـــدید 
از ناحیه ربـــاط صلیبی تقریباً تمام فصل را از دســـت داد، 
حالا از لحاظ جســـمانی آماده بازگشـــت به میادین شـــده 
اســـت. او طی روزهای گذشته در تمرینات استقال حضور 
پیـــدا کرد، اما این اتفـــاق در حالی رخ داد کـــه قراردادی با 
باشگاه نداشـــت و تنها برای ارزیابی شـــرایط و بررسی نظر 
کادر فنی، در تمرینات حاضر شـــد. با این حال، مهدی پور 
اخیراً استوری ای در صفحه شـــخصی خود منتشر کرده که 
شـــایعات جدایی او از اســـتقال را قوت بخشـــیده است. 
»پیچید در آســـمان ها ناله های جدایـــی.« این پیام مبهم، 
بویژه در شـــرایطی که او همراه کاروان اســـتقال به اردوی 
کیش نرفته اســـت، به عنوان نشـــانه ای از پایـــان همکاری 
او بـــا تیم تعبیر شـــده اســـت. غیبـــت او در اردوی کیش و 
انتشـــار اســـتوری مبهم او، این گمانه را تقویت کرده است 

که همکاری اش با اســـتقال به پایان رســـیده اســـت.

نشست بی نتیجه کمیته فنی وزنه برداری
سرمربی انتخاب نشد

تعییـــن تکلیـــف ســـرمربیان تیم هـــای ملـــی وزنه بـــرداری به جلســـات 
آینـــده موکول شـــد. جلســـه کمیتـــه فنی فدراســـیون با حضور ســـجاد 
انوشـــیروانی برای تعیین ســـرمربیان تیم های ملی برگزار شد. با توجه 
به اســـتعفای نواب نصیرشـــال ســـرمربی تیم ملی، قرار بود درباره کادر 
فنـــی تیم های ملی پایه و بزرگســـالان تصمیم گیری شـــود که به جلســـه 
بعـــدی موکول شـــد. با توجـــه به اهمیت ایـــن موضوع بررســـی دقیق و 
تعیین تکلیف کادرهای فنی بانوان، نوجوانان، جوانان و بزرگســـالان به 
جلسه بعدی کمیته فنی موکول شد. حســـین رضازاده، بهداد سلیمی، 
ســـیدکمال موســـوی، وحید ربیعی و حســـین توکلی دیگـــر حاضران در 

این  جلســـه بودند.

 به جز محمدرضا آزادی که در تیم نه چندان 
مطرح العروبه عضویت دارد، سایر مهاجمان 
ایرانی حاضر در لیگ برتر امارات در این فصل 
عملکرد درخشانی داشته اند و حالا در بالای 
جدول گلزنان لیگ برتر امارات برای رسیدن 
به عنوان آقای گلی با یکدیگر رقابت می کنند. 
رقابتی که البته با حضور ستاره توگویی العین 
یعنی کوجو لابا با 1۴ گل زده، دشوار به نظر 
می رسد. پس از او نوبت به مهاجم سوریه ای 
و شناخته شده الوحده می رسد؛ عمر خربین 
در خط حمله الوحده تا به اینجا 10 گل زده و 

دومین گلزن لیگ به حساب می آید.
تیم ملی  بازیکنان حاضر در  این حال  با   

ایران نیز توانستند عملکرد قابل قبولی را 
در لیگ برتر امارات به نام خود ثبت کنند 
گلزن  آنها، در لیست هشت  از  نفر  و سه 
امارات خودنمایی  این فصل فوتبال  برتر 
می کنند. سردار آزمون که با گلزنی مقابل 
العین در هفته گذشته سه امتیاز حساس 
هشت  با  کرد،  واریز  تیمش  حساب  به  را 
لیگ  در  حاضر  ایرانی  گلزن  بهترین  گل 
امارات محسوب می شود که توانسته در ۹ 
مسابقه، 10 گل و پاس گل را به نام خود ثبت 
کند و اگر مصدومیت نبود، می توانست در 
جدول گلزنان جایگاه بالاتری از رده سوم 

داشته باشد.

 آزمون در حال حاضر طی 1۹ بازی رسمی 
برای شباب الاهلی، روی 21 گل تأثیر مستقیم 
گذاشته و بهترین خرید تابستانی شان تا به 
اینجا بوده است. شهریار مغانلو آقای گل 
فصل گذشته لیگ برتر ایران پس از انتقال به 
الاتحاد کلبا، با فشار زیادی از سوی رسانه های 
ایرانی و هواداران برای درخشش در این 
لیگ مواجه شد و در ابتدای حضور خود در 
امارات، نتوانست عملکرد همیشگی خود را 
داشته باشد اما حالا به تدریج در فرم آرمانی 
قرار گرفته است و شش بار برای تیمش در 
لیگ گلزنی کرده است. مغانلو که در بازی 
قبلی یک گل به عجمان زده بود، این بار در 

مصاف با النصر دبی، هر 2 گل تیمش را با 
جایگیری مناسب و قدرت تمام کنندگی بالا 
به ثمر رساند و برای اولین بار در یک مسابقه 

2 گل با لباس تیم اماراتی زد.
 در این مسابقه، مهدی قایدی فرصت گلزنی 
دوباره با لباس کلبا و به ثمر رساندن هفتمین 
گل فصلش را در لباس این تیم داشت اما در 
دقایق پایانی بازی، بهترین فرصت گلزنی خود 
را از دست داد تا آخرین مسابقه الاتحاد کلبا 
با نتیجه سه بر دو به سود النصر دبی به پایان 
برسد. قایدی البته هنوز هم بهترین بازیکن 
کلبا طی این فصل بوده و روی 11 گل تأثیر 

مستقیم گذاشته است.

 ایرانی ها ستاره توگویی را تعقیب می کنند
ورود ملی پوشان به جنگ آقای گلی امارات 

طارمی بازی کرد، اینتر برد
ونتزیا  صفر- اینترمیلان یک

خ حسابی فر
روزنامهنگار

سابر  شمشیربازی  ملی  تیم  کاپیتان 
حله  مر به  د  صعو به  فق  مو ن  ا یر ا
یک چهارم نهایی مسابقات گرندپری 
ن  یرا ا ن  ا ز با شمشیر تا  نشد  نس  تو
ز  ا کنند  کسب  لی  ا مد ینکه  ا ن  و بد
کاپیتان  برگردند.  تونس  مسابقات 
ایران در  تیم ملی شمشیربازی سابر 
بقات  مسا یی  نها یک هشتم  مرحله 
مقابل  تونس  گرندپری  شمشیربازی 
نماینده روسیه شکست خورد و حذف 
شد. پاکدامن برای رسیدن به مرحله 
یک چهارم نهایی میگنوزی و کانتینی 
اما در  را شکست داده بود  ایتالیا  از 
ی  یمیتر د بل  مقا یی  نها یک هشتم 

تا  از روسیه شکست خورد  ناسونوف 
شمشیربازی  ملی  تیم  اعضای  تمام 
ف  حذ نس  تو ی  پر گرند ر  د ن  ا یر ا
با شکست پاکدامن تیم ملی  شوند. 
بازنده مطلق  ایران یک  شمشیربازی 
مسابقات  این  از  خالی  دست  و  بود 
مرحله  در  فتوحی  محمد  برگشت. 
یک سی ودوم جدول اصلی و عرفان 
حذف  مقدماتی  جدول  در  شکوهی 
سه  با  شمشیربازی  ملی  تیم  شدند. 
ورزشکار در این مسابقات حضور داشت 
اما عملکرد ضعیف این تیم با تغییرات 
گسترده ای در کادرفنی این تیم ایجاد 

شده و ظاهراً ادامه دار است.

ایرانی-لبنانی در دور  تنیسور دورگه 
نخست تنیس آزاد استرالیا مقابل نفر 
قاطع  برتری  به  جهان  رنکینگ   ۶۷
دست یافت. هادی حبیب، تنیسور 
دورگه ایرانی- لبنانی که پیش از این 
با راهیابی به جدول اصلی مسابقات 
به  تنیس گرنداسلم استرالیا دست 
تاریخ سازی زده بود، در دور نخست 
این مسابقات برابر یونچاکته بو، نفر 
۶۷ رنکینگ از چین، با نتیجه قاطع 
راهی  و  رسید  برتری  به  صفر  بر  سه 
 21۹ دور بعد شد. حبیب که در رده 
برترین تنیسورهای جهان جای دارد، 
در این دیدار در سه ست متوالی و با 

نتایج ۷ بر ۶، ۶ بر ۴ و ۷ بر ۶ موفق 
اولین  او  شد.  حریفش  شکست  به 
جواز  که  است  لبنان  تاریخ  تنیسور 
حضور در رقابت های معتبر گرنداسلم 
را به دست آورده است. هادی حبیب 
تا  و  شده  متولد  امریکا  تگزاس  در 
فعالیت  کشور  این  برای   201۸ سال 
ورزشی داشت اما پس از آن زیر پرچم 
لبنان در مسابقات بین المللی تنیس 
حاضر شده است. او پدری لبنانی دارد 
و مادرش نیز اصالت ایرانی-امریکایی 
دارد. این تنیسور به واسطه داشتن 
مادر ایرانی به زبان فارسی نیز مسلط 

است.

 تاریخ سازی تنیسور دورگه ایرانی- لبنانی ایران در گرندپری تونس بی مدال ماند

لیست اسکوچیچ تغییر کرد
مذاکرات  رسیدن  بست  بن  به  از  بعد 
تراکتور با برخی گزینه هایش حالا دراگان 
لیست  تغییر  به  ر  مجبو چیچ  سکو ا

خریدش شده است. 
تراکتور  مدیرعامل  مظفری زاده  سعید 
می گوید: »آقای اسکوچیچ پس از آخرین 
جذب  خواستار  اول،  فصل  نیم  بازی 
با باشگاه های  بازیکن شد. ما  دو، سه 
نامه نگاری کردیم که  بازیکنان مدنظر 
متأسفانه علی رغم اعام آمادگی برای 
پرداخت هزینه رضایتنامه، باشگاه های 
مخالفت  بازیکنانشان  جدایی  با  مبدأ 
ی  قا آ ع  طا ا به  ا  ر ع  ضو مو  . ند کرد
این شد  بر  اسکوچیچ  رساندیم و قرار 
از بررسی های لازم، بار  که ایشان پس 
دیگر یکی دو گزینه به ما معرفی کند. 
آقای اسکوچیچ معتقد است بازیکنانی 
که جذب می شوند باید کیفیت لازم را 
کمک  تیم  به  بتوانند  تا  باشند  داشته 

کنند.«

تیـــم اینترمیـــان با حضـــور مهـــدی طارمی 
بـــازی هفته بیســـتم خود در ســـری A ایتالیا 
را با پیروزی پشت ســـر گذاشـــت. تیم فوتبال 
اینتـــر در ادامـــه بازی هـــای هفتـــه بیســـتم 
ســـری A ایتالیا و از ســـاعت 1۷:30 یکشنبه 
در دیـــداری خـــارج از خانه مقابـــل ونتزیا به 
میـــدان رفـــت و در پایان به برتـــری حداقلی 
یک بـــر صفر رســـید. تیـــم ســـیمونه اینزاگی 
پـــس از شکســـت مقابـــل میـــان در فینال 
ســـوپرجام بـــه ایتالیـــا بازگشـــته بـــود و برای 
ایـــن بـــازی آمـــاده شـــد. مهـــدی طارمـــی در 
آن بـــازی بـــا یـــک گل و یک پـــاس گل مقابل 
میـــان، در کنـــار لائوتـــارو مارتینـــز در خط 
حملـــه فیکـــس شـــده بود.اینتـــر بـــازی را با 
کنترل توپ آغـــاز کرد و نســـبت به حریفش 
بیشـــتر روی جریـــان بازی تســـلط داشـــت. 
اولین فرصـــت خوب برای طارمـــی در دقیقه 

15 روی پـــاس عرضی مارتینـــز درون محوطه 
جریمـــه شـــکل گرفت امـــا ضربه پـــای چپ 
بی دقـــت او با فاصلـــه زیاد از کنـــار دروازه به 
بیرون رفـــت. هرچنـــد که به نظر می رســـید 
داور قبـــل از ضربـــه طارمی خطـــای لائوتارو 
را گرفتـــه امـــا ضربـــه طارمـــی هم به شـــکلی 
عجیب زده شـــد.  فشـــار حمات اینتر باعث 
شـــد که زود بـــه گل برســـند و فرصت طلبی 
متئـــو دارمیان بـــه او اجـــازه داد در دقیقه 1۶ 
دروازه ونتزیـــا را باز کند. اینتر این شـــانس را 
داشـــت که خیلی زود دومیـــن گل را هم بزند 
امـــا این بار هم طارمی بدشـــانس بود و ضربه 
والـــی او در دقیقه 21 از بالای دروازه به بیرون 
رفت. طارمـــی در دقیقه ۶3 جـــای خود را به 

مارکوس تـــورام داد.
در دیگـــر بـــازی برگـــزار شـــده، جنـــوا یک بر 
صفـــر در خانه مقابل پارما به پیروزی رســـید.



امیر عابدینی که یکی از پنج کاندیدای ریاســـت 
فدراســـیون فوتبال است، می گوید اهل نمایش 
نیســـت و تأکید می کنـــد که به جـــای حمله به 
یکدیگـــر بهتـــر اســـت از فوتبـــال و زیبایی های 
آن دفـــاع کنیـــم. وی در ادامه گفـــت: واقعیت 
مطلـــب، مـــن اهـــل نمایـــش نیســـتم و هرگز 
نمی گویـــم آمده انـــد دنبالـــم تـــا ثبت نـــام کنم 
و وارد انتخابـــات شـــوم. بـــا این حـــال، جامعه 
فوتبـــال و بخصـــوص افـــرادی کـــه دغدغه اش 
را دارنـــد، مدت هاســـت کـــه اصـــرار دارنـــد چرا 
نمی آیـــی و وارد گود نمی شـــوی تا از این رشـــته 

پرطرفـــدار محافظـــت کنـــی. فوتبـــال رنـــگ و 
بوی خـــود را از دســـت داده و من هم همیشـــه 
اعتقاد داشـــتم که می شـــود تحول ایجـــاد کرد و 
البتـــه هنوز هم به این مســـأله معتقد هســـتم. 
عابدینـــی در ادامـــه توضیـــح داد: دگرگونـــی در 
برنامه هـــا و ایجاد راهـــکار برای حل مشـــکلات 
فوتبـــال. از نظـــر مـــن، ایـــن دگرگونی را شـــاید 
خیلی هـــا بتوانند بـــه وجـــود بیاورنـــد. در یکی 
دو ســـال آینده، فوتبـــال ایران روزهای ســـختی 
پیـــش رو دارد. بایـــد بـــه جایگاهـــی برگردیم که 
حق فوتبال مان، هوادارانش و تیم ملی اســـت. 

برای کوبیدن این و آن، همیشـــه وقت هســـت. 
می گویـــم اگر هم کســـی را نقد می کنیـــم، باید 
صداقت داشـــته باشـــیم. نقد بایـــد چهارچوب 
داشـــته باشـــد و مردم ببینند و احســـاس کنند 
که بـــه آنهـــا راســـت می گوینـــد. رئیس اســـبق 
فدراســـیون فوتبال گفـــت: من بررســـی کردم 
و بـــه ایـــن نتیجه رســـیدم کـــه افرادی کـــه برای 
ریاســـت ثبت نام کرده اند، همگـــی برای فوتبال 
زحمت کشـــیده اند. از علـــی کفاشـــیان انتقاد 
کـــردم اما هرگـــز نگفتم برای فوتبـــال کار نکرده 
اســـت. او غریبـــه ای بود کـــه آمد و خـــودش را 

بـــا فوتبال آشـــنا کـــرد. با ایـــن حال نتوانســـت 
طـــی ۱۲ ســـال فعالیـــت، کارنامـــه قابـــل قبولی 
از خـــود بـــه جا بگـــذارد. حـــالا شـــاید خودش 
بگوید نمـــره قبولـــی می گیرد اما مـــن معتقدم 
تطابـــق برنامـــه بـــا کارنامه بســـیار مهم اســـت. 
ایشـــان در دوران فعالیتـــش، اغلب به روزمرگی 
می رسید؛ در نتیجه کارنامه محکمی ندارد. الان 
هـــم اگر از او بپرســـید، می گوید آمـــده ام تا حق 
فوتبـــال را بگیـــرم امـــا در دوره فعالیتش هرگز 
نتوانست این کار را انجام بدهد. وی در ادامه در 
خصوص آینده فوتبال ایـــران گفت: امید وقتی 

برمی گـــردد که یک تحـــول و رنســـانس عظیم 
شـــکل بگیـــرد. بایـــد برنامه داشـــت، تولید 

برنامـــه کرد تا بعدها مـــردم قضاوت کنند و 
به آن نمره بدهنـــد. وقتی می گوییم مردم 
ولی نعمت فوتبال هستند، چه جایگاهی 

برایشـــان در نظـــر گرفته ایم؟ نمی شـــود 
که آنها همیشـــه حامی فوتبال باشند 

اما بـــا دلخوری. حـــالا بایـــد چه کار 
کنیـــم؟ بایـــد کاری کنیم کـــه امید 
به فوتبـــال برگردد. به باشـــگاه ها، 

بازیکنان و البته هـــواداران.
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خبر

 ماجرای بازداشت فریادشیران
 با شکایت فدراسیون

نـــادر فریادشـــیران  تنـــد  پـــس از صحبت هـــای   
دروازه بـــان اســـبق تیـــم ملـــی کشـــورمان علیـــه 
فدراســـیون فوتبـــال ایـــران و مهـــدی تـــاج، رئیس 
فدراســـیون فوتبال از نادر فریادشیران به دادسرای 
عمومی و انقلاب تهران شـــکایت کرد که در پی این 
شـــکایت و ارائه مســـتندات، برای نادر فریادشیران 
احضاریـــه صـــادر و وی بـــرای ادای توضیحـــات بـــه 
دادســـرا رفت. پس از حضور فریادشیران در دادسرا 
و ارائـــه توضیحات او به مقـــام قضایی بـــرای او قرار 
التـــزام کـــه از ســـبک ترین قرارهای صادره اســـت، 

صادر می شـــود.
 بـــا توجـــه به عدم قبـــول قـــرار التزام از ســـوی نادر 
فریادشـــیران، ایـــن قـــرار بـــه قـــرار معرفـــی کفیل 
تبدیل شـــده اســـت کـــه این فـــرد از معرفـــی کفیل 
نیـــز خـــودداری کـــرده اســـت؛ لذا بـــه دلیـــل عدم 
معرفی کفیل از ســـوی نـــادر فریادشـــیران، این فرد 
روز گذشـــته بـــه زنـــدان معرفی شـــد. با ایـــن حال 
پس از انتشار تصاویری از بازداشت این پیشکسوت 
فوتبـــال ایران، بخش حقوقی فدراســـیون فوتبال با 
انتشـــار بیانیه ای رســـمی اعلام کرد که فدراســـیون 
از شـــکایت خـــود در این خصوص صـــرف نظر کرده 
تا فریادشـــیران مراحـــل آزادی خود را ســـپری کند.

 

 حضور محمدی و توسلی
 در جمع برترین دروازه بانان جهان

 در ادامـــه معرفـــی برترین هـــای فوتســـال جهان در 
ســـال ۲۰۲۴ توســـط پایگاه خبری فوتســـال پلنت، 
نامزدهای کســـب عنـــوان برترین دروازه بان ســـال 
در فوتســـال مـــردان و زنـــان معرفـــی شـــدند کـــه 
باقـــر محمـــدی و فرزانـــه توســـلی دو دروازه بـــان 
تیم هـــای ملـــی مـــردان و زنان ایـــران در لیســـت ۱۰ 
نفره نامزدهای کســـب عنـــوان برتریـــن دروازه بان 
ســـال فوتســـال جهـــان قـــرار گرفتنـــد. در بخـــش 
مـــردان، روز باشـــکوهی بـــرای مرد شـــماره یک تیم 

ملی فوتســـال رقـــم خورد. 
محمدی رکورد بیشـــترین کلین شیت را با ۹ مسابقه 
بدون گل خورده بـــه خود اختصاص داد و همچنین 
در جام ملت های آســـیا ۲۰۲۴ یکی از ارکان اصلی در 
قهرمانی ایران در این رقابت ها بود. ســـنگربان تیم 
ملی پس از تصاحب دســـتکش طلایی آســـیا، برای 
دومین ســـال متوالـــی در جمـــع ۱۰ دروازه بـــان برتر 
دنیـــا قـــرار گرفت و نامـــزد بزرگ ترین جایـــزه فردی 

در پســـت خود شد.
 نام هـــای بزرگی در کنـــار باقر محمـــدی جلب  نظر 
می کننـــد. ویلیام فیلیپـــه دورن ســـنگربان برزیلی 
کـــه ســـال گذشـــته به ایـــن عنـــوان دســـت یافت، 
برنـــده احتمالی دومین دســـتکش طلایـــی دوران 
حرفه ای اش خواهد بود. هیگویتا دروازه بان مطرح 
فوتســـال جهان و رکورددار دســـتکش طلایی نیز از 
دیگـــر چهره های شـــاخص این ســـیاهه محســـوب 
می شـــود. فرزانه توســـلی کاپیتان تیم ملی فوتسال 
زنـــان ایـــران نیز در ســـال گذشـــته با وجـــود برگزار 
نشـــدن رقابت هـــای معتبـــر بین المللـــی، عملکرد 
قابـــل توجهـــی در مســـابقات داخلی داشـــت و به 
همیـــن دلیـــل در لیســـت بهترین هـــای ســـایت 

فوتســـال پلنت قـــرار گرفت.
 

نمایندگان AFC چهارشنبه در آزادی
 چهارشـــنبه این هفتـــه، نمایندگان کنفدراســـیون 
فوتبال آسیا )AFC( از ورزشـــگاه آزادی تهران بازدید 
خواهنـــد کرد تـــا شـــرایط میزبانـــی پرســـپولیس و 
اســـتقلال از تیم هـــای آســـیایی در ایـــن ورزشـــگاه 
را تأییـــد کننـــد. ایـــن بازدید پـــس از بازدیـــد قبلی 
نماینـــدگان AFC از ورزشـــگاه یـــادگار امـــام تبریـــز 
انجام می شـــود و قرار اســـت شـــرایط میزبانی برای 
بازی هـــای آســـیایی این دو تیـــم بـــزرگ پایتخت در 

آســـیا فراهم شود.
 بـــا اینکه در وبســـایت کنفدراســـیون فوتبال آســـیا 
محل بازی های پرســـپولیس برابر النصر عربســـتان 
و اســـتقلال برابر الشـــرطه عراق در ایران مشـــخص 
شـــده، هنـــوز ایـــن موضـــوع بـــه طـــور رســـمی بـــه 
باشـــگاه ها و فدراســـیون فوتبال ایران اعلام نشـــده 
اســـت. به همین دلیل، این بازدید از ورزشگاه آزادی 
اهمیت زیـــادی دارد تا شـــرایط میزبانـــی به صورت 

نهایی تأیید شـــود.
 

برگزاری سوپرجام با عنوان شهید 
سردار سلیمانی و شهدای مقاومت

 بـــه نقل از روابـــط عمومی و امور فرهنگی ســـازمان 
لیـــگ فوتبال ایران، به منظور ارج نهادن به شـــهید 
سپهبد قاسم ســـلیمانی و شهدای مقاومت مسابقه 
ســـوپرجام ۱۴۰۳ با عنوان شـــهید ســـردار ســـپهبد 
قاسم ســـلیمانی و شـــهدای مقاومت روز جمعه ۲۸ 
دی ماه بین دو تیم پرســـپولیس و سپاهان اصفهان 
در ورزشـــگاه امام خمینی)ره( اراک برگزار می شود. 
به همیـــن مناســـبت مراســـم فرهنگی ویـــژه ای در 
ورزشـــگاه و پیش از آغاز مسابقه با حضور بازیکنان، 

مربیـــان و داوران دو تیم برگزار خواهد شـــد.

یکـــی از راه های آمـــاده نگه داشـــتن داوران 
این اســـت که حضوری فعال در مســـابقات 
دســـته های پایین تر داشـــته باشـــند. برای 
مثـــال برخـــی داوران تهرانـــی کـــه در لیگ 
برتر هم قضـــاوت می کنند حاضر نیســـتند 
در مســـابقات داخلـــی تهران ســـوت بزنند 
و در خـــلال مســـابقات لیگ برتـــر با حضور 
در چنیـــن بازی هایـــی آمادگـــی ذهنـــی و 
بدنـــی خود را حفظ کنند. در همین راســـتا 
شـــنیده شـــده حتـــی مســـئولان مربوطه با 
ایـــن داوران بارهـــا تمـــاس گرفتـــه  و از آنها 
خواســـته اند کـــه در دســـته های پایین تـــر 
حضـــور یابند تـــا از آمادگی مطلـــوب فاصله 
نگیرنـــد امـــا داوران حاضـــر به شـــرکت در 
مســـابقات پایین تـــر نیســـتند و بـــه نوعـــی 
قضـــاوت در دســـته های پایین تـــر را کســـر 
شـــأن می داننـــد! ایـــن تصمیـــم در حالی از 
ســـوی داوران مطـــرح اتخـــاذ می شـــود که 
خود از همیـــن لیگ های پایین اســـتانی به 
ســـطح اول فوتبـــال کشـــور راه یافته اند اما 
بعد از رســـیدن به شـــهرت از یاد می برند که 

همین لیگ های داخل اســـتانی می تواند به 
محلی برای تداوم آمادگی آنها تبدیل شـــود 
کـــه از قضاوت در این دســـته ها خـــودداری 
می کننـــد. بـــه هـــر حال خـــوب اســـت که 
داوران برتـــر فوتبـــال ایران به ایـــن موضوع 
توجـــه کننـــد کـــه قضـــاوت در لیگ هـــای 
پایین تـــر بـــه منزلـــه پاییـــن آمدن شـــأن و 
منزلت آنها نیســـت و حضـــور در لیگ های 
ســـبک تر در خـــلال بازی هـــای لیـــگ برتـــر 
می تواند بر تجربیـــات و آمادگی آنها بیفزاید 
کـــه هرگز به ایـــن موضوع توجه نمی شـــود. 
بـــه هرحـــال مســـأله ناآمادگـــی داوران بـــا 
حـــذف نـــام 7 داور که بـــه تازگـــی رخ داد، 
نشـــان از سیاســـت های نامناســـب کمیته 
داوران فدراســـیون فوتبـــال در قبال داوران 
دارد. هرچند کـــه خود داوران نیـــز خارج از 
این مباحث حرفه ای و سیاســـتگذاری های 
کلان بایـــد بـــرای زندگـــی حرفـــه ای خـــود 
برنامه منظمی داشـــته باشـــند که حضور در 
لیگ هـــای پایین تـــر یکی از همیـــن اهرم ها 
اســـت تا آنها را آمـــاده نگـــه دارد. در همین 

راســـتا خبرنگار ایران ورزشـــی با اسماعیل 
صفیری، سرپرســـت کمیتـــه داوران تماس 
گرفـــت تـــا دربـــاره ایـــن موضـــوع صحبت 
کنـــد امـــا او حاضـــر به پاســـخگویی نشـــد. 
به هر حـــال نگرانـــی از آینـــده کاری داوران 
مســـأله ای نیســـت که بتوان به ســـادگی از 
کنار آن عبـــور کرد. آنچه اهمیـــت دارد این 

اســـت که جامعـــه داوری با سیاســـت های 
نادرست چه از جانب کمیته داوران و چه از 
جانب خودشـــان کوچک نشود اما در عمل 
شـــاهدیم که کفگیر داوری در فوتبال ایران 
در حال رســـیدن به ته دیگ اســـت و عملاً 
فوتبـــال ایران دارد از داشـــتن داوران زبده و 

بـــا تجربه تهی می شـــود.

امتناع داوران از قضاوت بازی های لیگ های پایه

کفگیر داوری به ته دیگ رسید

 اعتقاد دارم 
مشروعیت 

انتخابات 
فدراسیون 
فوتبال زیر 

سؤال است. 
مگر می شود 

شما شرط 
4سال سابقه 

ورزشی را برای 
یک فرد معین 

کنید بعد به 
آن فرد بگویید 
برای حضور در 
انتخابات باید 

از سه نفر دیگر 
امضا بگیرید، 

این اوج فاجعه 
است

 امیررضا واعظ آشتیانی در گفت و گو با ایران ورزشی: انتخابات فدراسیون فوتبال مشروعیت ندارد

فوتبال ایران گروگان یک عده خاص است

مدیرعامل اســـبق باشـــگاه اســـتقلال 
انتخابـــات  قبـــل  دوره  کاندیـــدای  و 
فدراســـیون فوتبـــال فضـــای حاکـــم بر 
فوتبال ایـــران را بشـــدت ناامیدکننده 
توصیف و تأکید کرد، بـــا آنالیز اتفاقات 
کنونـــی و محدودیـــت بـــرای حضـــور 
انتخابـــات  در  متعـــدد  کاندیداهـــای 
اســـفند ســـال جاری بـــه هیـــچ عنوان 
نمی توان امید بهبود شـــرایط داشـــت. 
انتقـــادات تند امیررضا واعظ آشـــتیانی 
از وضعیـــت مدیریتی حاکم بـــر فوتبال 
ایـــران، در آســـتانه برگـــزاری انتخابات 
فدراســـیون فوتبال و هشـــدارهای وی 
به اعضای مجمع بابـــت نحوه انتخاب 
رئیس جدید فدراســـیون فوتبال قطعاً 
می تواند حساســـیت انتخابات یازدهم 
اســـفندماه فوتبـــال ایـــران را تشـــدید 
کند، البتـــه که به اعتقـــاد خودش این 

حرف هـــا فایـــده ای نخواهد داشـــت.

در آستانه انتخابات مهم 
فدراسیون فوتبال بسیاری 

از کارشناسان و صاحبنظران 
حوزه فوتبال به نوعی 

معتقدند اتفاق جدیدی در 
بخش مدیریتی فوتبال ایران 

رقم نخواهد خورد، هرچند 
که برگزاری انتخابات به 

معنای شکل گیری تحولی 
جدید در آن حوزه است، 

شما هم اعتقاد دارید خبری 
از تحول در وضعیت فوتبال 

نیست؟
لازم  اســـتانداردهای  مـــن  نظـــر  بـــه 
رعایـــت نشـــده اســـت. به اعتقاد شـــما 
ایـــن انتخابـــات کیفیـــت دارد؟ تمـــام 
در  حضـــور  بـــرای  کـــه  کاندیداهایـــی 
انتخابات نام نویســـی کرده انـــد، عامل 
وضع موجـــود فوتبـــال ایران هســـتند، 
فوتبال ما با این مدیران پیشـــرفت قابل 
توجهـــی داشـــته کـــه الان توقـــع تحول 
داریـــم؟ مربیـــان خوبی ســـاخته ایم یا 
بازیکنان مســـتعد و تـــراز اول را پرورش 
دادیـــم کـــه بـــا ترانســـفر آنهـــا بـــه خود 
ببالیم؟ اگر فوتبال ما مدیریت درســـتی 
داشـــت وضعیـــت فعلـــی لیـــگ ایـــران 
این بود؟ هفته ای نیســـت کـــه در لیگ 
بـــه اصـــلاح برتر مـــا اتفاق و حاشـــیه ای 
عجیـــب رخ ندهـــد! آیا به عقیده شـــما 
این سلســـله اتفاقات عجیـــب و غریب 
نشـــانه پیشـــرفت و تحـــول اســـت؟ مـــا 

مدیریـــت خوبـــی داشـــتیم کـــه امـــروز 
توقع تحول و شـــگفتی داشـــته باشیم؟ 
این جماعـــت همان هایی هســـتند که 
وضعیـــت موجود فوتبـــال ایـــران را رقم 
زدنـــد پس چگونه تصـــور می کنیم وضع 
موجـــود بـــا همـــان نفـــرات قرار اســـت 
عـــوض شـــود. وضعیـــت فعلـــی فوتبال 
ایران محصول و دســـتاورد نفراتی است 
کـــه امـــروز بـــرای حضـــور در انتخابات 
نام نویســـی کردنـــد. پـــس ایـــن نفرات 
قطعـــاً نمی توانند نجات دهنـــده فوتبال 

ما باشـــند.
 خیلی ها تصور می کردند در 
این دوره از انتخابات فوتبال 

شاهد حضور چهره های 
جدید و جوان در عرصه 

انتخابات باشیم اما نه تنها 
این اتفاق رخ نداد بلکه همان 

نفرات تکراری نام نویسی 
کردند.

فوتبـــال توســـط یک گـــروه به گـــروگان 
گرفته شـــده اســـت. وقتی یک کاندیدا 
۴۸ امضـــا را بـــرای خود می گیـــرد یعنی 
اینکـــه فـــرد دیگـــری بـــرای حضـــور در 
انتخابات شانســـی نـــدارد، نکتـــه قابل 
تأمل اینجاســـت که وقتی چنین اتفاقی 
رخ می دهد باید برای مدیران دســـتگاه  
ورزشـــی و نهادهای ذی ربط این ســـؤال 
ایجاد شـــود کـــه چـــه اتفاقاتـــی درحال 
وقـــوع اســـت که یـــک نفـــر ایـــن تعداد 
امضـــا را جمع آوری می کنـــد تا کاندیدای 
دیگـــری وارد انتخابـــات نشـــود. از ایـــن 
موضوع هم عبور کنیم به این پرســـش 
می رســـیم که رئیس فعلی فدراســـیون 
فوتبال به کـــدام کارنامه موفق مدیریتی 
می نـــازد کـــه بـــا ایـــن اراده در انتخابات 
نام نویســـی کـــرده اســـت؟ موفقیـــت از 
نظر دوســـتان راهیابی به جـــام جهانی 
اســـت اما واقعاً در شـــرایطی که آســـیا ۸ 
سهمیه مستقیم و یک سهمیه مشروط 
بـــرای جام جهانـــی دارد، آیا ایـــن افتخار 
و موفقیـــت بزرگـــی اســـت که مـــا راهی 
جـــام جهانی شـــویم؟ موفقیـــت زمانی 
رقـــم می خـــورد که مـــا در جـــام جهانی 
به دور دوم و ســـوم راه پیـــدا کنیم وگرنه 
راهیابی بـــه جمع ۴۸تیم جـــام جهانی 
کـــه اســـمش موفقیـــت نیســـت! اگـــر 
می خواهید وضعیت موجود را بررســـی 
کنیـــد بـــه وضعیت تیـــم المپیـــک نگاه 
کنیـــد. درباره هدفگـــذاری کلان فوتبال 
صحبت کنیـــم. برنامه کپـــی کردن که 
هنـــر مدیریتـــی نیســـت، رؤیاپـــردازی و 
مطرح کردن موضوعات دور از دسترس 
قطعاً موفقیت نیســـت، ملاک مدیریت 
خـــوب و ایـــده آل، دســـتاورد و عملکرد 
اســـت. به نظر شـــما وضعیـــت موجود 
فوتبـــال ایران رضایت بخش اســـت؟! به 

نظر من نیســـت.

بسیاری از کارشناسان 
معتقدند شرایط نام نویسی 
برای کاندیداهای متقاضی 

شرکت در انتخابات روند 
عادلانه ای نیست، شما بر 

این باورید؟
در اساســـنامه فدراســـیون فوتبال آمده 
اســـت هر کاندیدایـــی که قصـــد حضور 
در انتخابـــات را دارد بایســـتی ۴ســـال 
ســـابقه مدیریـــت در فوتبـــال را داشـــته 
باشـــد، این واقعاً اتفاق خوب و ایده آلی 
اســـت اما نکته بحث برانگیز اینجاست 
همـــان فـــردی که ســـابقه ورزشـــی دارد 
بـــرای حضور در انتخابات باید به ســـراغ 
اعضای مجمع بـــرود و امضا جمع کند، 
ایـــراد کار اینجا شـــکل می گیـــرد، وقتی 
قـــرار بـــه جمـــع آوری امضا باشـــد یعنی 
اینکه شـــما باید خـــود را وام دار اعضای 
مجمـــع بدانیـــد بـــه همین دلیل شـــما 
چهره جدیـــدی در انتخابات نمی بینید، 
بـــر این اســـاس من به صراحـــت اعتقاد 
دارم مشـــروعیت انتخابات فدراســـیون 
فوتبال زیر ســـؤال اســـت. مگر می شود 
شما شرط ۴سال ســـابقه ورزشی را برای 
یک فـــرد معیـــن کنید بعـــد بـــه آن فرد 
بگویید بـــرای حضـــور در انتخابات باید 
از ســـه نفر دیگر امضا بگیریـــد، این اوج 
فاجعه اســـت. به همین دلیل می گویم 
که وضعیـــت فعلی فوتبال ایـــران با این 
مدیریـــت نه تنها امیدوارکننده نیســـت 
بلکه بشـــدت نگران کننده اســـت. من 
۲ ســـال پیـــش در مناظـــره بـــا رئیـــس 
فعلـــی فدراســـیون فوتبال اعـــلام کردم 
که با این شـــرایط هیچ امیـــدی به آینده 
فوتبال نیســـت، چه اتفـــاق جدیدی رخ 
داده که مـــا به آینـــده امیدوار باشـــیم؟ 

ســـؤال من و اهالـــی فوتبال این اســـت 
که کدام یـــک از ایـــن کاندیداها انتخاب 
شـــوند وضعیـــت فوتبال ایـــران متحول 
خواهد شـــد؟ هیچ کدام از کاندیداهای 
حاضـــر در انتخابـــات نکتـــه روشـــنی در 

کارنامه خـــود ندارند.
یعنی اعتقاد دارید حتی 

اگر رئیس فعلی فدراسیون 
فوتبال هم در انتخابات 

یازدهم اسفندماه انتخاب 
نشود، باز هم اتفاق جدیدی 

رخ نخواهد داد؟
قطعـــاً اتفاقـــی رخ نمی دهـــد، در ایـــن 
انتخابـــات کاندیداهایـــی حضـــور دارند 
که خودشـــان فوتبال ایران را به این روز 
انداخته انـــد آیا به اعتقاد شـــما کســـانی 
که فوتبـــال را به ایـــن روز انداختند هنر 
تغییـــر شـــرایط را دارنـــد؟ قطعـــاً چنین 
نیســـت. در بعـــد اقتصـــادی صاحـــب 
موفقیـــت در فوتبـــال بودیم یـــا در بعد 
فرهنگی، اجتماعی و ورزشـــی دستاورد 
خیره کننده ای داشـــتیم؟ در بعد فنی و 
مدیریتی پیشرفت داشـــتیم که حالا به 
واســـطه آن به آینده فوتبال بـــا این افراد 
امیـــدوار شـــویم؟ وقتی کارآمـــدی وجود 
نـــدارد یعنـــی اینکه امیدی به پیشـــرفت 
و تحول نیســـت پس نســـبت بـــه آینده 
نمی توانیـــم امیـــدوار باشـــیم چون هنر 
ایـــن طیف در صعـــود تیم ملـــی به جام 
جهانی خلاصه می شـــود. ما گرفتار یک 
چرخـــه معیـــوب مدیریتی شـــده ایم که 
هر روز همان اشـــتباهات قبل را تکرار و 
فوتبـــال را با آزمون و خطا اداره می کنند.

 در این میان چهره هایی 
نظیر علی دایی، مهدی 

مهدوی کیا و خیلی از افراد که 
پتانسیل حضور در انتخابات 

را دارند هم ریسک شرکت 
در انتخابات را به کلی قبول 
نمی کنند و ترجیح می دهند 

هرگز نزدیک به این حوزه 
نشوند.

ببینیـــد، این موضـــوع نیاز بـــه بحث و 
گفت و گـــوی فـــراوان دارد اما همیشـــه 
قهرمانـــان و ورزشـــکاران یـــک رشـــته 
نمی توانـــد مدیـــران خوبـــی باشـــند، 
هرچنـــد که تخصص آنهـــا مرتبط با آن 
حوزه باشـــد به همین دلیل در سراسر 
جهان مـــوارد اندک و انگشت شـــماری 
از مدیـــران موفـــق ورزشـــی می بینیـــم 
اما نکته اینجاســـت کـــه این افـــراد به 
ایـــن دلیـــل از حضـــور در ایـــن عرصه 
فـــرار می کننـــد چـــون می داننـــد چـــه 
آخر و عاقبتی در انتظار آنهاســـت، آنها 
خوب می داننـــد که در ایـــن انتخابات 
ملاک انتخابات کارآمدی و شایســـتگی 
و دانش نســـبت به این رشـــته نیست 
بلکـــه اینجـــا همـــه چیـــز بـــه اتفاقات 
پشـــت پـــرده مرتبط اســـت بـــه همین 
دلیـــل قیـــد شـــرکت در انتخابـــات را 
می زننـــد، آنها بـــه خوبـــی می دانند که 
انتخـــاب رئیس فدراســـیون بـــه روال 
طبیعـــی انجـــام نمی شـــود، مجمـــع را 
بـــه گـــروگان گرفته اند. ایـــن انتخابات 
کاملاً فرمایشـــی اســـت. فقط ســـؤال 
اینجاست که چرا مســـئولان، تماشاگر 
این اتفاقات هســـتند و هیچ اعتراضی 

بـــه ایـــن روال نمی کنند.
خیلی از کارشناسان به 

نحوه چینش اعضای مجمع 
اعتراض دارند، شما هم یکی 

از افرادی بودید که همیشه 
معتقد بودید، این روال 

انتخابات ثمره و دستاورد 
خوبی برای فوتبال ایران به 
همراه نخواهد داشت، در 

این خصوص توضیح دهید؟
چـــرا بایـــد اعضـــای مجمع، محـــدود و 
گزینشی باشـــند؟ با این شرایط طبیعی 
اســـت یک نفر در اقدامـــی عجیب ۴۸ 
امضا را به ســـود خود جمع کند تا سایر 
مدعیان امکان حضـــور در انتخابات را 
نداشـــته باشـــند. وقتی قانون می گوید 
شـــما بـــرای ورود بـــه انتخابـــات نیاز به 
تعـــداد امضـــای مشـــخص داریـــد چرا 
بایســـتی یـــک کاندیـــدا ۱۰ برابـــر مقدار 
توصیـــه شـــده و ایـــن حجـــم از امضا را 
به ســـود خود فریـــز کند؟ ایـــن ترکیب 
نماد یـــک مجمع فرمایشـــی و نشـــانه 
مهندسی انتخابات است. باید اعضای 
مجمع فدراسیون فوتبال افزایش پیدا 
کند. لابی ذات انتخابات اســـت و هیچ 
ایـــرادی بـــرای انجام لابـــی و جمع آوری 
آرا وجود ندارد اما مهندســـی انتخابات 
بد اســـت و بـــرای هیچ کســـی پذیرفته 
نیســـت. امـــروز بـــه شـــما اطمینـــان 
می دهـــم اگر آقـــای X یا آقـــای y امکان 
حضور در انتخابـــات را پیدا نکند، قطعاً 
باز هم مشـــکل حـــل نمی شـــود چون 
گزینـــه در صـــف انتظـــار به عنـــوان یار 
پوششـــی انتخاب خواهد شـــد. وقتی 
می توانیم بـــه آینده فوتبال خوشـــبین 
باشـــیم کـــه تنـــوع کاندیـــدای صالح و 
اصلـــح وجود باشـــد. این مصـــداق بارز 
بی تدبیـــری اســـت کـــه فوتبـــال ایران 
گرفتـــار این شـــرایط و این دایره بســـته 
شـــده. تا زمانی کـــه این اوضـــاع ادامه 
داشـــته باشـــد نمی توانیـــم بـــه آینـــده 

خوشـــبین باشیم.

آمده ام که حق فوتبال را بگیرم
عابدینی: من اهل نمایش نیستم

سینا حسینی
روزنامه نگار

گزارش یک

دردسر جدید کمیته داوران در آستانه نیم فصل دوم

7 داور لیگ برتری در تست بدنی مردود شدند
ح کشـــورمان مردود  دیروز در تســـت بدنی داوران فوتبال 7 داور مطر

. ند شد

دیـــروز کلاس بیـــن فصـــل داوران فوتبـــال لیـــگ برتر فوتبـــال در یزد 

آغـــاز شـــد و داوران در تســـت های بدنـــی و غیـــره شـــرکت کردنـــد. 

طبـــق اطلاعاتی که بـــه بیـــرون درز کرده ظاهـــراً تســـت های بدنی با 

سخت گیری انجام شـــده و تعدادی از داوران هم در تست رد شده اند.

 VAR به نوشـــته آنا، از بیســـت ویک داوری کـــه در ایـــران دارای مدرک

هســـتند 7داور بـــه نام هـــای علـــی صفایـــی، زاهدی فـــرد، علی اصغر 

مؤمنـــی، حمیـــد حاج ملـــک، میثـــم حیـــدری، ســـعید رحیمی مقدم 

مـــردود شـــده اند و کوپال ناظمی هـــم به علت مصدومیت در تســـت 
بدنی حاضر نشـــد.

همچنیـــن عباس راکی که چند وقتی به علت مشـــکلات ایجاد شـــده 

بـــا طالقانی رئیس هیأت فوتبال خوزســـتان محروم شـــده بود به طرز 

عجیبی از اســـتان لرســـتان به لیگ برتر دعوت شد که او هم در تست 

بدنی مردود شـــده اســـت. همچنین از ســـایر داورانی که نتوانســـتند 

تســـت را با موفقیت پشـــت ســـر بگذارند باید به جبرییلی، عاشوری، 
منصوری، علی نیافر اشـــاره کرد.

با توجـــه به این آمار باید دیـــد کمیته داوران بـــرای نیم فصل دوم چه 

تمهیداتـــی برای قضاوت هـــای بازی هـــا می خواهد در پیـــش گیرد به 

 VAR خصـــوص که شـــاید در نیم فصـــل دوم تعداد مســـابقاتی کـــه با
برگزار می شـــود، بیشتر شود.



خبر

بندرعباس، میزبان والیبال ساحلی
هفتـــه هفتـــم لیـــگ برتـــر والیبـــال ســـاحلی ۱۲بهمن 
بـــه میزبانـــی فـــولاد هرمـــزگان در زمین های ســـاحلی 
بندرعبـــاس شـــروع می شـــود. نیم فصـــل اول و نقل و 
انتقـــالات لیگ برتـــر والیبال ســـاحلی 25 دی ماه تمام 
می شـــود و نیم فصـــل دوم 12 بهمن ماه بـــا هفته هفتم 
لیگ بـــرای ســـه روز در زمین های ســـاحلی بندرعباس 
شـــروع می شـــود. تیم های پارس جنوبی جـــم، پیکان 
بنـــدر دیـــر، شـــهداب یـــزد، ســـنگ آهـــن بافـــق، فولاد 
هرمزگان، شـــهرداری مراغه، پاس بنـــدر ترکمن، رازین 
پلیمر تهران و هیأت خراســـان رضوی در چهارمین دوره 
لیـــگ برتر ســـاحلی با هـــم رقابـــت  می کننـــد و پرونده 
هـــر هفته بـــا برگزاری بـــازی فینـــال و رده بندی بســـته 
می شـــود. تیـــم  ســـنگ آهن بافـــق بـــا ترکیـــب بهمن 
ســـالمی- علیرضـــا آقاجانی بـــا قهرمانـــی در هفته های 

دوم، ســـوم و ششـــم، قهرمان نیم فصل شـــد.

شکایت وزنه برداران از ذوب آهن
در حالـــی کـــه یـــک ســـال از قهرمانی تیـــم وزنه بـــرداری 
ذوب آهـــن در لیگ برتـــر می گذرد امـــا وزنه بـــرداران این 
باشـــگاه هنوز حـــق و حقوق خـــود را نگرفته انـــد تا ناچار 
بـــه شـــکایت بـــرای گرفتـــن معوقات خـــود شـــوند. یک 
ســـال پیش بود که تیـــم وزنه بـــرداری ذوب آهـــن عنوان 
قهرمانی لیگ برتر را به دســـت آورد اما از آن زمان تاکنون 
وزنه بـــرداران ایـــن تیـــم حـــق و حقـــوق خـــود را دریافت 
نکرده اند و این اتفاق موجب ناراحتی آنها شـــده اســـت. 
طبـــق وعـــده باشـــگاه ۵۰ درصد مطالبـــات وزنه بـــرداران 
پرداخت شـــده و مابقی آن قـــرار بود در اردیبهشـــت ماه 
ســـال جاری پرداخت شود، اما با گذشـــت یک سال هنوز 
خبری از واریزی نیســـت. البته بدعهدی ذوب آهن اتفاق 
تـــازه ای نیســـت و در ســـال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ هم باشـــگاه 
ذوب آهـــن در تســـویه قـــرارداد وزنه بـــرداران بدقولی کرد 
و اعتـــراض آنها را به همراه داشـــت. این در حالی اســـت 
کـــه چند ماه پیش بودجه باشـــگاه ذوب آهن اعلام شـــد 
و نســـبت به ســـال گذشـــته با افزایش ۲۰درصدی همراه 
بـــوده و به ۲۴۰ میلیارد تومان رســـیده اســـت کـــه به نظر 

می رســـد بخـــش اعظم آن صرف فوتبال شـــده اســـت.

جراحت یکی از تماشاگران کشتی
به دلیل اتفاقات تلخی که در حاشـــیه مســـابقات کشتی 
فرنگی جوانان اســـتان فارس رخ داد، فدراسیون کشتی 
اعلام کرد بشـــدت با این ماجرا برخورد می کند. شـــهرام 
لرســـتانی رئیس کمیته انضباطی فدراســـیون کشتی در 
این باره گفت: »متأســـفانه اتفاقات ناخوشـــایندی حین 
برگزاری رقابت های کشـــتی جوانان اســـتان فارس افتاد 
کـــه کمیته انضباطـــی پیگیر آن اســـت. منتظـــر گزارش 
هیأت کشـــتی اســـتان بـــه ضمیمـــه تصاویـــر و فیلم آن 
هســـتیم.« لرســـتانی همچنیـــن ادامه داد: »در جلســـه 
آینـــده کمیته انضباطـــی پس از بررســـی این گـــزارش و 
مســـتندات موجود، قصد داریـــم با شـــدیدترین نحو با 
افـــرادی کـــه اعمال خـــلاف و خـــارج از اخـــلاق را انجام 
داده انـــد، برخـــورد کنیـــم.« گفتنی اســـت بنا بـــر اعلام 
رئیـــس هیـــأت کشـــتی اســـتان فـــارس، پـــس از اتمام 
حواشـــی به وجـــود آمـــده و پایـــان مســـابقات، درگیری 
دیگری خارج از ســـالن مســـابقات اتفاق افتاد که منجر 

به جراحت یکی از تماشـــاگران شـــد.

دومین مدال صفدریان در کره
محمدرضا صفدریان یخ نورد تیـــم ملی بعد از قهرمانی 
مـــاده ســـرعت، دیـــروز مـــدال نقـــره مـــاده لیـــد جام 
جهانـــی و طلای آســـیا کره جنوبـــی را هـــم گرفت. در 
ادامه مســـابقات یخ نـــوردی جام جهانی کـــه همزمان 
بـــا رقابت هـــای قهرمانـــی آســـیا در کره جنوبـــی برگزار 
شـــد، محمدرضـــا صفدریـــان در مـــاده لیـــد بـــه مقام 
نایـــب قهرمانی جـــام جهانـــی و بـــه عنـــوان قهرمانی 
آســـیا دســـت یافت. در ایـــن ماده کـــه ۵۸ یخ نـــورد از 
کشـــورهای مختلف جهان حضور داشـــتند، صفدریان 
پس از صعـــود به نیمه نهایی با رتبه اول همراه هشـــت 
یخ نـــورد راهـــی فینـــال شـــد و در فینـــال هم بـــه مقام 
نایب قهرمانی دســـت پیدا کرد. صفدریـــان در روز اول 
رقابت هـــا در ماده ســـرعت هم مدال طـــلا و قهرمانی 
جام جهانی و قهرمانی آســـیا را به نام خودش زده بود.

رستمیان؛ بهترین تیرانداز ایرانی
در  تپانچـــه،  المپیکـــی  تیرانـــداز  رســـتمیان  هانیـــه 
جدیدتریـــن رنکینگ جهانی با هفتمـــی بهترین ایرانی 
اســـت. بـــا تصمیـــم کمیتـــه فنـــی فدراســـیون جهانی 
تیرانـــدازی در آخریـــن جلســـه طبق پیشـــنهاد کمیته 
ورزشـــکاران بـــا تغییر سیســـتم امتیازدهـــی رنکینگ ها 
مثل ســـال قبل صفر نمی شـــود و رنکینـــگ تیراندازان 
۳۱ دســـامبر ۲۰۲۴، برای ژانویـــه ۲۰۲۵ هم معتبر بوده و 
تا جلســـه بعدی کمیته فنی در 19 و 20 بهمن ماه معتبر 
اســـت. با این حساب در رنکینگ 2025 هانیه رستمیان 
با رتبـــه هفتمی بین تیراندازان تپانچـــه 25 متر بهترین 
ایرانی اســـت و محمد بیرانوند تیرانـــداز اهداف پروازی 
بـــا پانزدهمی تـــراپ و فاطمـــه امینی تیرانـــداز تفنگ 10 

متر هـــم با رتبـــه 21 بعد از او قـــرار دارند.

حذف فتوحی از گرندپری تونس
محمـــد فتوحـــی باز هـــم همـــان اتفـــاق همیشـــگی را در 
گرندپـــری تونـــس رقـــم زد، به جـــدول 64 تایی رســـید اما 
بالاتـــر نرفـــت. او روز اول رقابت هـــا بـــا 6 پیـــروزی و بدون 
باخـــت از دور مقدماتـــی به جدول 65 تایی رســـید، اما در 
دور اول مقابل شمشـــیرباز ایتالیایی 10-15 باخت و حذف 
شـــد. بنابراین او بعد از عرفان شکوهی دومین شمشیرباز 
ایرانی اســـت که در گرندپـــری تونس حذف شـــد. محمد 

فتوحـــی در این تورنمنـــت رتبه ای بهتـــر از 37 نگرفت.

رضایت رئیس فدراسیون دوچرخه سواری پس از جلسه با وزیر
اسدی: مدال های خوبی می گیریم

صمیمی دبیر اجرایی کمیته ملی پارالمپیک شد
انتخاب ها یکی از آن یکی بهتر

امتیازات کوچک سهمیه المپیک می شود

کیانی: عجله ام برای تورنمنت فجیره است

ن  ســـیو ا ر فد ئیـــس  ر ی  ســـد ا ل  ســـو ر
دوچرخه سواری از جلســـه دیروز با وزیر ورزش 
راضـــی بیرون آمد. دیروز نوبت او و همکارانش 
بـــرای جلســـه تخصصـــی دوچرخه ســـواری بـــا 
وزیـــر ورزش بـــرای بازی های آســـیایی ناگویا و 
المپیک 2028 بود؛ جلســـه ای کـــه در آن همه 
شـــرایط دوچرخه سواری، مشـــکلات، موانع و 
راهکارهـــا بـــرای درخشـــش رکابزنان ایـــران در 
ناگویا بررســـی شـــد. احمـــد دنیامالـــی در این 
جلســـه بـــرای موفقیـــت دوچرخه ســـواری بر 
توجـــه بیشـــتر روی بعـــد همگانـــی این رشـــته 
تأکیـــد کـــرد: »با مقبولیـــت و ظرفیـــت بالایی 
که دوچرخه ســـواری بیـــن عموم مـــردم دارد، 
انتظـــار داریـــم فدراســـیون دوچرخه ســـواری 
در بعـــد همگانـــی، بیشـــتر توجه کنـــد. وقتی 
بـــه ورزش همگانی توجـــه کنیم، یعنـــی اینکه 
بـــه ســـلامت جامعـــه اهمیـــت داده ایـــم. بـــه 

تبـــع آن فدراســـیون دوچرخه ســـواری هم اگر 
می خواهـــد در ورزش قهرمانـــی بـــه موفقیت 
برســـد، بایـــد ســـرمایه گذاری و برنامه ریـــزی 
خوبی بـــرای ورزش همگانی دوچرخه ســـواری 

انجـــام دهد.«
ن  ســـیو ا ر فد ئیـــس  ر  ، ی ســـد ا ل  ســـو ر
دوچرخه ســـواری با رضایت از جلسه می گوید: 
»جلســـه خیلی خوبـــی بـــود. ما در آن ســـعی 
کردیـــم همـــه ابعـــاد دوچرخه ســـواری را برای 
اعضـــای جلســـه توضیـــح دهیـــم و بعـــد هـــم 
برنامه های راهبـــردی و راهکارها را برای عبور از 
مشـــکلات مطرح کردیم. ما راهکارهای معقول 
دادیـــم نـــه فضایی که اجرا نشـــود. ان شـــاءالله 
برنامه ای کـــه دادیم را برای بازی های آســـیایی 
2026 ناگویا، بازی های آسیایی جوانان بحرین 
و المپیـــک 2028 لس آنجلس عملیاتی کنیم.«
دوچرخه ســـواری یکـــی از رشـــته های پرمدال 

اســـت. بـــه گفتـــه رئیـــس فدراســـیون مدال 
ایـــران بـــه شـــرط اجـــرای برنامه هـــا محقـــق 
می شـــود: »مـــدال آوری در دوچرخه ســـواری 
منوط بـــه اجرای برنامه هاســـت. ما پیش بینی 
می کنیم که با تحقق چشـــم انداز فدراســـیون 

مدال هـــای خوبـــی بگیریم.«
پیســـت چوبی پاشنه آشـــیل دوچرخه سواری 
پیســـت ایـــران محســـوب می شـــود و یکـــی از 
دغدغه هـــای بزرگـــی اســـت کـــه هیچ وقـــت 
قدم مهمـــی بـــرای رفع آن برداشـــته نشـــده. 
قصه پیســـت چوبی هم بخشـــی از حرف های 
اســـدی در جلســـه دیـــروز بـــود که بـــه همین 
جـــا ختم نشـــد: »قرار شـــد برای رفع مشـــکل 
پیســـت چوبی جلســـه دیگری با وزیر داشـــته 
باشیم تا با بررســـی مشکلات پیست، راهکاری 
بـــرای حل آن پیدا کنیم و بچه ها تمریناتشـــان 

را انجـــام دهند.«

 غفور کارگـــری رئیس کمیته ملی پارالمپیک، 
حمیـــد علـــی صمیمـــی را بـــه عنـــوان دبیـــر 
اجرایـــی کمیتـــه ملـــی پارالمپیـــک منصوب 
کرد. پیش از این اصغر حسن زاده سرپرست 
دبیرکلی بود امـــا غفور کارگری تصمیم گرفت 
کـــه حمید علـــی صمیمـــی را به عنـــوان دبیر 

اجرایـــی کمیتـــه انتخاب کند.  
حمیـــد علـــی صمیمـــی در کارنامـــه خـــود 
بنیـــاد  کل  مدیـــر نظیـــر  یی  مســـئولیت ها
جانبـــازان و مســـتضعفان اســـتان مازندران، 
و  جانبـــازان  ورزش هـــای  هیـــأت  رئیـــس 
توان یابان استان مازندران طی ۴ دوره، عضو 
هیأت رئیسه فدراسیون ورزش های جانبازان 
و توان یابـــان، مدیـــر کل بنیاد شـــهید و امور 
ایثارگـــران تهران بـــزرگ، رئیس فدراســـیون 
ورزش هـــای جانبـــازان و توان یابـــان، نایـــب 
رئیـــس کمیتـــه ملـــی پارالمپیـــک و مشـــاور 

معـــاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شـــهید 
و امـــور ایثارگـــران را ثبت نموده اســـت. این 
در حالی اســـت کـــه  پیش از ایـــن به انتخاب 
حســـن زاده هـــم انتقاداتی وارد بـــود اما حالا 
بـــا انتخـــاب صمیمی مشـــخص شـــد کـــه به 
طـــور کلی افـــراد فقط مســـئولیت می گیرند، 
بدون اینکه بررسی انجام شـــده باشد. دوره 
چهارســـاله ریاســـت صمیمی در فدراســـیون 
جانبـــازان و توان یابـــان بـــا مشـــکلات زیادی 
روبه رو و انتقادات زیادی بـــه آن وارد بود و به 
همیـــن دلیل هم خیلی زود به پایان رســـید. 
مشـــخص نیســـت کـــه چرا افـــراد از ســـمتی 
به ســـمتی دیگـــر منتقـــل می شـــوند، بدون 
اینکـــه کارنامـــه و گذشـــته آنها مـــورد ارزیابی 
قرار بگیـــرد. غفور کارگری ، حســـن زاده را به 
عنوان سرپرســـت کاروان ایـــران در بازی های 

پاراآســـیایی جوانـــان معرفی کرد.

  ناهیـــد کیانـــی ســـتاره تاریخ ســـاز تیـــم ملی 
تکواندوی دختران که در لیگ برتر انگشـــتش 
مصدوم شـــده بود، بلافاصله بعد از جراحی و 
ترخیص به اردوی تیم ملی برگشت. در حالی 
کـــه انتظار می رفـــت او چندروزی به دســـتش 
اســـتراحت بدهد، به گفته خودش عجله اش 
برای این بوده که نمی خواســـته آمادگی برای 
مســـابقات فجیره و امتیاز این مسابقات برای 

ســـهمیه المپیک 2028 را از دست بدهد.

چه شد که این مصدومیت برایت پیش 
آمد؟

حیـــن مســـابقه یک ضربـــه کف به انگشـــتم 
وارد شـــد و همان لحظه شـــروع به تورم کرد. 
آســـیب دیدگی شـــدیدی بود و به رغم دردی 
کـــه داشـــتم ســـعی کـــردم مســـابقه را ادامه 
دهـــم. همین شـــد کـــه ضربات بیشـــتری به 
دســـتم برخـــورد کـــرد و مصدومیت تشـــدید 

. شد
بهتر نبود مسابقه را ادامه نمی دادی؟

 اگر مسابقه را ادامه نمی دادم شاید کار دستم 
به جراحی نمی کشـــید اما متأســـفانه قسمت 
این بود که دســـتم جراحی شـــود. خداراشکر 
حال روحی و جســـمی ام خوب اســـت و سعی 
می کنم هرچـــه ســـریع تر با تغذیه مناســـب و 
کمک پزشـــکان و فیزیوتراپ خوبمان دســـتم 

را به وضعیت عـــادی برگردانم.
به تورنمنت فجیره می رسی؟

حین جراحی 3 پین درون دســـتم گذاشتند و 
3 الـــی 4 هفته دیگر باید به بیمارســـتان بروم 
تا پین ها از دســـتم خارج شـــود. کادرپزشـــکی 
بـــه من ایـــن قـــول را داده اند تا یک مـــاه دیگر 
مـــرا بـــه مســـابقه برســـانند. فکـــر نمی کنـــم 
مشـــکلی بـــرای حضـــور در تورنمنـــت فجیـــره 

داشـــته باشم.
بهتر نبود چندروزی به دستت استراحت 

می دادی، دلیل این همه عجله برای 
بازگشت به اردوی تیم ملی چه بود؟

خـــودم خواســـتم زودتـــر بـــه اردو برگـــردم 
چراکه مســـابقه مهم فجیره را در پیش دارم 
و نمی خواهم هیچ جوره این مســـابقات را از 
دســـت بدهم و قصد دارم آمادگـــی بدنی ام 
را تـــا ایـــن تورنمنت حفظ کنـــم. همین هم 
شـــد که بعـــد از جراحـــی به پزشـــکم گفتم 

می خواهـــم بـــه اردوهـــا برگـــردم و او هـــم 
اجازه داد. راه ســـختی تا المپیک 2028 دارم 
و همین امتیـــازات کوچک باعث می شـــود 
سهمیه المپیک به دســـت بیاید، به همین 
خاطـــر هـــم تـــا جـــای ممکـــن نمی خواهم 
هیچ مســـابقه ای را از دست بدهم و از همه 
مـــردم عزیـــز می خواهـــم که مثل همیشـــه 
مرا دعا کنند تا در این مســـیر موفق باشـــم.

قهر مینو مداح و استعفای مهروز 
ساعی تا چه اندازه می تواند 

تیم ملی دختران را 
عقب بیندازد؟
بـــه  یــــــــــــــــل  ما

یی  ســـخگو پا
در این بـــاره 

. نیســـتم
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3 منهای فوتبال

چالش فدراسیون برای انتخاب جانشین نواب نصیرشلال

2 نفـــــر  و  یک صندلـــــی
نواب نصیرشـــلال بـــا بازگشـــت تیم ملی 
وزنه بـــرداری از جهانـــی بحریـــن، تصمیم 
گرفت کـــه از تیم ملی دور شـــود. تصمیم 
او برای دوری از تیم ملی منجر به اســـتعفا 
و کناره گیری شـــد و حالا فدراسیون باید با 
گزینـــه جدید ادامه بدهد. اســـتعفای نواب 
اینترنتـــی بود و متنـــی در فضای مجازی 
منتشـــر کرد کـــه دیگـــر قصد نـــدارد 
ادامـــه بدهـــد و همیـــن هـــم مورد 
قبول فدراســـیون قـــرار گرفت تا 
نـــواب از تیـــم ملـــی خداحافظی 

. کند
 

اختلافاتی که سر باز کرد
اگـــر چه نـــواب نصیرشـــلال 
بـــا  اعتقـــاد دارد مشـــکلی 
مـــا  ا رد  ا نـــد ن  ســـیو ا ر فد
کناره گیـــری او بعـــد از نتایج 
نســـبتاً خوب در جهانی بحرین 

قـــل  ا حد بـــه زعـــم کادرفنـــی و فدراســـیون( )
نشـــان از وجـــود اختلافات شـــدید در کادرفنی 
تیـــم ملـــی و فدراســـیون دارد. حرف های خود 
نـــواب هـــم چنیـــن چیـــزی را نشـــان می دهد: 

»نفـــرات زیـــادی کنار تیـــم هســـتند از مربیان، 
ماســـاژور، خدمـــات و بدنـــه مدیریتـــی گرفته تا 
کمیتـــه ملـــی المپیـــک و وزارت ورزش که گاهی 
اوقات بـــه تیم نزدیک می شـــوند و بـــه کار ورود 
می کننـــد. فکر می کنـــم مســـئولیت راضی نگه 
داشـــتن همـــه این افـــراد با ســـرمربی اســـت و 
یـــک مقـــدار ســـخت و خســـته کننده اســـت.« 
همیـــن جمله نشـــان می دهـــد که نـــواب برای 
اتخـــاذ برخـــی از تصمیمـــات تحت فشـــار بوده 
و شـــاید همین فشـــارها او را از تیـــم ملی فراری 
داده اســـت. عـــلاوه بـــر ایـــن چطور اســـت که 
فدراســـیون و کادرفنی با هم مشـــکل ندارند اما 
نمی توانند دور یک میز بنشـــینند و درباره آینده 

وزنه بـــرداری بـــا هـــم صحبـــت کنند؟
 

پذیرش استعفای اینترنتی
اینکـــه نـــواب در صفحه شـــخصی خـــود از تیم 
ملـــی کناره گیـــری می کنـــد و فدراســـیون هـــم 
روی کانـــال تلگرامی ایـــن اســـتعفا را می پذیرد، 
نشـــان از ایـــن دارد کـــه ماجـــرا از قبـــل تمـــام 
شـــده بوده و فقـــط در ایـــن چنـــد روز در حال 
ارائـــه نمایش بودنـــد. مثل همـــان دم خروس 
و قســـم حضرت عبـــاس می ماند که مشـــخص 
نیســـت کدامش را باید باور کـــرد. ضمن اینکه 
نشـــانه دیگری اســـت برای اختلاف فدراسیون 
وزنه بـــرداری و نواب نصیرشـــلال. حالا اختلاف 
بر ســـر چه بوده مشـــخص نیســـت اما واقعیت 
ماجـــرا این اســـت که حضور دوســـاله نـــواب در 
تیم ملـــی هـــم چنـــدان خوشـــایند نبـــود. اگر 
طلای علیرضا یوسفی را از این دو سال فعالیت 

نصیرشـــلال کنار بگذارند، او چیـــزی برای دفاع 
از عملکردش دارد؟ در مقابل نواب نصیرشـــلال 
را باید سرمنشـــأ بســـیاری از مشکلات و حواشی 
فدراســـیون دانســـت. به طـــور مثـــال ماجرای 
کیانوش رســـتمی را نواب نصیرشـــلال استارت 
زد و شـــاید اگر او اندکـــی کوتاه آمده بـــود، الان 
فدراســـیون وزنه بـــرداری و مجموعـــه ورزش بـــا 
قهرمانـــی طردشـــده به نـــام کیانوش رســـتمی 

روبـــه رو نبود.
 

بهداد وسوسه شده است؟
هر چند که فدراســـیون کســـی را معرفی نکرده 
امـــا بـــه نظـــر می آیـــد انتخـــاب حســـین توکلی 
قطعی اســـت اما چرا فدراســـیون دست دست 
می کند، کمی نامشـــخص اســـت. البته شـــاید 
خیلی هم دیر نشـــده باشـــد اما شواهد حکایت 
از انتخاب قطعـــی توکلی دارد اما چرا کســـی که 
انتخـــاب شـــده معرفی نمی شـــود، نامشـــخص 
اســـت. برخی از رســـانه ها در گزارشـــی مشـــابه 
از چهـــار گزینه نـــام بردند که شـــاید گره معرفی 
ســـرمربی جدید تیم ملی هم همین جا باشـــد. 
در گزارشـــی که رســـانه های دیگر مطرح کردند، 
حســـین توکلی هم گزینه اول اســـت اما در کنار 
او نـــام کـــوروش باقری، بهداد ســـلیمی و بهمن 
ع هـــم دیـــده می شـــود. کـــوروش باقـــری  زار
خودش اعـــلام کرد کـــه گزینه نیســـت و بهمن 
ع هـــم همیشـــه در حد همـــان کمک مربی  زار
بوده و بعید اســـت که در این شـــرایط حســـاس 
تیم را به او بدهند. نفر ســـوم هم بهداد سلیمی 
است که نایب رئیس فدراســـیون است. بهداد 

خیلی دوســـت دارد که همزمان ســـرمربی تیم 
ملی هم باشـــد اما اتفاقاتی که در ماه های اخیر 
رخ داده و همچنین مشکلاتی که در فدراسیون 
وجود دارد، مانع بزرگی بر ســـر راه ســـرمربیگری 
بهـــداد ســـلیمی اســـت اما بـــا این حـــال او تنها 
کسی اســـت که می تواند ســـرمربیگری حسین 
توکلـــی را به چالش بکشـــد. اینکـــه یک گزارش 
مشـــابه در دو خبرگزاری منتشر می شود، نشان 
از هماهنگـــی ماجرا دارد اما چه کســـی بهداد را 

گزینه کرده اســـت؟
 

توکلی، تنها گزینه شایسته
از بین این چهـــار گزینه فقط یـــک نفر می ماند 
کـــه بـــه نظـــر شایســـتگی تمـــام و کمـــال برای 
ســـرمربیگری تیم ملی را دارد و آن هم حســـین 
توکلی اســـت اما چرا فدراســـیون حسین توکلی 
را معرفـــی نمی کنـــد؟ حســـین توکلـــی هفتـــه 
گذشـــته در کمیته فنی حضور داشـــت و ظاهراً 
در همان نشســـت هـــم انتخابش قطعی شـــده 
است اما مشـــخص نیســـت که چرا فدراسیون 
دســـت دســـت می کنـــد. شـــاید هم خواســـت 
بهداد ســـلیمی بـــرای حضـــور در رأس کادرفنی 
تیم ملی مانع از معرفی حســـین توکلی باشـــد. 
اینکه حســـین توکلی بـــه یکباره در کنـــار بهداد 
ســـلیمی در نشســـت خبری رئیس فدراسیون 
حاضر می شـــود، آن هم نشســـتی کـــه دو هفته 
قبـــل قرار بـــود با حضور ســـجاد انوشـــیروانی و 
نواب نصیرشلال برگزار شـــود، نشان از انتخاب 
توکلـــی از ســـوی انوشـــیروانی دارد ولـــی شـــاید 

نمی توانـــد معرفـــی کند.

چرا اجرای قوانین برای بعضی ها تعجب دارد؟

سپهرزاد: ورود به کمپ برای عموم آزاد نیست
مهری رنجبر/ هادی ســـپهرزاد، سخنگوی 
فدراسیون دوومیدانی، انتقاد پرتابگر وزنه 
و دیســـک پارالمپیک را بـــرای راه ندادنش 
به مجموعـــه آفتاب انقلاب، قبـــول ندارد. 
مهـــدی اولاد، پرتابگـــر طلایـــی و نقـــره ای 
پارالمپیـــک دیروز در مصاحبه ای احســـان 
حـــدادی رئیس فدراســـیون دوومیدانی را 
به باد انتقاد گرفـــت. آن هم بابت اینکه او 
را برای تمرین به مجموعـــه آفتاب انقلاب 
راه نـــداده و گفته برای هـــر روز تمرین باید 

دو میلیون تومـــان پرداخت کند.
اما هادی سپهرزاد ســـخنگوی فدراسیون 
دوومیدانـــی در واکنش بـــه ادعای مهدی 
اولاد می گویـــد: »مجموعه آفتـــاب انقلاب 

ملـــک اختصاصی فدراســـیون دوومیدانی 
اســـت و از وقتـــی کمـــپ تیم هـــای ملـــی 
شـــده دیگـــر ورود بـــه آن برای عمـــوم آزاد 
نیســـت. هرکســـی برای ورود و تمرین در 
آن باید فدراســـیونش با رئیس فدراسیون 
دوومیدانی هماهنگ کرده باشـــد تا بتواند 
از امکانـــات آنجـــا اســـتفاده کنـــد. حتـــی 
ورزشـــکاران پارالمپیکـــی هـــم بخواهنـــد 
باید فدراســـیون توان یابـــان هماهنگی ها 
کمپ هـــای  در  حتـــی  دهـــد.  انجـــام  را 
خارجـــی هـــم هیـــچ ورزشـــکاری را بدون 
اجـــازه و هماهنگـــی راه نمی دهنـــد. قـــرار 
نیســـت هر کســـی خواســـت به کمپ وارد 
شـــود، اگر این طـــور باشـــد میلیون ها نفر 

می تواننـــد ادعـــا کننـــد. مهـــدی اولاد هم 
بـــدون هماهنگـــی، خـــودش آمـــده بود و 
راهـــش ندادند. بـــه هر حـــال اینجا کمپ 
تیم های ملی دوومیدانی اســـت و اولویت 
هم با دوومیدانی کاران ملی پوش اســـت.«
بـــه گفته او هزینـــه دومیلیونـــی روزانه هم 
بابـــت اســـتفاده از خدمـــات و امکانـــات 
اســـت: »مجموعـــه آفتاب انقـــلاب کمپ 
اســـت و قوانیـــن خاصی دارد. بـــه هر حال 
چـــراغ، سیســـتم ســـرمایش و گرمایش، 
امکانات و خدماتش، نوسازی و استفاده از 
سالن بدنســـازی و... هزینه دارد. بنابراین 
طبیعی اســـت کـــه از بقیه ورزشـــکاران به 
جـــز دوومیدانی برای اســـتفاده از امکانات 

هزینه گرفته شـــود.«
ســـخنگوی فدراســـیون دوومیدانی درباره 
این مشـــکل می گویـــد: »قبـــلاً دوومیدانی 
آن قدر بـــی درو پیکـــر بود که حـــالا وقتی 
قوانیـــن عرف دنیـــا را اجرا می کنـــد، برای 

بعضی هـــا تعجب آور اســـت.«
ســـپهرزاد معتقـــد اســـت کمـــپ تیم های 
ملی دوومیدانی برای استفاده محدودیت 
هـــم دارد: »ایـــن روزهـــا و در فصل ســـرما 
وقتـــی بچه های دوومیدانی اردو هســـتند، 
پس گنجایـــش لازم را برای بقیه رشـــته ها 
نـــدارد. همیـــن حالا هـــم برای اســـتفاده 
پیســـت  بدنســـازی،  ســـالن  از  بچه هـــا 
را زمان بنـــدی می کنیـــم. بـــه هـــر حـــال 

بچه هـــای دوومیدانـــی کار اولویـــت دارند، 
چرا که برای کســـب نتیجه خوب آنها باید 

بهتریـــن تمرین را داشـــته باشـــند.«
مجموعـــه  در  کشـــتی گیران  تمریـــن  او 
آفتـــاب انقـــلاب را نتیجـــه هماهنگـــی دو 
بـــار  رئیـــس فدراســـیون می دانـــد: »دو 
تمرین کشـــتی گیران در پیست مجموعه 

آفتـــاب هم بـــا هماهنگی دبیـــر و حدادی 
انجـــام شـــد. البتـــه بعضی مواقع پیســـت 
دوومیدانی خالی هست و بقیه ورزشکاران 
هم می تواننـــد از آن اســـتفاده کنند اما نه 
همیشـــه. حتی همـــه مربیان هـــم اجازه 
ورود بـــه کمپ را ندارنـــد و مربیان خاصی 

می تواننـــد بیایند.«

گزارش یک

محسن وظیفه
روزنامه نگار

فائزه زمانی
خبر نگار
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هفتـــه پیـــش رایو وایکانـــو، خامـــس رودریگس 
را آزاد کـــرد. دیگر جایـــی برای مانـــدن نبود. در 
چهارمـــاه و نیـــم او تنهـــا 136 دقیقـــه در لالیـــگا 
بازی کـــرد و فقط یک بار در ترکیـــب اصلی بود. 
خامس حالا 33 ســـال دارد. از ســـال 2021 که از 
اورتـــون رفت، تنها در 37 بـــازی لیگ در ترکیب 
اصلـــی بـــوده و فقـــط 10 گل زده. این ششـــمین 
فصل پیاپی اســـت کـــه به عنـــوان بازیکـــن آزاد 
جـــدا می شـــود، بعـــد از رئـــال مادریـــد در قطر، 
یونـــان و برزیل بـــازی کرد و آخریـــن تیمش هم 
در رده دوازدهم لالیگا قرار دارد. به نظر می رســـد 

دوران فوتبالـــش به آخر رســـیده.

بهترین بازیکن تورنمنت
اما در ســـه ســـال و نیم بعد از آخریـــن بازی اش 
برای اورتـــون، رودریگس 32 بازی بـــرای کلمبیا 
انجـــام داده. درســـت اســـت، غالبـــاً بـــرای یک 
بـــازی کامـــل دوام نمـــی آورد امـــا شـــاخص های 
دیگری هم بـــرای افت وجود دارد. در تابســـتان 
گذشـــته که کلمبیا به فینال کوپا امریکا رســـید، 
او بهترین بازیکن تورنمنت شد. دوران حرفه ای 
او دو مســـیر مـــوازی را طـــی می کند. در ســـطح 
باشـــگاهی ســـتاره ای رو به افول اســـت، بازیکنی 
کـــه هرگـــز نتوانســـت از پتانســـیلش بـــه طـــور 
کامل اســـتفاده کند. اما در ســـطح ملـــی با آنکه 
بـــه اواخـــر دوران فوتبالـــش رســـیده، همچنان 

می درخشـــد.
خیلـــی از بازیکنـــان علاقـــه ای بـــه فوتبـــال ملی 
ندارند اما به نظر می رســـد بـــرای خامس فوتبال 

باشـــگاهی ابزار رســـیدن بـــه یک هدف اســـت، 
راهـــی بـــرای داشـــتن دســـتمزد و بهره بـــردن از 
امکانـــات تمرینی تـــراز اول بـــرای اینکـــه بتواند 
آمادگـــی حضـــور در ترکیـــب تیم ملـــی کلمبیا را 
داشته باشـــد. به نظر می رســـد او بازیکنی است 

کـــه در زمان مناســـب حضـــور ندارد.

یک بازیساز عالی
تصور کنید اگر رودریگس به جای ســـال 1991 در 
ســـال 1961 به دنیـــا آمده بود، می توانســـت یکی 
از بازیســـازهای درجه یک اواخـــر دهه 80 و اوایل 
دهه 90 باشـــد که دو یا ســـه مهاجم اطرافشـــان 
را به خوبـــی تغذیه می کردنـــد و از حمایت خط 
میانی مستحکمی برخوردار بودند. کسی انتظار 
نداشـــت که برگردند و دنبال توپ بدوند و پرس 
کنند، می توانســـت یکی مثل ریـــکاردو بوکینی، 
دراگان اســـتویکوویچ یا تئوفیل آبگا باشد. اینها 
درســـت اما باید بـــرای بازی در تیـــم ملی کلمبیا 
با کارلـــوس والدراما رقابت می کـــرد یعنی همان 
زمانـــی کـــه مربی بـــزرگ کلمبیـــا، فرانسیســـکو 
ماتورانا تفسیر شـــخصی اش از پرسینگ هلندی 

را در تیـــم کشـــورش معرفی می کرد.
تفاوت هـــای فوتبـــال ملـــی و باشـــگاهی رو بـــه 
افزایش اســـت، نه فقط از جهت فلسفه فوتبالی 
و اطلاعـــات پیچیده و ســـبک پرســـینگ بلکه از 
همـــه مهم تر از نظـــر جذابیـــت. در فوتبال ملی 
هنوز سیســـتم ها حاکم مطلق نشـــده اند، هنوز 
افـــراد می تواننـــد بدرخشـــند، دنیایی اســـت که 
بازیکنان قهرمان می شـــوند نـــه مدیران اجرایی 
و ورزشـــی و مربـــی ضربات ایســـتگاهی، دنیایی 
کـــه لیونل مســـی هنـــوز می تواند یـــک تنه جام 

جهانـــی را ببرد و به آرزویش برســـد.

مثل مسی
حتـــی در کوپـــا امریـــکا، خامس به عنـــوان یک 
شـــماره 10 کلاســـیک عمل نمی کرد. در ســـمت 

راســـت بود، به وســـط زمین می آمد پشـــت سر 
جـــان کوردوبـــا و لوییـــس دیـــاس در حالـــی که 
دانیل مونیوس از دفاع راســـت بـــه بازی عرض 
مـــی داد تا بـــازی فینال که محروم بـــود و تیمش 
باخـــت. ســـه هافبک پرتحـــرک و جســـور هم از 
خامـــس حمایت می کردنـــد اما مثل مســـی در 

جام جهانـــی، همین کافـــی بود.
نـــه اینکه رودریگس اصلاً درگیـــر کارهای دفاعی 
نمی شـــود؛ در ایـــن تورنمنت 9 مداخلـــه و تکل 
داشـــت -که 9 تا از مســـی بیشـــتر اســـت- اما در 
این بـــاره قابل اعتماد نیســـت و تلاشـــش برای 
یافتـــن فضایی کـــه نقـــاط ضعف خـــط دفاعی 
حریـــف را آشـــکار کنـــد، به ایـــن معنا اســـت که 
نمی توانـــد چنـــدان بـــا مدافـــع کنـــاری رقیـــب 

سرشـــاخ شود.
تیـــم جـــور او را می کشـــد و اگرچـــه در فوتبـــال 
باشـــگاهی هم غیرممکن نیســـت اما در فضای 
ملـــی کنارآمـــدن بـــا یـــک بازیکـــن ناکارآمـــد در 
دفاع بســـیار آســـانتر اســـت. این فصل در رایو، 
رودریگـــس چهـــار تـــکل و مداخله داشـــت که 
کمتر از بازی مرحله گروهـــی کوپا مقابل برزیل 
اســـت. بـــرای همیـــن جـــز کلمبیایی هـــا همـــه 
او را اســـتعدادی می داننـــد کـــه بـــه طـــور کامل 
مورد اســـتفاده قـــرار نگرفت. گل او بـــه اروگوئه 
از فاصلـــه بیســـت و چندمتری در یک هشـــتم 
نهایـــی جـــام جهانـــی 2014 یکـــی از زیباتریـــن 

گل هـــای تاریـــخ ایـــن رقابت ها اســـت.
رودریگـــس آن موقـــع 22 ســـال داشـــت و برای 
موناکو بازی می کرد. همان موقع ســـه قهرمانی 
لیگ با پورتو داشـــت و الهام بخش بانفیلد برای 
تنهـــا قهرمانی اش در آرژانتین بـــود. در آن جام 
جهانـــی کفش طـــلا را بـــرد و به نظر می رســـید 
یک ســـتاره فوق العـــاده در حال طلوع اســـت. 
آن تابســـتان به رئال مادرید رفت اما نتوانســـت 
اعتمـــاد رافائل بنیتس و بعـــد زین الدین زیدان 
را جلب کنـــد و بعد از آن دیگر مثل قبل نشـــد.

خامس رودریگس نماد تفاوت فوتبال ملی و باشگاهی

توبهآخرخطرسیدهای...
سوژه

بایـــرن مونیخ بـــا پنالتی دقیقـــه 68 هری 
کین به ســـختی از ســـد بوروسیامونشـــن 
ر  چهـــا صلـــه  فا و  شـــت  گذ خ  بـــا د گلا
جـــدول،  دوم  تیـــم  بـــا  امتیـــازی اش 
بایرلورکـــوزن را احیـــا کرد. میزبـــان بازی 
خوبی انجـــام داد به خصـــوص در دفاع. 
موریتز نیـــکلاس، دروازه بـــان ذخیره تیم 
نمایـــش فوق العـــاده ای داشـــت و بایرن 
خوش شـــانس بـــود که ضربات ســـر تیم 
کلاین داینســـت از روی تیرک رد شـــد. به 
هر حال بایرن نخســـتین بازی سال 2025 

را با پیروزی پشـــت ســـر گذاشـــت.
 

مشکل گلزنی
یکی از مشکلات صدرنشـــین حال حاضر 
جـــدول بونـــدس لیگا کـــه مایـــه نگرانی 
شده، ناتوانی مهاجمان تیم در گل کردن 
موقعیت هـــای مســـلم اســـت. بایـــرن در 
ایجاد فرصت گلزنی مشـــکلی نـــدارد بلکه 
برعکس این اواخـــر موقعیت های خوبی 

را خراب می کنند. تومـــاس مولر در نیمه 
اول چنـــد فرصـــت را از دســـت داد اما نه 
به اندازه لروی ســـانه در نیمـــه دوم. کین 
گاهی اوقات انگار اصلاً در زمین نیســـت و 
ســـرژ گنابری هم در فرصت سوزی سهیم 
بـــود. تصمیم گیـــری نادرســـت در یـــک 
ســـوم دفاعی حریف، کندی در رســـیدن 
به ســـانترها، حـــرکات بدون تـــوپ غلط، 
دویدن های بـــدون زمانبندی مناســـب و 
نداشـــتن شـــم گلزنی را می تـــوان از دلایل 
این روند نگران کننده دانســـت. میشـــل 
اولیســـه با جانش بـــازی می کند و فرصت 
از آن درســـت اســـتفاده  می ســـازد امـــا 
نمی کننـــد. خـــط حملـــه بـــدون جمال 
موسیالا مثل همیشـــه نیست، شاید لازم 
باشـــد مدیر باشـــگاه به ناپولی زنگ بزند، 
خویچا کواراتســـخلیا در دســـترس است.

 
تمدید قرارداد

آلفونسو دیویس و یاشوا کیمیش بهترین 

بازیکنـــان زمین بودند و قـــرارداد هر دو در 
تابســـتان تمـــام می شـــود. بازی بـــه بازی 
بیشـــتر مشـــخص می شـــود که تیـــم باید 
آنهـــا را حفـــظ کنـــد، زمـــان رو بـــه اتمام 
اســـت. دیویس عالی بـــود، توانایی او در 
کنـــار زدن بازیکـــن مقابـــل در یک ســـوم 
دفاعی حریف شـــگفت انگیز است، شاید 
در حـــال حاضـــر بهتریـــن مدافـــع کناری 
جهـــان باشـــد. کیمیش یکـــی از بهترین 
نیمه هـــای فصـــل را داشـــت، در نیمه اول 
بی رقیـــب بـــود و مثل یـــک اســـتاد همه 
چیز را تحت کنترل داشـــت. بازی آنجایی 
می خواســـت  کیمیـــش  کـــه  می رفـــت 
یعنـــی ســـمت راســـت کـــه بـــا پاس های 
عمقـــی و ســـانترهای او موقعیت های گل 
فوق العـــاده ای ایجـــاد می شـــود. هـــر دو 
شایســـته تمدید قـــرارداد هســـتند، دو تا 
از بهترین هـــای ایـــن فصل تیـــم بوده اند 
و هـــواداران می خواهنـــد این رونـــد ادامه 

داشـــته باشد.

پنالتی هری کین تفاوت را رقم زد
گلادباخ، شکنجه گر همیشگی بایرن

جوان های منچسترسیتی گل کاشتند
درس پپ برای کلاس 92

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

گزارش یک

بردن در دربی هم از یاد یووه رفت
رکورد بی خاصیت موتا

در یکـــی از حســـاس ترین رقابت هـــای هفته بیســـتم 
ســـری آ ایتالیـــا، یوونتـــوس در دربـــی شـــهر توریـــن 
موســـوم به دلاموله میهمـــان تورینو بود؛ مســـابقه ای 
کـــه به عنـــوان یکـــی از یک طرفه ترین شـــهرآوردهای 
فوتبال اروپا شـــناخته می شـــود چرا که تورینو در قرن 
21، تنها یک بار موفق به شکســـت دادن یوونتوس در 
مســـابقات مختلف شده اســـت. آمار خوب یوونتوس 
در دربی امـــا در ادامه نتایج ضعیف تیـــم تیاگو موتا از 
بیـــن رفت و بانوی پیر در این مســـابقه با تســـاوی یک-

یک مقابل رقیب همشـــهری، دو امتیاز حســـاس را از 
دســـت داد. یوونتـــوس، همچنان تنها تیـــم پنج لیگ 
معتبر اروپایی اســـت که در مســـابقات لیگ شکست 
نخـــورده اما نتایـــج این تیـــم، تیاگو موتا را بـــه درهای 
خروجـــی از ورزشـــگاه آلیانتـــس نزدیک کرده اســـت. 
فاصله تـــا صدر جدول بـــا تعداد بازی برابر به نســـبت 
ناپولی صدرنشین به 11امتیاز رسیده و عملکرد تیم در 
زمیـــن از حیث خلق موقعیت و بازی تماشاگرپســـند، 
تعریـــف چندانی ندارد. همچنین تســـاوی برابر تورینو، 
یوونتـــوس تحـــت هدایـــت تیاگو موتـــا بـــا 33امتیاز، 
کمتریـــن امتیاز خود در 14فصل اخیر ســـری آ را پس از 
19بازی کسب کرده اســـت. در فصل 11-2010، بانوی پیر 
با هدایـــت لوئیجی دل نری، پس از 19بـــازی، 31امتیاز 
کســـب کـــرده بود کـــه ایـــن آمـــار در نهایـــت منجر به 
اخراج این ســـرمربی از هدایت یوونتوس شد تا دوران 
آنتونیو کونتـــه در این تیم آغاز شـــود. برخی هواداران 
یوونتـــوس در فضـــای مجـــازی، درخواســـت اخـــراج 
موتـــا را از مدیران یـــووه کرده انـــد اما این ســـرمربی، 
مصدومیت هـــا و ترکیب ناقص تیمـــش را دلیل نتایج 
نه چندان درخشـــان تیمـــش در این فصـــل می داند: 
»چند تســـاوی بیشـــتر از حـــد معمول داشـــته ایم، اما 
وقتـــی بـــه این فکـــر می کنـــم کـــه در 27بـــازی، فقط 
2بـــار شکســـت خورده ایـــم، راضی می شـــوم. من هم 
از مســـاوی ها خســـته شـــده ام اما با ترکیبـــی جوان و 
البتـــه برخـــی مصدومیت ها نمی توانســـتیم شـــرایط 

بهتری رقـــم بزنیم.«

کیه زا قصد جدایی از لیورپول را ندارد

فدریکـــو کیـــه زا، ســـتاره ایتالیایـــی لیورپـــول هیـــچ 
تصمیمـــی برای ترک این باشـــگاه نـــدارد. کیه زا پس از 
پایان فصل گذشـــته بـــا مدیران باشـــگاه یوونتوس و 
همچنیـــن ســـرمربی جدید این تیم به مشـــکل خورد 
و در نهایـــت در پنجـــره نقـــل و انتقـــالات تابســـتانی 
تصمیـــم گرفـــت کـــه ایـــن باشـــگاه را تـــرک کنـــد و با 
امضای قراردادی به لیورپول پیوســـت تـــا تجربه بازی 
در رقابت هـــای لیگ برتـــر انگلیس را به دســـت آورد.
امـــا شـــرایط در چنـــد مـــاه گذشـــته بـــه هیـــچ وجه 
مطابـــق میل ایـــن ســـتاره ایتالیایـــی پیـــش نرفته و 
مصدومیت هـــا و بیماری های متعـــدد و طولانی مدت 
باعث شـــده اســـت کـــه او فرصت زیادی بـــرای حضور 
در زمیـــن پیدا نکند امـــا روز گذشـــته در جریان بازی 
لیورپول برابر آکرینگتـــون در رقابت های جام حذفی 
فوتبال انگلیس توانســـت بالاخره طلســـم را بشکند.

او کـــه در ابتدای نیمه دوم به عنـــوان بازیکن تعویضی 
وارد زمین شـــده بود در دقیقـــه 90 گل چهارم لیورپول 
را وارد دروازه حریـــف کـــرد و حـــالا فابریتزیـــو رومانو، 
خبرنـــگار ایتالیایی، مدعی شـــده اســـت کـــه پیام او 
پس از زدن این گل بـــرای مدیران و کادر فنی لیورپول 
بســـیار واضـــح و روشـــن بـــود. کیـــه  زا به هیـــچ وجه 
دوســـت ندارد کـــه لیورپول را ترک کند و مایل اســـت 
بـــه جنگیدن برای حضـــور در ترکیب اصلـــی این تیم 
ادامـــه دهد. پســـتی که او پـــس از گلزنـــی در بازی روز 
گذشـــته منتشـــر کرد هم گویای همین مطلب است 
و بایـــد دید کـــه تصمیم ســـرمربی این تیـــم درباره او 

چه خواهـــد بود.

لئون، خرید جدید منچستریونایتد
دیگـــو لئـــون مدافع پاراگوئـــه ای برای امضـــای قرارداد 
به منچســـتر آمده اســـت تـــا به عنوان بازیکـــن جدید 
منچســـتریونایتد معرفی شـــود. این مدافع 17 ســـاله 
پس از اعلام رســـمی قراردادش به پاراگوئه بازمی گردد 
و در مـــاه جولای، پس از رســـیدن به ســـن قانونی، به 

شـــیاطین ســـرخ ملحق خواهد شد.
منچســـتریونایتد همچنان پروژه جذب استعدادهای 
جوان را برای ســـاخت آینده ای روشـــن ادامه می دهد، 
حتی در شرایطی که باشـــگاه یکی از بدترین دوره های 
تاریخ خود را پشـــت ســـر می گذارد. در ساعات آینده، 
این تیم انگلیســـی قـــرارداد دیگو لئـــون، مدافع چپ 

پاراگوئـــه ای را اعلام خواهد کرد.
تیم ســـرو پورتنـــوی از لیگ پاراگوئه، مبلـــغ 4 میلیون 
یورو ثابت برای فروش این ســـتاره نویدبخش دریافت 
خواهـــد کرد. همچنیـــن این قرارداد شـــامل بندهایی 
برای پاداش های آســـان به ارزش یـــک میلیون یورو و 
پاداش های دشـــوار به ارزش 3.5 میلیون یورو است.
بـــا این حـــال، هـــواداران منچســـتریونایتد نمی توانند 
لئـــون را زیـــر نظـــر ســـرمربی، آموریم، تـــا پیش فصل 
آینـــده ببینند زیـــرا این مدافـــع جوان هنوز 17 ســـاله 
اســـت و مشـــابه موارد اندریک در رئال مادرید و ویتور 
روکه در بارســـلونا، پس از رســـیدن به ســـن قانونی به 
تیم ملحق خواهد شـــد. دیگو لئون در فصل گذشـــته 
20 بازی رســـمی برای باشـــگاهش انجـــام داد که در 19 
بـــازی به عنوان بازیکن اصلی به میـــدان رفت و در این 
مـــدت، دو گل نیـــز بـــه ثمر رســـاند، هرچنـــد که پاس 

گلی ثبـــت نکرد.

نویـــل  گـــری  همیـــن  بـــرای  شـــاید 
نیامـــد، شـــاید می دانســـت تیم کلاس 
پـــپ  از بچه هـــای  92 درس ســـختی 
گواردیـــولا می گیرد. کســـی هم تعجب 
نکـــرد از اینکـــه صریح تریـــن مالـــک 
باشگاه ســـالفورد ســـیتی احساس کرد 
بزرگتریـــن بـــازی تاریـــخ این باشـــگاه 
ارزش به هم زدن تعطیلاتش را نداشته 

امـــا حیف شـــد.
او می توانســـت یـــک قهرمـــان اهـــل 
ســـالفورد را ببیند که فقـــط لباس آبی 
آســـمانی پوشـــیده بود. جیمز مک اتی 
سردســـته ســـتاره های جوان سیتی در 

این بـــرد 8 بر صفـــر بود.
هـــواداران مک اتی به او لقب ســـیلوای 
ســـالفورد را داده انـــد، او در ایـــن بـــازی 
هت تریـــک کـــرد و دیگـــر بازیکنـــان 
جـــوان، دیویـــن موباما و نیکـــو اورایلی 
هـــم پایشـــان بـــه گل بـــاز شـــد. نویل 
خوشـــحال بود کـــه بـــازی را از نزدیک 
ندیـــده امـــا مالـــکان دیگـــر باشـــگاه از 
آن نســـل طلایـــی فرگی بودنـــد. رایان 
گیگـــز در نیمکت میهمـــان کنار مربی 
تیم، کارل رابینســـون بود و پل اسکولز 
و نیکـــی بات بـــازی را از جایگاه مدیران 

تماشـــا می کردند.
آنها دعا می کردند نخســـتین داســـتان 
عاشـــقانه جام حذفـــی انگلیس به نام 
آنهـــا رقـــم بخورد اما پســـرهای ســـیتی 
داستان خودشـــان را دنبال می کردند. 
شـــاید اگر گری نویل بود می توانســـت 
راهـــی بـــرای خنثـــی کـــردن حمـــلات 
بهتریـــن تیم ســـال های اخیر انگلیس 

برای تیم دسته چهارمی اش پیدا کند.
منچسترســـیتی اما از پوســـت موز دور 
ســـوم جـــام حذفی بـــه ســـلامت عبور 
کـــرد در حالی که بعضـــی از اعضای تیم 
گواردیولا هم مثـــل نویل برای این بازی 
حاضر نشدند البته با تشخیص مربی. 
تعجب آورترین آنها کایـــل واکر کاپیتان 
تیـــم بـــود کـــه حتـــی روی نیمکت هم 
قرار نگرفـــت آن هم موقعـــی که بیش 
از همیشـــه بـــه بـــازی برای ســـیتی نیاز 
دارد. البتـــه این بازی جای ســـتاره های 
در حال افـــول نبود بلکه ادای احترامی 
بود به ســـتاره های در مسیر پیشرفت. 
آنهـــا که آینده درخشـــانی برای ســـیتی 

رقـــم می زنند.
از چهـــار بازیکـــن جوانی کـــه گواردیولا 
به بـــازی فرســـتاد، ســـه تـــا گل زدند و 

از آنجـــا که نفر چهـــارم مدافـــع میانی 
اســـت، شـــروع فوق العاده ای برایشان 
رقـــم خورد. هســـته قدیمـــی هم نقش 
خـــودش را بـــازی کـــرد و ژرمـــی دوکو و 
جـــک گریلیش هم گل زدنـــد، اولی دو 
تا و دومی یکی. موباما بازیکن 19 ســـاله 
کـــه در تابســـتان با دو میلیـــون پوند از 
وســـتهام خریداری شده، نمی توانست 
پاس عالـــی ماتئوس نونیز را گل نکند و 
گل اورایلی هم نشان داد چرا گواردیولا 
در تابستان امسال در سفر پیش فصل 
به امریکا اینقدر بـــه او اهمیت می داد.

کاش گـــری بـــود و از نزدیـــک تماشـــا 
می کـــرد اما فیلم بازی هســـت و کلاس 
92 می توانـــد درس بزرگـــی از این بازی 
و مربـــی بـــزرگ حریف، پـــپ گواردیولا 

. بگیرد

ترکیب کمپانی
ی ترکیب خوبی چیده  ونسان کمپان
بـــود. جابه جایی های کنـــراد لایمر و 
کیمیـــش در نیمـــه اول عالـــی بود و 
میزبان را محدود کرده و با پنج مدافع 
بازی می کردند. نیمه دوم اما تفاوت 
داشـــت. این سیســـتم برای مقابله 
بـــا مکانیزم های احتمالـــی حریف و 
با اســـتفاده از کیمیش در بازیسازی 
طراحی شـــده بود اما با رسیدن توپ 
ی حریف تاکتیک  به یک ســـوم دفاع
محو می شد و بازیکنان نمی دانستند 
حرکت بعدی شان چیســـت. از نظر 
هجومی تیم احتیـــاج به اصلاح دارد 
و باید روی ســـازو کار بازی در محوطه 

جریمه و اطراف آن کار شود.
ی کومان مؤثـــر بود و باید در  کینگزل
ی جای سانه را می گرفت  ترکیب اصل
ضمن اینکه روی نیمکت نشـــاندن 
الکســـاندر پاولوویچ بحـــث برانگیز 
بود. شـــاید بایـــرن در ژانویـــه نیاز به 

تقویت داشته باشد.

پس از توافق نهایی با باشگاه لانس برای انتقال پدیده 20 ساله ازبک خط دفاعی این تیم 
یعنی عبدالقادر خوسانوف، منچسترسیتی در آستانه جذب ستاره درخشان این 

فصل بوندســـلیگا یعنی عمر مرموش مصری قرار گرفته است؛ ستاره ای که برای 
اولین بار در تیم ملی مصر زیر نظر کارلوس کی روش درخشید و پس از نمایش های 
خوب در ولفسبورگ و سن پائولی، به یکی از بازیکنان ثابت آینتراخت فرانکفورت 
تبدیل شد. او که تا اینجای فصل دو بار عنوان بازیکن ماه بوندس لیگا را به دست 
آورده، در 16 مسابقه این فصل آمار فوق العاده 14 گل و 7 پاس گل را به نام خود 
ثبت کرده تا بالاتر از هری کین، تأثیرگذارترین بازیکن این فصل فوتبال آلمان 
لقب بگیرد. از همان ابتدای فصل و پس از درخشش غیرمنتظره مرموش که به 
او لقب محمد صلاح راست پا را دادند، توجهات رسانه ها و باشگاه های مختلف 
به او معطوف شد و حالا منچسترسیتی پس از نتایج نسبتاً ضعیف این فصل، به 

دنبال جذب این بازیکن در پنجره نقل و انتقالات زمستانی است.
گفته می شـــود که توافق شخصی این مهاجم مصری که توانایی بازی به عنوان 
وینگر در هر دو سمت زمین را هم دارد چندی پیش با سیتی حاصل شده و اکنون، 

منچسترسیتی امیدوار به توافق با باشگاه آلمانی است. البته که گزارش ها حاکی 
از این است که فرانکفورت، برای انتقال این ستاره 25 ساله حدود 80 میلیون یورو پول 
می خواهد اما گفته می شود پپ گواردیولا، به رقم خوردن این انتقال اصرار دارد تا مرموش، 

جانشین مناسبی برای خولیان آلوارز آرژانتینی در ترکیب سیتی باشد.

طوفان زمستانی سیتی در نقل و انتقالات
گواردیولا صلاح خودش را می خواهد

میلان به دنبال کایل واکر
ی در دور سوم جام حذفی اعلام  ی برابر سالفوردســـیت پپ گواردیولا بعد از برد 8 بر صفر منچسترســـیت
کرد کایل واکر مایل است از تیم جدا شود و به تیمی خارجی برود. گواردیولا گفت: »برایم آسان نیست 
اما باید بگویم او دو روز قبل از مدیر فوتبال باشـــگاه خواســـته به پیشنهادهای خارجی در اواخر دوران 
ی هایی را در اختیار ما گذاشته که نداشتیم اما حالا به  فوتبالش توجه کند. او دفاع راست ما بوده، ویژگ
دلایل مختلف می خواهد سال های آخر فوتبالش را در کشور دیگری بگذراند. من هم ترجیح می دهم 
ی استفاده کنم که ذهنشان با تیم است. او خواسته اما معلوم نیست چه اتفاقی می افتد.« از بازیکنان

ی هنوز برای این بازیکن که تا  ی جذب این بازیکن اســـت. سیت ی اصل تلگراف گزارش داده میلان مدع
ی خود را برای روزهای بدون واکر  پایان قراردادش 18 ماه مانده، پیشنهاد رســـمی دریافت نکرده. سیت
ی  آماده کرده و اخیراً عبدالقادر خوســـانوف، مدافع ازبک را با 6/33 میلیون پوند از لانس خریده. سیت
ی 19 ساله پالمیراس است. ریکو لوییز هم گزینه قابل  همچنین به دنبال جذب ویتور رایس مدافع میان

اعتمادی در دفاع راست است و این فصل چند بار به واکر ترجیح داده شده.
ی النصر عربستان هم به این مدافع علاقه مند است  اما علاوه بر میلان، باشگاه کریستیانو رونالدو یعن

که در صورت رفتن به این تیم هفته ای 400 هزار پوند دستمزد می گیرد.

آخر خط
ی با این کیفیت  ی بازیکن ی در سال 2020 به اورتون رفت، تصور می شـــد انتقال خوبی باشد، چه کس وقت
را نمی خواهد؟ اگر تیمی قرار نیســـت قهرمان شـــود حداقل از فوتبالش لذت ببـــرد و در چهار پنج بازی 
ابتدایی همینطور بود. در برد 5 بر 2 مقابل وســـت برومویـــچ گل زد و در برد 4 بر 2 برابر برایتون دو گل زد. 
ی متوسط و پایین تر از آن که هزینه بسیار زیادی برای باشگاه داشت. شاید در  بعد افت شروع شد، بازیکن
ی که اطرافش بودند، اتفاقات دیگری می افتاد اما این بحث یک  یک باشگاه منسجم تر با تیم هماهنگ
دهه است که ادامه دارد، او تیمی می خواهد که برایش ساخته شده باشد و اگر کلمبیا می تواند، تیم های 
ی نمی توانند. رودریگس به آخر دوران حرفه ای خود رســـیده اما امیدواریم بتواند 18 ماه دیگر  باشـــگاه
ی جام  خودش را آماده نگه دارد تا یک بار دیگر در لباس کلمبیا در عرصه ای که برایش بهترین است، یعن

ی فرصت درخشش داشته باشد. جهان



نقل و انتقالات

خرید دو مهاجم سرشناس برای تراکتور
زمستانی،  انتقالات  و  نقل  از  پیش  که  شرایطی  در 
بازیکنان تراکتور  شایعات زیادی در مورد سرنوشت 
مطرح بود اما حالا تمامی آنها در تمرین تیم سرخپوش 
می کنند.  دنبال  را  خود  کار  و  دارند  حضور  تبریزی 
مخالفت باشگاه تبریزی با جدایی پویا پورعلی، علیرضا 
آرتا و عارف غلامی در شرایطی است که بسیاری انتظار 
داشتند آنها بلافاصله بعد از پایان نیم فصل جدا شوند 
اما سیاست نقل و انتقالاتی تراکتور این است که تا زمان 
خرید بازیکن هم پستی، اجازه جدایی به این نفرات داده 
نشود. شاید جالب ترین مورد مربوط به عارف غلامی 
باشد که توافقات لازم را با استقلال انجام داده بود اما 
در نهایت مسأله معاوضه و جابه جایی یار مورد نظر 
استقلال به تراکتور انجام نشد تا او هم تراکتوری باقی 
بماند. در چنین شرایطی اما تراکتور خرید دو مهاجم 
را دنبال می کند و قصد دارد دو مهاجم را به جای مهدی 
به نظر  بیاورد.  تبریز  به  عبدی و سوکول چیکالشی 
می رسد در سبد خرید تراکتور یک مهاجم داخلی و 
یک مهاجم خارجی قرار بگیرد که جذب آنها پروژه تیم 

تبریزی را تکمیل خواهد کرد.
 

بازگشت طالب به خانه
از دوران درخشان در صنعت  طالب ریکانی که پس 
نفت آبادان در نقل و انتقالات تابستانی گذشته راهی 
آلومینیوم اراک شد و در دور رفت برای این تیم به میدان 
رفت، شرایط را برای ادامه همکاری فراهم ندید تا تصمیم 
به جدایی بگیرد و حالا دوباره بحث حضورش در باشگاه 
محبوبش وجود دارد. این مهره محبوب آبادانی ها که 
سال گذشته 6 گل در لیگ برتر برای صنعت نفت به ثمر 
رساند و در تمام 30 مسابقه به میدان رفت، در فصل 
9 بار به عنوان یار جانشین در آلومینیوم اراک  جاری 
استفاده شد که یک گل هم برابر صنعت نفت آبادان زد 
ولی حضورش در ایرالکو کوتاه مدت بود. طالب ریکانی 
ضمن اینکه برای پایان همکاری با باشگاه آلومینیوم اراک 
به توافق رسیده و بزودی رضایت نامه را دریافت می کند، 
با باشگاه صنعت نفت آبادان هم به جمع بندی دست 

پیدا کرده تا دوباره به شهرش برگردد. 
 

هافبک پرسپولیس در لیست ربیعی
هنوز  کامیابی نیا،  کمال  مصدومیت  از  بعد  ذوب آهن 
جانشینی برای این بازیکن نگرفته است، ولی جذب یک 
هافبک دفاعی در برنامه های محمد ربیعی قرار دارد. بر 
همین اساس، مسعود ریگی هافبک دفاعی پرسپولیس در 
فهرست مورد نظر سرمربی ذوب آهن قرار دارد و ذوبی ها 
در حال مذاکره با این بازیکن و مدیر برنامه هایش هستند 
تا ریگی را به خدمت بگیرند. هفته گذشته خبرهایی درباره 
قرار گرفتن نام ریگی در لیست مازاد پرسپولیس منتشر 
شد، ولی هنوز تکلیف سرمربی سرخپوشان مشخص 
نشده است. ریگی تمایلی برای ترک پرسپولیس ندارد، 
ولی اگر در فهرست مازاد قرار بگیرد، ذوبی ها می توانند 
امیدواری بیشتری برای جذب این بازیکن داشته باشند.

 

۳ مصدوم سپاهان پیش از سوپرجام
تیم فوتبال سپاهان عصرشنبه در دیداری تدارکاتی در 
جزیره کیش مقابل ذوب آهن قرار گرفت و دو تیم در پایان 
به تساوی 2 - 2 رضایت دادند. در این دیدار محمدمهدی 
محبی به دلیل برخورد با محسن آذرباد از ناحیه ران پا 
مصدوم شد. مصدومیت وی به حدی بود که بعد از پایان 
ج شد.  بازی با کمک اعضای دیگر تیم از ورزشگاه خار
این در حالی است که تا شش روز دیگر بازی سوپرجام 
فوتبال ایران میان سپاهان و پرسپولیس در ورزشگاه 
امام خمینی)ره( اراک برگزار می شود. در مورد حضور 
یا عدم حضور این بازیکن در سوپرجام باید به انتظار 
تعیین نتیجه MRI نشست. قرار است در جزیره کیش 
وضعیت مصدومیت محبی مشخص شود. گفتنی است 
کاوه رضایی و جواد آقایی پور هم به دلیل پیگیری درمان 
مصدومیت در اردوی کیش غایب بودند. هنوز وضعیت 
این بازیکنان برای حضور یا عدم حضور در سوپرجام 
روشن نیست. تا این لحظه سپاهان سه مصدوم دارد که 

وضعیت روشنی برای حضور در دیدار سوپرجام ندارند.

5 فوتبال ایران
newspaper.inn.ir iranvarzeshii

یکـــی از مـــواردی کـــه از ابتـــدای فصل جـــاری در 
رقابت هـــای لیگ برتـــر و لیگ دســـته اول اجرایی 
شـــد و صـــدای اکثـــر باشـــگاه ها و ارکان آنهـــا را 
درآورد، مربـــوط به الـــزام برای حضـــور دو بازیکن 
زیـــر 21 ســـال روی نیمکـــت در همـــه مســـابقات 
بود. بـــر این اســـاس باشـــگاه ها به اجبـــار باید دو 
بازیکن از مجمـــوع 9 بازیکن حاضـــر روی نیمکت 
خـــود در هـــر بـــازی را از لیســـت زیـــر 21 ســـاله ها 

انتخـــاب می کردند و ایـــن در حالی بـــود که حتی 
اگـــر بازیکـــن زیـــر 21 ســـالی در ترکیـــب 11 نفره به 
میـــدان می رفت نیـــز ارتباطـــی بـــه دو بازیکن زیر 
21 ســـال روی نیمکت نداشـــت. این قانـــون ابتدا 
با پیشـــنهاد مجیـــد جلالی، رئیس کمیته توســـعه 
و پیشـــرفت فدراســـیون، بـــه هیأت رئیســـه رفت 
و در ادامه بـــا حضور جلالـــی در یکی از جلســـات 
بـــه تصویـــب اعضا رســـید امـــا از همـــان ابتـــدا با 
مخالفت هـــا و اعتراض های ســـرمربیان مختلف 
تیم هـــا و در ادامـــه ارکان باشـــگاه ها مواجه شـــد.
حتـــی بـــا ادامـــه اعتراض هـــا کار به جایی رســـید 
که ســـرمربیان بـــرای جبـــران جای خالـــی نفرات 

بزرگســـال روی نیمکـــت، دروازه بـــان ســـوم یـــا 
چهارم خود که زیر 21 ســـاله اســـت را روی نیمکت 
آوردند و گلرهـــای دوم که اغلب بزرگســـال بودند 
سکونشین شدند! اعتراض ســـرمربیان لیگ برتر 
و لیگ یکی در جلســـه ای کـــه چندی قبـــل آنها با 
مهدی تاج، رئیس فدراســـیون فوتبال داشـــتند، 
بـــه طـــور جـــدی مطـــرح شـــد و حـــالا در آخرین 
جلســـه هیأت رئیســـه فدراســـیون رأی به اصلاح 
این قانـــون منفـــور نـــزد ســـرمربیان لیـــگ برتر و 
لیگ یک داده شـــده اســـت. اعضای هیأت رئیسه 
فدراســـیون فوتبـــال روز گذشـــته بـــدون اطـــلاع 
قبلی جلســـه ای را در تهـــران برگـــزار کردند و یکی 

از مصوبات این جلســـه به همیـــن قانون جنجالی 
برمی گـــردد. هیأت رئیســـه فدراســـیون فوتبال در 
مصوبـــه جدید خـــود الزام بـــه حضـــور دو بازیکن 
زیـــر 21 ســـال روی نیمکـــت را لغو کرده انـــد و رویه 
جدیـــدی را پیـــش روی باشـــگاه ها قـــرار داده اند. 
بـــر اســـاس اصلاحیه ای کـــه بـــه امضـــای اعضای 
هیـــأت رئیســـه فدراســـیون رســـیده، از ایـــن پس 
باشـــگاه های لیـــگ برتـــر و لیـــگ یک فقـــط الزام 
بـــه آن دارند که یـــک بازیکن نیمکت نشـــین خود 
را از میـــان نفرات زیر 25 ســـال انتخـــاب کنند. به 
عبـــارت بهتـــر 9 بازیکنی کـــه روی نیمکـــت تیم ها 
می نشـــینند شـــامل 8 بازیکـــن بزرگســـال و یـــک 

بازیکـــن از میـــان لیســـت های زیر 25 ســـال، زیر 
23 ســـال و زیر  21ســـال )بـــه انتخاب ســـرمربی( 
خواهـــد بود. اصـــلاح ایـــن قانون عجیب دســـت 
ســـرمربیان لیگ برتر و لیگ یـــک را در رقابت های 
بعـــدی بازتـــر می گذارد تـــا آنهـــا بتواننـــد از نفرات 
اصلی خود بیشـــتر در لیســـت 20 نفره مســـابقات 
اســـتفاده کننـــد و یک دغدغـــه بزرگ آنهـــا از بین 
برود. گفتنی اســـت؛ قانـــون جدید دربـــاره نفرات 
نیمکت نشـــین بـــزودی بـــه ســـازمان لیـــگ ابلاغ 
می شـــود تا آنها به باشـــگاه ها ابلاغ کنند و شرایط 
بهتری برای ســـرمربیان در انتخاب لیست 20 نفره 

به وجـــود بیاید.

الزام برای استفاده از دو بازیکن زیر 21 سال

لغو قانون منفور سرمربیان لیگ
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برنامه لیگ برتر

هفته شانزدهم
دوشنبه 1 بهمن

15:۳0  ................................. گل گهرسیرجان- ملوان
خیبر خرم آباد – هوادار .................................... 16:00
16:00  ...................  آلومینیوم اراک - استقلال خوزستان
16:45  ............................ استقلال - شمس آذر قزوین

سه شنبه 2 بهمن
چادرملو اردکان  - سپاهان................................  15:00
16:00  .................................. تراکتور - مس رفسنجان
16:45  ................................. ذوب آهن – پرسپولیس
17:00  ..................................  فولاد - نساجی مازندران

هفته هفدهم
شنبه 6 بهمن

15:45 .......................................... ملوان - استقلال
استقلال خوزستان - گل گهر.............................. 16:00

یکشنبه 7 بهمن
مس رفسنجان - فولاد..................................... 17:45
18:00 ....................................... پرسپولیس - تراکتور
سپاهان - خیبر خرم آباد................................... 18:00

 دوشنبه 8 بهمن
شمس آذر - چادرملو...................................... 15:۳0
16:00 ......................................... هوادار - ذوب آهن
16:45 ....................................... نساجی - آلومینیوم

فاجعه در لیگ برتر

خارجی های بی کیفیت به جای جوان های باانگیزه

نیم فصـــل اول بیســـت و چهارمیـــن 
دوره لیـــگ برتر فوتبال کشـــورمان در 
حالی بـــه پایان رســـید که متأســـفانه 
شـــاهد آمارهای خوبـــی در این رقابت 
نیســـتیم. به طور حتم پویایی و رشد 
لیـــگ برتـــر فوتبـــال کشـــورمان با به 
کارگیـــری جوان ترهـــا که هـــم از نظر 
جســـمی وضعیت بهتـــری دارند و هم 
باانگیـــزه هســـتند، تضمیـــن خواهد 
شـــد کـــه متأســـفانه در نیم فصلی که 
گذشـــت، آمـــار حضـــور جوان هـــا در 
ترکیـــب تیم هـــا اصلاً خوب نیســـت. 
بازی ندادن به جوان های بااســـتعداد 
و باانگیـــزه در شـــرایطی در نیم فصل 
اول رقابت هـــا رخ داد کـــه متأســـفانه 
جـــذب بازیکنان خارجـــی بی کیفیت 
در اغلـــب مـــوارد، باعث و بانـــی بازی 
اســـت.  نکـــردن جوان ترهـــا شـــده 
مدیـــران و ســـرمربیانی که اقـــدام به 
جذب بازیکـــن خارجـــی می کنند، در 
واقع مجبور هســـتند به این بازیکنان 
فرصت و زمان زیـــادی بدهند و از آنها 
بـــازی بگیرنـــد تـــا مـــورد انتقـــاد واقع 
نشـــوند. اگر جـــذب بازیکـــن خارجی 
ایـــن بازیکنـــان  بـــه نیمکت نشـــینی 
بـــه طـــور حتـــم فضـــای  بینجامـــد، 
انتقادی شـــدیدی علیه ســـرمربیان و 
مدیـــران به راه خواهـــد افتاد و همین 
امـــر باعـــث می شـــود حتـــی بازیکـــن 
خارجی بی کیفیـــت و غیرمؤثر بتواند 

در تمـــام بازی هـــا به میـــدان برود. 
بـــا قوانینی که از طرف فدراســـیون 
فوتبال و ســـازمان لیگ فوتبال به 
باشـــگاه ها ابـــلاغ شـــده بـــود، در 
نیم فصـــل گذشـــته 176 بازیکـــن 

زیر 22 ســـال در بیـــن بازیکنان 
تیم هـــا حضـــور داشـــتند کـــه 

قریـــب به نیمـــی از بازیکنان 
حاضر در لیگ برتر اســـت؛ 
یعنی از تقریبـــاً 420 بازیکن 
حاضـــر در 16 باشـــگاه لیگ 

برتـــری، 176 نفر زیر 22 ســـال بودند 
کـــه به نظـــر آمـــار خوبی بـــرای حضور 
جوان ترهـــا در ایـــن دوره از رقابت هـــا 
به شـــمار مـــی رود، اما ایـــن حضور در 
عمـــل به یـــک فاجعـــه در لیـــگ برتر 
تبدیل شـــده اســـت چـــرا کـــه از بین 
176 بازیکـــن زیـــر 22 ســـال، فقط 50 
بازیکن توانســـتند به ترکیب تیمشان 
راه یابنـــد و به زمین بروند که بیشـــتر 
آنها در دقایق پایانـــی بازی و به عنوان 
یـــار تعویضی بوده اســـت. به طور کلی 
تعـــداد انگشت شـــماری از بازیکنـــان 

زیـــر22 ســـال در نیم فصـــل اول بـــه 
عنـــوان بازیکـــن اصلـــی و بـــا دقایـــق 
بـــازی مناســـب بـــه زمیـــن رفته انـــد 
کـــه می تـــوان بـــه بهـــرام گـــودرزی از 
آلومینیـــوم اراک، رضـــا غندی پـــور از 
ملوان، مجتبی فخریان از شـــمس آذر 
ع و امیرمحمـــد  قزویـــن، مهـــدی زار
رزاقـــی از گل گهـــر ســـیرجان و مهدی 

گودرزی از هـــوادار اشـــاره کرد.
 

گل گهر و آلومینیوم اراک، پیشرو و موفق
باشـــگاه گل گهر سیرجان در نیم فصل 
اول بیســـت و چهارمیـــن دوره لیـــگ 
برتـــر از شـــش بازیکـــن جـــوان خـــود 
به طور مســـتمر اســـتفاده کـــرده و در 
کل 2220 دقیقـــه بـــه بازیکنـــان جوان 
تیمـــش بـــازی داده اســـت کـــه آمـــار 
خوبـــی بـــرای ایـــن تیـــم موفـــق بوده 
که توانســـته بـــا اســـتفاده از جوان ها 
حـــالا در پایـــان نیم فصل بـــا 21 امتیاز 
در رده پنجم جدول بایســـتد. از طرف 
دیگـــر آلومینیـــوم اراک با بـــازی دادن 
بـــه 5 بازیکن جوان خـــود، در مجموع 
1495 دقیقـــه بـــه جوان ترهـــا فرصت 
داده اســـت. این تیم هم نتایج خوبی 
کسب کرده و با 19 امتیاز در رده هفتم 
جدول قـــرار گرفته اســـت. ملـــوان را 

هم می تـــوان جزو تیم هـــای موفق در 
اســـتفاده از بازیکنان جـــوان قرار داد؛ 
ملـــوان بـــه 4 بازیکـــن جوان خـــود در 
مجموع 1244 دقیقه بازی داده است.

 
شمس آذر و هوادار، پیشرو ولی ناموفق

باشـــگاه شـــمس آذر قزویـــن هـــم در 
اســـتفاده از جوان ها موفق بوده است. 
ایـــن تیـــم بـــه 6 بازیکن جـــوان خود در 
مجمـــوع 1357 دقیقـــه بـــازی داده اما 
بـــا 13 امتیـــاز در رده پانزدهـــم جـــدول 
قـــرار گرفته اســـت. تیم هوادار شـــاید 
پیشـــرو تر از همـــه تیم ها بوده اســـت. 
این تیم بـــه 8 بازیکن جوان در مجموع 
2467 دقیقه بازی داده اما متأسفانه با 
اتفاقاتی که بـــرای این تیـــم رخ داد، در 
قعر جدول اســـت و نتوانسته امتیازات 

خوبی را جمـــع کند.
 

تراکتور، بدون بازیکن جوان
صدرنشـــین نیم فصـــل اول رقابت ها 
متأســـفانه از هیـــچ بازیکـــن جوانـــی 
اســـتفاده نکـــرده و با وجود داشـــتن 
8 بازیکـــن جـــوان از هیچ کـــدام آنها 
اســـتفاده نکـــرده اســـت. هـــر چنـــد 
تراکتـــور بـــا بهره گیـــری از بازیکنـــان 
باتجربـــه و ســـتاره خـــود، در صـــدر 

جـــدول قرار گرفته اما در اســـتفاده از 
بازیکنان جوان نـــاکام بوده و فرصتی 

بـــه جوان ترها نرســـیده اســـت.
 

سرخابی ها بی توجه به جوان ترها
ل  طـــو ر  د لیس  ســـپو پر ه  شـــگا با
نیم فصـــل اول فقط به چهـــار بازیکن 
جوان فرصـــت عرض انـــدام داده که 
در مجموع بـــه 555 دقیقه می رســـد 
کـــه از این دقایـــق 270 دقیقه مربوط 
به گلـــر جوان ایـــن تیم یعنـــی رفیعی 
امـــا وضعیـــت  اســـت. آبی پوشـــان 
بدتـــری دارند، آنها به ســـه بازیکن آن 
هـــم فقط با 174 دقیقـــه بازی فرصت 

داده اند.
 

دقایقی که قابل باور نیست
غ از دقایـــق بازی هـــای آســـیایی  فـــار
و جـــام حذفـــی کـــه تیم هـــای لیـــگ 
برتـــری در آنها بـــه میـــدان رفتند، 16 
تیم لیـــگ برتری در 15 هفتـــه و در 8 
بازی بـــه میـــدان رفتند کـــه اگر همه 
بازی هـــا را 90 دقیقـــه حســـاب کنیم، 
مجموع دقایق تمام بازی ها، 172800 
دقیقه می شـــود کـــه از ایـــن دقایق در 
مجموع 12769 دقیقـــه به جوان ترها 

رســـیده است.

حســـین عبدی به عنوان یکی از مربیان 
با تجربه کشـــورمان، توانسته در رده های 
مختلف مربیگری کنـــد و اتفاقاً بازیکنان 
خوبـــی را هـــم بـــه فوتبـــال کشـــورمان 
معرفـــی کرده اســـت. او درباره اســـتفاده 
از بازیکنـــان جوان حرف هایـــی دارد که 
می تواند به باشـــگاه ها، بـــرای نیم فصل 
دوم کمـــک کنـــد و البتـــه همـــه چیـــز را 

ایـــده آل نـــگاه نمی کند.

نیم فصل اول رقابت ها سپری شد و 

خبری از درخشش بازیکنان جوان 
و یا حتی بازی کردنشان نبود، به 

نظر شما چه دلیلی دارد؟
بـــه ایـــن مســـأله بایـــد از دو طـــرف نگاه 
کـــرد. اول اینکه مربیان نگـــران وضعیت 
خودشـــان هســـتند و اگر نتیجه نگیرند، 
اخـــراج می شـــوند و دوم اینکـــه بازیکنان 
جـــوان به زمان نیـــاز دارند تا بـــه تجربه و 
پختگی برســـند کـــه این زمـــان در اختیار 
مربیان نیســـت و بـــاز هم احتمـــال دارد 

منجر بـــه اخراج آنها شـــود.
پس باید چه کار کرد؟

فکـــر می کنـــم بحث جـــدی، اســـتفاده از 
جوان هـــای کم هزینه در تیم هـــای بزرگ 
اســـت. زمانی کـــه در پرســـپولیس بودم 
ایـــن کار را کـــردم امـــا ایـــن اتفـــاق بـــرای 
برخی هـــا تهدید بـــود؛ چه بـــرای مدیران 

و چـــه بـــرای آنهـــا که بـــه دنبـــال تجارت 
خودشان بودند. تیم ب را در پرسپولیس 
درســـت کردم کـــه با تیـــم اصلی ســـه بار 
بازی کردیم و هر ســـه بازی مســـاوی شد.

بحث هزینه ها را هم باید در نظر 
گرفت.

بلـــه، در آن زمـــان هزینـــه تیم هـــا 3-4 
میلیـــارد بـــود، امـــا مـــن تیـــم ب را با 15 
میلیون جمع کرده بودم که این مســـأله 
از نظر مـــن فرصت و خدمت به باشـــگاه 
بـــود ولـــی از نظـــر برخی ها تهدیـــد بود.

فعلاً که به جای جوان ها از 
خارجی ها استفاده می شود.

درســـت اســـت، وقتی یـــک خارجـــی در 
کشـــور خودش 2 تا 3 هـــزار دلار دریافت 
می کنـــد و یـــا ماهانـــه 300 دلار می گیـــرد 
ولـــی در کشـــور مـــا 500 هـــزار دلار بـــرای 

باشـــگاه تمام می شـــود، مشـــخص است 
کـــه بـــرای برخی هـــا خوب اســـت کـــه به 

تجارتشـــان برسند.
چه راهکاری داریم؟

بدهیـــم.  اهمیـــت  آمـــوزش  بـــه  بایـــد 
متأســـفانه فاصلـــه مـــدرک B تـــا مـــدرک 
A فاصلـــه چندانـــی نیســـت و بـــه همین 
ســـادگی کیفیـــت پاییـــن می آیـــد. بـــرای 
تولیدات خوب به زمیـــن زیاد و باکیفیت 
نیـــاز داریم کـــه الان هیچ کدام نیســـت. 
زمانـــی کـــه مـــن در نوجوانان بـــودم، به 
شـــهرهای مختلف رفتم و اســـتعدادهای 
زیـــادی را پیـــدا کـــردم کـــه هیـــچ چیزی 
در اختیارشـــان نبـــود، امـــا حـــالا جـــزو 

ســـتاره های تیم هـــا هســـتند.
برای خارجی ها چه کار باید بکنیم؟

به نظـــر من نبایـــد خارجی هـــا را محدود 

کنیـــم، بایـــد کیفیـــت را بالا ببریـــم تا به 
خـــودی خـــود ورود خارجی هـــا محـــدود 
به بازیکنـــان خارجی باکیفیت شـــود. در 
شرایط مســـاوی، بازیکنان داخلی خیلی 

بهتـــر از خارجی ها هســـتند.
خصوصی شدن باشگاه ها چه 

تأثیری دارد؟
در هـــر صورت بـــه نظرم باید فدراســـیون 
روی باشـــگاه ها اشـــراف داشـــته باشـــد. 
باعـــث  باشـــگاه ها  شـــدن  خصوصـــی 
می شـــود کـــه زدوبندها کم شـــود و تیم ها 

از آدم هـــای توانمنـــد اســـتفاده کنند.

سوژه

گزارش یک

حسین برزگر یاری
روزنامه نگار

سؤال و جواب

اکبر منتشلو
روزنامه نگار

اخراج اخطار  پاس
گل گل  دقایق

بازی
 بازی
ثابت

 تعداد
بازی نام بازیکن  شماره

پیراهن
0 2 0 14* 1350 15 15 محمد خلیفه )آلومینیوم اراک( 1
0 1 1 1 1304 12 15 مهدی گودرزی ) هوادار( 88
0 3 0 0 1168 11 13 مهدی زارع)گل گهر( 22
0 2 3 0 1039 7 12 بهرام گودرزی )آلومینیوم اراک( 83
0 3 1 1 1008 3 13 مجتبی فخریان)شمس آذر( 11
0 3 2 5 973 2 14 رضا غندی پور) ملوان( 17
0 1 0 0 815 6 11 امیرمحمد رزاقی نیا )گل گهر( 88
0 1 0 0 687 0 14 مهدی دیندار )هوادار( 98
0 2 0 1 634 4 11 مرصاد سیفی ) نساجی( 55
0 2 0 0 577 4 9 امیرحسین سام دلیری)نساجی( 5
0 2 0 0 489 3 7 ابوالفضل کوهی)استقلال خوزستان( 35
0 1 0 0 450 5 5 مبین دهقان)خیبر خرم آباد( 66
0 1 0 0 399 4 7 دانیال ایری)ذوب آهن( 63
0 0 0 0 345 0 12 محمد عسگری) فولاد( 90
0 0 0 0 299 1 7 طاها محبی پور)آلومینیوم اراک( 99
0 0 0 5* 270 3 3 ارشا شکوری)هوادار( 12
0 0 0 0 248 1 5 مسعود محبی)خیبر خرم آباد( 15
0 1 0 0 235 0 5 آرش اکبرزاده) فولاد( 30
0 1 1 0 234 2 3 سهیل صحرایی) پرسپولیس( 22
0 0 0 0 185 0 3 محمد بادپا) چادرملو( 17
0 2 0 1 135 1 5 ابوالفضل زمانی)استقلال( 15
0 0 0 0 125 0 5 محمدحسین صادقی)هوادار( 45
0 1 0 0 116 0 11 ابوالفضل قنبری)آلومینیوم اراک( 8
0 1 0 0 113 0 5 محمدمهدی منصوری)شمس آذر( 29
0 0 0 0 111 0 3 علی کمالی) چادرملو( 16
0 2 0 0 110 0 3 پوریا شهرآبادی)گل گهر( 31
1 0 0 1 106 0 4 ابوالفضل عطار) فولاد( 70
0 0 0 0 104 1 3 محمد اکبری)مس رفسنجان( 88
0 0 0 0 98 0 4 پوریا لطیفی فر)گل گهر( 99
0 0 0 0 96 1 4 علی وطن دوست)آلومینیوم اراک( 77
0 2 0 0 92 1 3 محمدحسین رفیعی)شمس آذر( 6
0 0 0 0 68 0 3 فرهاد زواشی)شمس آذر( 18
0 0 0 0 66 0 3 امیر مهدی دین محمدی)شمس آذر( 26
0 0 0 0 66 0 5 امیرسواعد)استقلال خوزستان( 19
0 0 0 0 61 0 2 مهدی دریاباری)هوادار( 78
0 0 0 0 52 0 4 حمیدرضا ضرونی)خیبر خرم آباد( 77
0 0 0 0 51 0 2 محمد بردبار)سپاهان( 16
0 0 0 0 38 0 3 ابوالفضل بابایی) پرسپولیس( 18
0 0 1 0 37 0 3 ارشیا سرشوق)سپاهان( 80
0 0 0 0 32 0 1 مجتبی هاشمی نسب)استقلال( 28
0 0 0 0 27 0 7 رضا مرزبان)آلومینیوم اراک( 11
0 0 0 0 16 0 1 امیراسلام طلب)گل گهر( 97
0 0 0 0 15 0 3 مهدی طهماسبی) هوادار( 16
0 0 0 0 14 0 2 احد جمشیدی ) نساجی( 90
0 0 0 0 10 0 2 محمد هادی باغبان)ذوب آهن( 20
0 0 0 0 6 0 2 امیررضا تیموری)خیبر خرم آباد( 20
0 0 0 0 5 0 1 امیرحسین سالاری)چادرملو( 77
0 0 0 0 4 0 1 حسین محمدیان)استقلال خوزستان( 14
0 0 0 0 2 0 2 سمیر حبوباتی) پرسپولیس( 15
0 0 0 0 2 0 2 مهدی بهرامی نژاد)استقلال( 70
0 0 0 0 2 0 1 فرهان جعفری) ملوان( 86
0 0 0 0 2 0 2 عدنان اسعدی)هوادار( 70
0 0 0 0 1 0 1 یعقوب براجعه) پرسپولیس( 37
0 0 0 0 1 0 1 امیرضا کلیوند)شمس آذر( 84
0 0 0 0 1 0 1 ابوالفضل حسنی)گل گهر( 72
0 0 0 0 1 0 1 امین مرادی) فولاد( 83
0 0 0 0 1 0 1 کسری رحمتی) هوادار( 62

به جای محدودیت، کیفیت فوتبالمان را بالا ببریم
عبدی: داخلی ها بهتر از خارجی ها هستند

* تعداد گل های خورده
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 چراغ سبز فاریا برای تصدی 
پست کمک مربی

  نقشه پرسپولیس: 
دستیار مورینیو، کمک باقری

 
روی فاریـــا  یکـــی از گزینه های 
ی  بـــرا لیس  پرســـپو ی  جـــد
ســـرمربیگری اســـت اما  شاید 
ایـــن مربـــی پرتغالـــی در نقش 
فنـــی  کادر  کمـــک مربـــی در 
پرســـپولیس مشـــغول بـــه کار 
شـــود.نکته جالب اینجاســـت 
کـــه ایـــن مربـــی حاضر شـــده 
بـــه عنـــوان دســـتیار هـــم در 
کار  لیس  پرســـپو فنـــی  ر  د کا
کنـــد و شـــاید بـــا ایـــن عنوان 
بـــه کادر فنـــی ســـرخ ها اضافه 
شـــود. در واقع دســـتیار سابق 
مورینیـــو نگفـــت کـــه دســـتیار 
کدام ســـرمربی در پرسپولیس 
خواهد شـــد اما پروژه درویش 
و مدیـــران باشـــگاه این اســـت 
که کریم باقری را در راس کادر 
فنی داشته باشـــند و از فاریا به 
عنـــوان کمـــک او در کادر بهره 
بگیرنـــد. در عین حـــال گفته 
می شـــود اگـــر کریم باقـــری در 
بازی سوپرجام مقابل سپاهان 
هم برنده باشـــد احتمال اینکه 
پست ســـرمربیگری را با حضور 
یک مربی توانمنـــد خارجی در 
کادرش بپذیرد بیشـــتر خواهد 
شد. گفته می شـــود در صورتی 
کـــه فاریـــا بـــه عنـــوان کمـــک 
مربـــی و دســـتیار بـــا باشـــگاه 
پرســـپولیس قـــرارداد منعقـــد 
کند رقـــم قـــراردادش پایین تر 
خواهـــد آمـــد و قطعـــاً زیر یک 

میلیـــون دلار خواهـــد بود.

 بعـــد از منتفی شـــدن ماجـــرای والتر 
ماتـــزاری و البته تاتـــا مارتینویی که از 
همان ابتدا مشـــخص بود پیشـــنهاد 
پرســـپولیس را نمی پذیـــرد مدیـــران 
باشگاه سرخ مســـتأصل مانده اند که 
چه کنند چـــرا که ظاهـــراً دیگر گزینه 

جـــدی ای ندارند.
پرســـپولیس  باشـــگاه  گذشـــته  روز 
بیانیه ای منتشـــر کرد تا از هوادارانش 
بخواهـــد پشـــت تیـــم باشـــند امـــا به 

نظـــر می رســـد در پـــس آن جمـــات 
احساســـی و تحریک کننـــده جامعـــه 
هـــواداری، ایـــن معنـــا نهفتـــه باشـــد 
که تـــاش باشـــگاه برای رســـیدن به 
گزینـــه نهایـــی بـــه نتیجه مشـــخصی 

اســـت. نینجامیده 
البتـــه کـــه پروســـه یافتن ســـرمربی 
و  ســـخت  بســـیار  جدیـــد  خارجـــی 
پیچیـــده به نظـــر می رســـد و این طور 
نیســـت که بعـــد از بررســـی گزینه ها 
و تأییـــد آنهـــا بافاصله با یکـــی از این 
مربیـــان توافـــق و همکاری را شـــروع 
کرد. ایـــن ماجـــرا در فصل زمســـتان 
و میانـــه فصـــل فوتبالـــی هم بســـیار 

دشـــوار تر می شـــود تا جایـــی که حالا 
می بینیم تاش ســـه هفته ای مدیران 
باشـــگاه پرســـپولیس در این زمینه به 

نتیجـــه مطلوب نرســـیده اســـت.
رضـــا درویـــش و مدیـــران باشـــگاه 
وز  یـــر د زظهـــر  ا بعد لیس  پرســـپو
جلســـه ای طولانی تشـــکیل دادند تا 
گزینه هـــای نهایی را بررســـی کنند. 
در عیـــن حـــال یکـــی از مدیـــران 
باشـــگاه تأییـــد کرد که دوبـــاره به دو 
گزینه نهایی رســـیده ایم و مذاکرات 
ادامـــه دارد امـــا شـــاید تا امـــروز هم 
خبـــری از انتخاب ســـرمربی جدید 

. د نشو

گفته می شـــود یکـــی از ایـــن گزینه ها 
روی فاریـــا مربی پرتغالی 49ســـاله ای 
ژوزه  دســـتیار  ســـال ها  کـــه  اســـت 
مورینیوی نامدار بـــود و بعد از حضور 
بـــا این مربـــی در منچســـتریونایتد از 
ژانویـــه 2019 تـــا ژانویـــه 2020 به مدت 
یک سال تنها تجربه سرمربیگری اش 
را در الدحیل قطر پشـــت سر گذاشت 
و در 32 مســـابقه ســـرمربی ایـــن تیم 
بود کـــه میانگیـــن 1.91 امتیـــاز از هر 

بـــازی را به نـــام خود ثبـــت کرد.
فاریـــا در پنج ســـال گذشـــته در هیچ 
تیمـــی حضـــور نداشـــته و بـــه عنوان 
مشـــاور اتحادیـــه فوتبـــال انگلیس و 

یوفا همکاری کرده اســـت. این مربی 
پرتغالـــی دو روز قبـــل در مصاحبـــه با 
یکی از رســـانه های داخلـــی به صورت 
غیرمســـتقیم نســـبت بـــه حضـــور در 
پرســـپولیس ابـــراز عاقه کـــرده بود. 
جالـــب اینکـــه او صفحه اینســـتاگرام 
پرســـپولیس را هـــم دنبـــال کـــرده تا 
عمـــاً خـــودش را بـــرای نشســـتن به 

جای گاریـــدو کاندیـــدا کند. 
همچنیـــن رســـانه الـــکاس قطـــر هم 
خبـــر عاقه منـــدی پرســـپولیس بـــه 
این مربی را منتشـــر کـــرده تا مدیران 
از تکذیبیه هـــای  پرســـپولیس بعـــد 
از دســـتیار ســـابق  ابتدایـــی حـــالا 
مورینیـــو به عنوان یکـــی از گزینه های 
خود نـــام ببرند و فعـــاً از گزینه دیگر 
هـــم خبری نیســـت اما برخـــی منابع 
خبـــری گفته اند شـــاید از بیـــن روی 
فاریـــا و کریم باقـــری یکی بـــه عنوان 
ســـرمربی تـــا فـــردا معرفی شـــود. در 
عین حـــال ایـــن احتمال بـــه صورت 
جدی هم وجود دارد که پرســـپولیس 
بدون ســـرمربی در بازی عصر جمعه 
سوپرجام مقابل ســـپاهان به میدان 
برود و همـــان کادری کـــه در دو بازی 
آخـــر نیم فصل لیـــگ تیـــم را هدایت 
کردند، پرســـپولیس را برای رســـیدن 

به یـــک جام دیگـــر هدایـــت کنند.
 از ســـوی دیگر ســـیدجال حســـینی 
ایـــن کادر دیـــروز  از اعضـــای  یکـــی 
اســـتوری جالبـــی منتشـــر کـــرد کـــه 
می توانـــد در دل خـــود حرف هـــای 
مربـــی  باشـــد.  داشـــته  نگفتـــه ای 
ســـرخ ها تصویر مشـــترکش بـــا کریم 
باقری و افشـــین پیروانی روی نیمکت 
تیمش را بدون هیچ متن و نشـــانه ای 
منتشـــر کرد تـــا بگوید بـــرای هدایت 
تیـــم در ســـوپرجام حاضرند یـــا اینکه 
از جانـــب باشـــگاه به آنها گفته شـــده 
تیـــم را برای بـــازی ســـوپرجام آماده و 

هدایـــت کنند.

هواداران پرسپولیس بیانیه نمی خواهند
ترس از اعتراف به شکست

از زمان قول رضا درویش برای انتخاب 
سرمربی خارجی جدید پرسپولیس در 
مراسم تمدید قرارداد با اوستون اورونوف 
طی یک هفته، دو هفته گذشته و هنوز 
خبری از انتخاب سرمربی جدید نیست. 
نه ها  رسا ر  د ه  شد ح  مطر ی  ینه ها گز
یکی یکی در حال منتفی شدن هستند 
و نام های بزرگی که از ابتدا مشخص بود 

در فوتبال ایران حضور پیدا نمی کنند، 
تنها باعث هدر رفتن زمان پرسپولیس 
شده اند و هیچ خبری از شکل گیری کادر 
فنی جدید پرسپولیس در روزهای اخیر 
انتقالاتی  و  نقل  وضعیت  است .  نبوده 
باشگاه نیز همچنان نامشخص است و 
معلوم نیست با توجه به انتخاب نشدن 
کادرفنی جدید، کدام بازیکنان در لیست 
ورود و کدام بازیکنان در لیست خروج 
هم  باشگاه  مدیران  و  می گیرند  ر  قرا
مدیران  با  لفظی  درگیری  به  رسیدگی 
بیفوما  استقال خوزستان در ماجرای 
را به حل کردن مشکات بزرگ باشگاه 
ترجیح می دهند. در همین زمان که فشار 
هواداران پرسپولیس روی مدیریت بیش 

از هر زمان دیگری ایجاد شده، باشگاه در 
سایت رسمی خود بیانیه ای منتشر می کند 
که می توان آن را توهین به شعور هوادار و 

مخاطبین در نظر گرفت.
برای  پرسپولیس  تاش  که  حالی  در 
گرفتن  و  خارجی  سرمربی  یک  جذب 
ح دنیای  پاسخ منفی از چهره های مطر
فوتبال طی هفته های اخیر بر هیچ  کسی 
پوشیده نیست، باشگاه پرسپولیس در 
با کلمات و متنی غلو شده  بیانیه خود 
به متن های فرمایشی  که بیشتر شبیه 
گروه های سرود مدارس است، به این 
موضوع اشاره کرده که تیم بدون سرمربی 
قهرمانی  مدعی  همچنان  هم  خارجی 
مشخصاً  است.  مختلف  مسابقات  در 

نیز  فعلی  شرایط  در  حتی  پرسپولیس 
شانس بالایی برای قهرمانی در هر سه 
جام داخلی دارد و هنوز شانس ادامه 
مسیر در لیگ نخبگان آسیا را از دست 
ارتباطی به  اما این موضوع، چه  نداده 
ناتوانی مدیران پرسپولیس در توافق با 
گزینه های مدنظر برای هدایت باشگاه 
دارد؟ از زمان اخراج خوان کارلوس گاریدو، 
مدیران باشگاه و شخص رضا درویش 
تأکید  موضوع  این  روی  قاطع  به طور 
نکردن  قبول  صورت  در  که  داشته اند 
پست سرمربیگری توسط کریم باقری، 
رجی  خا لیس  پرسپو ی  بعد بی  سرمر
خواهد بود و باشگاه، در طول این مدت 
با مربیان مختلفی صحبت کرده است. 

حالا چطور به یک باره و پس از سه هفته 
تاش، بیانیه ای از سوی باشگاه منتشر 
می شود که تیم بدون سرمربی خارجی 
نیز مدعی است؟ آیا این موضوع چیزی 
جز شانه خالی کردن از مسئولیت بزرگ 
به  پاسخگویی  و  پرسپولیس  مدیریت 

هواداران است؟
معنای این بیانیه، می تواند حضور در دیدار 
سوپرجام مقابل سپاهان با حضور کریم 
باقری و سیدجال حسینی روی نیمکت 
تیم باشد که این موضوع به خودی خود، 
مشکلی ندارد. اما این صحبت ها و متن 
که  داشت  موضوعیت  زمانی  حماسی، 
کریم باقری از همان ابتدا، انتخاب اول و 
آخر مدیران پرسپولیس محسوب می شد 

مربی   هیچ  جذب  سراغ  به  باشگاه  و 
از گرفتن  خارجی ای نمی رفت؛ نه پس 
جواب رد از گزینه های موردنظر باشگاه 
و کارگروه فنی. آنچه بیشتر در این بیانیه 
مشخص است، نه یادآوری بزرگی باشگاه 
پرسپولیس و توانایی کادر داخلی، بلکه 
است.  شکست  به  اعتراف  در  ناتوانی 
شکست در پروژه ای که با کلیدواژه هایی 
چون مربی بزرگ خارجی و کارگروه فنی 
آغاز شد اما تا این لحظه، هیچ آورده ای 
و  شته  ا ند لیس  پرسپو ه   شگا با ی  برا
حضور  سالگرد  سومین  در  هواداران 
 ، باشگاه یت  یر مد منصب  بر  ویش  ر د
کمتر از هر زمان دیگری به مدیریت تیم 

اعتماد دارند.

500 هزار دلار رقم رضایتنامه بیفوما
باشـــگاه  روابـــط عمومـــی  کـــه  نامـــه  براســـاس دو 
پرســـپولیس در اختیـــار رســـانه ها گذاشـــته، باشـــگاه 
پرســـپولیس 1۸دی ماه برای اطاع نسبت به وضعیت 
جذب مهاجم اســـتقال خوزســـتان نامه ارسال کرده 
و در همان روز اســـتقال خوزســـتان پاســـخ باشـــگاه 
پرســـپولیس را داده اســـت. در نامه ای کـــه به امضای 
مدیرعامل استقال خوزستان رســـیده، او اعام کرده 
کـــه برای انتقـــال قطعی بیفوما، باشـــگاه پرســـپولیس 
۵00هـــزار دلار امریـــکا بایـــد پرداخـــت کنـــد. ایـــن در 
حالی اســـت کـــه گفته می شـــود رقم قـــرارداد بیفوما با 
استقال خوزســـتان 200هزار دلار اســـت. ظاهراً کریم 
باقـــری هم بـــه این دلیل کـــه پرداخت چنیـــن مبلغی 
برای بیفوما تیم را بهم خواهد ریخت به باشـــگاه گفته 

از جـــذب ایـــن بازیکن انصـــراف دهند.
 

تأکید معاون حقوقی بر پایان 
محرومیت درویش

هومن هدایتی، معاون حقوقی باشـــگاه پرسپولیس با 
بیـــان اینکه محرومیت رضا درویش تمام شده اســـت، 
بـــار دیگـــر تأکید کـــرد: مـــا دو پرونـــده در مـــورد آقای 
درویش داشـــتیم که در کمیته اســـتیناف به درســـتی 
با اعمال مـــاده90 مقـــررات انضباطی، ایـــن دو پرونده 
را ادغـــام کردند و یـــک رأی دادنـــد. رأی مجدد کمیته 
اخـــاق وجـــود نـــدارد، رأی کمیته اخـــاق و انضباطی 
توســـط کمیته اســـتیناف نقض شـــده اســـت. اگرچه 
من هنـــوز در مورد این رأی حرف دارم که می توانســـت 
صادر نشـــود اما از آنجایی که اعضای کمیته اســـتیناف 
بســـیار انسان های دانایی هســـتند نهایت احترام را به 
رأیشـــان می گذاریم و اگر آقای مدیرعامل صاح بداند 
می توانیم آن را در CAS پیگیری کنیم. 2۸مهر این رأی 
اجرا شـــده و دو ماه هم منقضی شـــده است و در واقع 

مجازات بیشـــتری هـــم تحمل کردند.
 

آخرین خبر از رأی پرونده بیرانوند
معـــاون حقوقـــی باشـــگاه پرســـپولیس همچنیـــن در 
گفت و گو با خبرنگاران مقابل ســـاختمان این باشـــگاه 
درباره رأی پرونده بیرانوند گفت: پرونده 1۵روز اســـت 
که به اســـتیناف رفته و اصاح شـــده و هزینه دادرسی 
را هـــم آن آقـــا پرداخت کرده اســـت. حالا اگـــر کمیته 
اســـتیناف صاح بداند جلسه می گذارند و رأی را اعام 
می کننـــد. البتـــه می توانند بدون برگزاری جلســـه هم 
رأی بدهنـــد. هدایتی گفـــت: تا اینجا شـــناخت من از 
کمیتـــه محتـــرم اســـتیناف این گونـــه بوده کـــه آنها به 
هیچ کدام از حواشـــی این پرونـــده توجهی نمی  کنند 
چـــون قضات بســـیار باتجربه ای هســـتند که ســـال ها 
مســـئولیت های مهمی داشـــته اند و مســـأله و رقم این 
پرونـــده در مقایســـه بـــا پرونده هایی که آنها بررســـی 
کرده انـــد عـــددی نیســـت. بنابراین اطمینـــان دارم به 

ایـــن پرونده کامـــاً حقوقی نـــگاه می کنند.

 العملود: 
با وداد و هیچ تیمی مذاکره نکرده ام

بعـــد از جدایی گاریـــدو از پرســـپولیس گمانه زنی های 
زیـــادی درباره جدایـــی ایوب العملود از سرخپوشـــان 
و بازگشـــت او بـــه تیـــم الـــوداد به وجـــود آمـــد اما این 
بازیکـــن مراکشـــی بـــه جدایـــی اش از پرســـپولیس 
واکنـــش نشـــان داد. او در گفت وگویـــی که با ســـایت 
»لوماتان ســـبورت« داشـــت، گفت: من با هیچ کسی 
از باشـــگاه الوداد تمـــاس نگرفته ام. با پرســـپولیس تا 
ژوئـــن پیش رو قـــرارداد دارم. مـــن نه با الـــوداد و نه با 
هیچ تیـــم دیگری مذاکره نداشـــته ام و همـــه آنچه در 
این باره آمده شـــایعه ای بیش نیســـت. به این ترتیب 
العملود با این اظهار نظرش جدایی از پرســـپولیس و 

بازگشـــتش به فوتبـــال مراکـــش را تکذیب کرد.

امروز تست امیری برای سوپرجام
به نظر می رســـد بـــرای بازی عصـــر جمعه با ســـپاهان 
در ســـوپرجام، کریم باقـــری بدون بازیکـــن محروم و 
مصـــدوم و با تمام قوا پا به میدان ســـخت و حســـاس 
ســـپاهان خواهد گذاشـــت. امید عالیشـــاه با پشـــت 
ســـر گذاشـــتن جراحت ســـخت خود دیـــروز در بازی 
تدارکاتـــی به میـــدان رفت و وحیـــد امیری نیـــز از روز 
دوشـــنبه )امروز( به تمرینات ملحق می شود تا منتظر 
نظر نهایی کریم باقری بـــرای حضور در ترکیب اصلی 
به شـــرط آمادگی باشـــد. امیری امروز تســـت خواهد 
داد و اگـــر در ایـــن ســـه روز در تمریـــن گروهی حاضر 

باشـــد شـــاید به فهرســـت دیدار جمعه هم برسد.
از این رو سرخ پوشـــان تهرانی قرار اســـت برای اولین 
بار در فصـــل جاری، بدون بازیکن مصـــدوم و محروم 
و بـــا تمـــام قـــوا در اراک بـــه مصـــاف ســـپاهان رفته و 

ال کاســـیکوی فوتبال ایران را برگـــزار کنند.

یک روز استراحت
سرخپوشـــان پایتخت پس از تمرینات پرفشار و دیدار 
تدارکاتی روز شـــنبه مقابل تیم چادرملو اردکان و با نظر 
کادرفنی، دیروز اســـتراحت می کنند و از فردا دوشـــنبه 
تمرینات خود را برای بازی روز جمعه برابر ســـپاهان در 

فینال ســـوپرلیگ فوتبال ایران پیگیری خواهند کرد.

 وینگر راست مشکل بزرگ پرسپولیس
بیفوما نشد، دنبال فیض الله یف بروید

 تخفیف 74 میلیارد تومانی برای بستن 5 پرونده دردسرساز
موفقیت حقوقی پرسپولیس

پرســـپولیس برای پســـت وینگر چپ دغدغه ای نـــدارد اما 
نبودن بازیکن ششـــدانگ در پســـت وینگر راســـت بدون 

شـــک در نیم فصـــل دوم بایـــد برطرف 
شـــود تـــا تمام اتـــکای تیم بـــه قدرت 
تهاجمـــی اورونـــوف در جنـــاح چپ 
معطـــوف نباشـــد. به همیـــن خاطر 

باشـــگاه پرســـپولیس بـــرای پســـت 
وینگر راســـت بایـــد بازیکنـــی قوی تر 

بـــه خدمـــت بگیـــرد.  از احمـــد زاده 
البتـــه شـــاید تغییـــر سیســـتم یکی از 

راهکارهایـــی باشـــد کـــه ضعف در 
پســـت وینگـــر راســـت، کمتـــر به 
چشـــم بیاید. مثاً شـــاید رویکرد 

بـــه سیســـتم 2-۵-3 و اســـتفاده از 
بازیکنانـــی نظیـــر میـــاد محمـــدی در 

پســـت وینگـــر چـــپ و انتقـــال اورونوف 
به وینگر راســـت یـــک راه حل باشـــد که 
بـــه کمـــک آن بتـــوان تـــوازن مناســـبی 
بیـــن جناحیـــن در زمـــان حملـــه فراهم 
ســـاخت. البتـــه در این سیســـتم خیلی 

مهم اســـت که بازیکنان بـــرای حمله و 
دفـــاع به خوبـــی توجیه شـــوند. در این 
سیســـتم وقتـــی تیـــم در زمـــان حمله 

اســـت بازیکنان بایـــد مراقب باشـــند تا در 
زمان ضدحمات حریف و از دســـت دادن 
توپ، تیم متضرر نشـــود چه بســـا که از نظر 
برخی کارشناسان اگر پرســـپولیس در این 
روش سوار بر بازی شـــود زور هیچ تیمی به 

آن نخواهد رســـید.
بـــه هرحـــال در شـــرایطی کـــه گفته می شـــد 

حضـــور بیفومـــا در پرســـپولیس تمـــام شـــده 
امـــا حضـــور ایـــن بازیکن بـــه خاطر رقـــم بالای 

رضایتنامـــه اش حداقل تا این لحظه منتفی شـــده در حالی 
که اگر پرســـپولیس قصـــد دارد قهرمانـــی اش در لیگ برتر را 
تکرار کند و در آســـیا هم شـــرایط خوبی داشـــته باشـــد باید 
شـــرایط لازم برای جـــذب بازیکنـــان خوبی ماننـــد بیفوما را 
فراهـــم کند چه بســـا که اگـــر بـــرای بازیکنی مثـــل اورونوف 
مبالـــغ بالایی پرداخت شـــد باید بـــرای تقویت تیـــم در این 
خـــط و دیگر وینگری که مدنظر باشـــگاه اســـت هـــم هزینه 

. د شو
بـــرای سیســـتم 2-4-4 صحبـــت از جذب مهـــران احمدی 
در پســـت وینگر راســـت جدی شـــد. بازیکنی کـــه در بازی 
پرســـپولیس مقابـــل خیبـــر چنـــد بـــار بـــا دریبل هایـــش 
مدافعـــان ســـرخپوش را از پیـــش رو برداشـــت اما شـــرایط 
جـــذب این بازیکن هم دشـــوار شـــده و ظاهراً اســـتقال با 
او به توافق رســـیده اســـت. حالا که پرســـپولیس می تواند 
مبالـــغ قابل توجهی برای نقل و انتقالات هزینه کند شـــاید 
بد نباشـــد که مدیران این باشـــگاه بدانند اندرسون 
تالیســـکا ســـتاره ســـابق تیم ملی برزیل که در 
تیم النصر بازی می کنـــد قصد دارد از این تیم 
عربســـتانی جدا شـــود هرچند بعید است 
این بازیکن چـــه به لحاظ رقم قـــرارداد و 
چه به لحـــاظ تمایل به بـــازی، راضی به 
حضور در پرســـپولیس شود. به همین 
دلیـــل شـــاید عباس بـــک فیض الله یف 
بازیکـــن جوان تیم ملی ازبکســـتان که 
در لیگ کشـــورش بازی می کند و ستاره و 
پدیده ازبک ها محســـوب می شود گمشده 
پرســـپولیس برای بازی در پست تهاجمی 
باشـــد. بازیکنـــی که بـــه همراه اوســـتون 
اورونـــوف می تواننـــد در فـــاز تهاجمی 
قـــدرت نفـــوذی سرخپوشـــان را بالا 
ببرنـــد. با وجـــود این بایـــد دید بعد 
از دســـت به جیب شدن اسپانسرها 
و مالـــک پرســـپولیس بـــرای تمدید 
قـــرارداد بـــا اورونـــوف آنهـــا ایـــن بار 
یکـــی در حدواندازه های فیض 
الله یـــف را جـــذب می کنند تا 
پرســـپولیس ایراد بزرگش در 
خط میانـــی را برطـــرف کند 

 . خیر یا 

 باشگاه پرسپولیس از سال ها قبل 
درگیر پرونده هـــای حقوقی داخلی 
و بین المللی بـــوده که بعضاً بخش 
مهمـــی از دغدغه های مدیریت این 
باشـــگاه را شـــکل داده و البته زمان 
و هزینه زیادی از مدیران باشـــگاه را 
صـــرف حـــل و فصل ایـــن دعواها و 
بســـتن این پرونده ها کرده اســـت. 
رضـــا درویـــش در مصاحبه هـــای 
اخیر خـــود به بخشـــی از معضات 
بـــا  مواجهـــه  قبـــال  در  باشـــگاه 
پرونده هـــای عجیـــب و غریبی که 
مربوط به ســـال های گذشته است 
اشـــاره کـــرده کـــه اعـــداد برخـــی از 
آنهـــا و احکامـــی کـــه علیه باشـــگاه 
پرســـپولیس گرفته انـــد عجیـــب و 
باورنکردنـــی بـــه نظـــر می رســـد. با 
ایـــن حـــال تیـــم حقوقی باشـــگاه 
پرسپولیس شـــامل هومن هدایتی 
معاون حقوقی این باشـــگاه و یازده 
وکیلـــی کـــه کمکـــش می کننـــد در 
ماه هـــای اخیـــر بخـــش مهمـــی از 
پرونده هـــا را بســـته اند و امیدوانـــد 
تا پایان ســـال خیال پرسپولیس را 
از تمـــام معضات حقوقی که با آنها 

درگیـــر بودند راحـــت کنند.
مهمتریـــن موفقیت تیـــم حقوقی 
 ۵ پرســـپولیس بســـتن و خاتمـــه 
پرونـــده ای اســـت کـــه از مدت هـــا 
قبل گریبان باشـــگاه را گرفته بود. 
از ایـــن موارد چهـــار پرونده مربوط 
به اشـــخاص حقوقی و یکی حقیقی 

بـــود که حـــالا دیگـــر فیصلـــه یافته 
و قرار نیســـت بـــرای پرســـپولیس 
مشکل ســـاز شـــود. ایـــن پرونده ها 
مربـــوط بـــه دهـــه 90 تا ســـال 1400 
هســـتند و باشـــگاه پرســـپولیس با 
تخقفیف 74میلیـــارد و 200میلیون 
تومانـــی و تنها با پرداخت 16میلیارد 
و 200میلیـــون تومـــان بســـته شـــد 
تـــا مشـــکلی از بابت این شـــاکیان 

ایجاد نشـــود.
در ایـــن راه پیمـــان حـــدادی عضو 
هیـــأت مدیـــره باشـــگاه و معـــاون 
اقتصادی پرسپولیس کمک زیادی 
به تیم حقوقی باشـــگاه کرد و البته 
رضـــا درویـــش مدیرعامل باشـــگاه 
کامـــاً پـــای کار بـــود. درویـــش که 
همـــواره بســـتن ایـــن پرونده هـــا را 
از مهم تریـــن دغدغه هـــا و  یکـــی 
وظایفـــش اعـــام کرده بـــه محض 
اینکه شـــاکیان راضی می شدند که 
با فان مبلغ رضایـــت دهند خیلی 
ســـریع و بـــا قـــرض و وام مطالبات 
آنهـــا را پرداخـــت می کـــرد و از این 
حیـــث کمک شـــایانی بـــه معاونت 

حقوقـــی باشـــگاه کرد.
ه  شـــگا با قـــی  حقو نـــت  و معا
پرونده هـــای  البتـــه  پرســـپولیس 
مهـــم دیگری هـــم دارد کـــه تاش 
کرده آنها را به ســـرانجام برســـاند. 
یکـــی از آنهـــا مربـــوط به شـــکایت 
1۵7میلیارد تومانی شـــرکت ریحان 
فیلم اســـت که ابعاد بسیار گسترده 
و پیچیـــده ای دارد اما قرار اســـت در 
هفته جـــاری دادگاه آن برگزار و رأی 
مربوط به این پرونده صادر شـــود.
پرونـــده دیگـــر مربـــوط بـــه فردی 
اســـت که حـــدود یـــک دهـــه قبل 
23۵هـــزار دلار اجنـــاس و البســـه 
ورزشـــی بـــه باشـــگاه داده بـــود. در 

آن زمـــان بـــا دلار 27هـــزار تومـــان 
این البســـه و تجهیزات به باشـــگاه 
فروخته شـــد امـــا فرد مزبـــور علیه 
باشـــگاه حکـــم 11میلیـــارد تومانـــی 
گرفت و اجرای احـــکام 27میلیارد 
تومـــان از امـــوال باشـــگاه را توقیف 
کرد. نکته عجیـــب اینکه فرد مزبور 
14میلیارد تومان از حســـاب باشگاه 
برداشـــت امـــا بعـــد از آن معاونـــت 
حقوقی پرســـپولیس پرونـــده را به 
اجرای احـــکام برد و پـــس از اعاده 
دادرســـی، پرونده به دیـــوان عالی 
کشـــور رســـید که رأی نقض شـــد و 
بدهـــی واقعی باشـــگاه بـــه آن فرد 
بـــه مبلـــغ ۸میلیـــارد و 600میلیون 
تومان کاهش یافت. حالا باشـــگاه 
پرســـپولیس به دنبال آن فرد است 
تـــا چیزی حـــدود 6میلیـــارد تومان 
خـــود را از او پـــس بگیـــرد و برایش 
حکـــم جلـــب هـــم گرفته امـــا فرد 

مورد اشـــاره متواری اســـت.
همچنیـــن  پرســـپولیس  باشـــگاه 
پرونـــده شـــکایت از اعضای ســـابق 
باشـــگاه که اتهامات عجیبی علیه 
او مطـــرح شـــده را پیـــش می برد و 
امیدوار اســـت در ایـــن پرونده هم 

موفق شـــود.
در عیـــن حال به نظر می رســـد بعد 
از کار و تاش گسترده طی ماه های 
اخیـــر تیـــم حقوقـــی پرســـپولیس 
کـــه  پرونده هایـــی  موفـــق شـــده 
درگیـــر مـــرور زمـــان شـــده و بعضاً 
نصیـــب  ســـنگینی  جریمه هایـــی 
باشـــگاه کرده بـــود را به ســـرانجام 
برســـاند تـــا جایـــی کـــه هدایتی و 
همکارانـــش امیدوارنـــد از شـــروع 
ســـال آینـــده تنها بـــه مـــوارد جاری 
باشـــگاه بپردازند و دیگـــر خبری از 

پرونده هـــای ادواری نباشـــد.

نگاه فنی

گزارش یک

سوژه

پرسپولیس6
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نگاه

ایلیا بهزاد اول
خبرنگار

ناصر قراگزلو
خبرنگار

محمد قراگزلو
خبرنگار

سوپر جام احتمالاً 
بدون سرمربی

 روی فاریا بعد از پنج سال بیکاری
گزینه جدی پرسپولیس



اردوگاه آبی

  نظری جویباری هم به کیش می رود
علی نظـــری جویبـــاری مدیرعامـــل جدید اســـتقلال 
بـــه اردوی آبی پوشـــان خواهـــد رفـــت. اســـتقلالی ها 
کـــه 8 روزی با نظر پیتســـو موســـیمانه ســـرمربی خود 
در تعطیـــلات نیم فصـــل به ســـر می بردنـــد، تمرینات 
خـــود را در کیـــش از ســـر گرفته اند. طبق شـــنیده ها 
قرار اســـت شـــاگردان جینـــگل در ایـــن اردو دو دیدار 
تدارکاتـــی مقابـــل تیم هـــای خیبر خرم آباد و نســـاجی 
مازنـــدران داشـــته باشـــند تا بـــرای اولین دیـــدار خود 
مقابـــل شـــمس آذر قزویـــن در نیم فصـــل دوم آماده 
شـــوند. نظری جویبـــاری هم کـــه به تازگی جانشـــین 
فرشـــید ســـمیعی در استقلال شده اســـت، قرار است 
در ایـــن اردو حضور پیـــدا کند تا انگیزه تـــازه ای به تیم 

وارد شود.
 

احمدی نزدیک به باشگاه استقلال
مهـــران احمـــدی هافبـــک خیبـــر خرم آبـــاد نزدیک تر 
از همیشـــه به باشـــگاه اســـتقلال اســـت. در حالی که 
اســـتقلالی ها برای برپایی اردو در جزیره کیش حضور 
دارند، قرار اســـت بـــا این بازیکـــن مذاکره ای داشـــته 
باشـــند تا در صـــورت توافق از او رونمایـــی کنند. آنچه 
که به نظر می رســـد این اســـت کـــه این بازیکـــن به در 
ورودی باشگاه استقلال بسیار نزدیک است و احتمالاً 
اولین خرید مدیران اســـتقلال در بازار نقل و انتقالاتی 
نیم فصل باشـــد. باید دیـــد روند مذاکـــرات در کیش 
چگونـــه پیـــش خواهد رفـــت واین بازیکـــن آبی پوش 

می شـــود یا نه.
 

گل گهرهم به بلانکو علاقه مند شد
باشـــگاه گل گهـــر هـــم در کنـــار فـــولاد خوزســـتان 
علاقه منـــد بـــه جـــذب گوســـتاوو بلانکـــو مهاجـــم 
آرژانتینی اســـتقلال شده اســـت. بلانکو که با شروع 
لیگ بیســـت و چهارم تـــا پایان نیم فصـــل اول اصلاً 
عملکـــرد خوبـــی نداشـــته و فقـــط یـــک گل بـــرای 
آبی پوشـــان بـــه ثمر رســـانده اســـت، با نظر پیتســـو 
موســـیمانه در لیســـت خروجی باشـــگاه قرار دارد و 
مدیران اســـتقلال در صدد هســـتند تا بـــه هر نحوی 
کـــه شـــده او را به فروش برســـانند. در شـــرایطی که 
قبل از این صحبت ازعلاقه باشـــگاه فولاد خوزستان 
بـــرای جذب ایـــن بازیکن بود، حالا طبق شـــنیده ها 
باشـــگاه گل گهـــر هـــم نیـــم نگاهی بـــه ایـــن مهاجم 
آرژانتینـــی دارد و خواهـــان جذب او اســـت. باید دید 
در ادامـــه بالاخره کدام باشـــگاه موفق بـــه جذب او 
خواهد شـــد و ایـــن بازیکـــن پیراهن چه تیمـــی را در 

نیم فصـــل دوم خواهد پوشـــید.
 

 بازگشت غلامی به استقلال 
منتفی است

بازگشـــت عارف غلامی مدافع سابق اســـتقلالی ها به 
این تیم منتفی اســـت. در حالی که شـــنیده می شـــد 
احتمال برگشـــت غلامی از تراکتور به استقلال وجود 
دارد، گویا پرونده این موضوع بســـته شده است و این 
مدافع فعـــلاً در تراکتور ماندنی اســـت. البته که کمتر 
کســـی انتظار بازگشـــت غلامی به اســـتقلال را داشت 
چرا کـــه این بازیکـــن در تبریـــز نیمکت  نشـــین بود و 
کمتر پیش می آمـــد که 90 دقیقه در زمیـــن بازی کند. 
بنابرایـــن با چنین شـــرایطی به نظر نمی رســـید بتواند 
کمک زیـــادی بـــه اســـتقلال آن هـــم در این شـــرایط 
بحرانی بکند. همین موضوع هم باعث شـــده است تا 
هواداران اســـتقلال تمایلی به بازگشت غلامی نداشته 
باشـــند و حـــالا از منتفی شـــدن توافق او با اســـتقلال 

باشند. خوشحال 
 

 پرونده رفتن بختیاری زاده و نوازی 
بسته شد

بـــا رفتـــن ســـهراب بختیـــاری زاده و محمد نـــوازی به 
اردوی کیـــش، بـــه نظر می رســـد پرونـــده جدایی این 
دو از کادراســـتقلال بســـته شـــده اســـت. در حالی که 
قبـــل از ایـــن صحبت هایی مبنـــی بر جدایـــی این دو 
نفر از نیمکت اســـتقلال وجود داشت، حالا به همراه 
کاروان آبی پوشـــان برای برپایی اردوی نیم فصل راهی 
کیـــش شـــده اند و اینطور کـــه به نظر می رســـد خبری 
از جدایـــی ایـــن دو مربی نیســـت. البته کـــه باید دید 
پیتســـو موســـیمانه تـــا قبل از شـــروع نیم فصـــل دوم 
در ایـــن بـــاره چـــه تصمیمی خواهـــد گرفـــت و آیا این 
دو مربـــی را در کادر خـــود نگـــه می دارد یـــا تصمیم به 

جدایـــی آنها خواهـــد گرفت.
 

بازگشت عالمی به اردوی استقلال
ایمان عالمی سرپرســـت اســـتقلالی ها کـــه به دلیل 
مشـــکلات کیســـه صفـــرا در بیمارســـتان بســـتری 
شـــده و در روزهـــای قبـــل تحـــت عمـــل جراحـــی 
قـــرار گرفتـــه بـــود، در اردوی کیـــش اســـتقلالی ها 
را همراهـــی می کنـــد. در حالـــی کـــه صحبت هایـــی 
مبنی بـــر احتمال جدایـــی عالمی به خاطر شـــرایط 
جســـمی اش مطرح بود، حـــالا با بهبـــود اوضاع او و 
حضـــور در اردوی کیش، این مســـأله منتفی اســـت 
و عالمـــی همچنـــان بـــه عنـــوان سرپرســـت در کنار 

آبی پوشـــان حضـــور خواهد داشـــت.
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باید با هواداران صادق باشیم
جباری: شاید به استقلال برگردم

شایعه جدایی هافبک کنگویی تکذیب شد
کاکوتا قبراق در جمع آبی ها در کیش

مجتبی جباری درباره احتمال بازگشت 
به اســـتقلال گفت: »پست مدیریتی کار 
فردی نیســـت. در این ســـال ها اصراری 
نداشـــتم، ســـعی کردم آنقدری که باید 
بدانـــم، یـــاد بگیـــرم و هرکســـی هم کار 
کـــرده، کاری بـــه کارش نداشـــتم. فکـــر 
می کنـــم بتوانـــم بـــه اســـتقلال کمـــک 

» . کنم
جبـــاری دربـــاره برگـــزاری جلســـات بـــا 
مدیـــران اســـتقلال، ایـــن توضیحات را 
ارائـــه کرد: »امســـال با جلســـات زیادی 
که گذاشـــتیم، تا اینجایـــی که صحبت 
شده این خوشبینی و امیدواری هست. 
اگـــر قرار باشـــد یـــک لحظه هم شـــبیه 
دیگـــران بشـــوم، لحظـــه ای نمی مانم. 
از ســـال گذشـــته هم صحبتـــش بود به 
اســـتقلال برگردم، اما احســـاس کردم 

موفـــق نمی شـــوم و نیامدم.«
جبـــاری ادامـــه داد: »شـــاید هرکـــس 

دیگـــری بـــود، قبـــول می کرد. مـــا باید 
همیشـــه با هـــواداران صادق باشـــیم و 
دربـــاره برنامه هایمـــان صحبـــت کنیم. 
بایـــد بگوییـــم کجا هســـتیم؟ چـــه کار 
بایـــد بکنیم؟ اخبـــار اســـتقلال باید از 
خـــود باشـــگاه گفته شـــود، نـــه اینکه 
هـــواداران از ســـایت های دیگر راجع 

به استقلال اطلاعات کسب کنند.«
جبـــاری در پایـــان گفـــت: »بـــرای 
مـــن اســـتقلال مهم اســـت؛ چون 
آینـــده خیلـــی از بچه هـــا و جوان ها 

در گـــرو موفقیـــت ایـــن تیم اســـت. 
این همه بچـــه منتظر ما هســـتند، 
باید وجدان داشـــته باشیم. وقتی 
ازبکســـتان در همه رده هـــای پایه 

مـــا را می بـــرد؛ یعنـــی کاری انجـــام 
داده، مـــن بـــه عنـــوان مدیـــر بایـــد 

بـــروم کار انجـــام بدهم. غیـــر از این 
فایده نـــدارد.«

در حالی که شایعاتی پیرامون غیبت 
احتمالی کاکوتا در تمرینات آغازین 
اســـتقلال تـــا قبل از شـــروع لیگ 
برتر منتشر شـــد، اما این بازیکن 
بدون اینکـــه حتی یـــک روز در 
تمرین استقلال شرکت کند، 

در تمرینات حاضر شـــد. 
حتـــی گفتـــه شـــده بـــود که 
موســـیمانه از وضعیت فنی 
ایـــن بازیکن رضایـــت ندارد 
کـــه دربـــاره ایـــن موضـــوع 
نظـــر  اظهـــار  تـــا  نمی تـــوان 
ســـرمربی اســـتقلال نظـــر قطعـــی 
داشـــت اما حضور کاکوتا به شـــایعات 
جدایـــی ایـــن بازیکـــن از اســـتقلال 
او در  و مشـــخص شـــد  پاســـخ داد 
نیم فصـــل دوم نیـــز برای اســـتقلال 
به میـــدان خواهـــد رفـــت و موضوع 
جدایـــی اش از ایـــن باشـــگاه صحت 

. رد ا ند
 تصاویـــری کـــه باشـــگاه اســـتقلال از 
تمریـــن این تیم منتشـــر کرد نشـــان 
داد کـــه ایـــن بازیکن حـــی و حاضر در 
تمرینـــات پا به پـــای دیگـــر بازیکنان 
می دود و مشـــکلی میان او و باشـــگاه 
اســـتقلال وجود ندارد. البتـــه باید به 
این نکته مهـــم نیز توجه داشـــت که 
کاکوتا در نیم فصل عملکرد مطلوبی 
نداشـــت و نتوانســـت انتظـــارات را 
بـــرآورده کند و آن بازیکنـــی که انتظار 

می رفـــت جلـــوه نکرد.
 بـــه هرحـــال بـــرای ایـــن بازیکـــن که 
ســـابقه بازی در تیم فوتبال چلســـی 
را نیـــز در کارنامه دارد، فرصتی طلایی 
پیش رو اســـت تا در نیـــم فصل دوم 
از لحـــاظ فنـــی متفاوت ظاهر شـــود 
و خـــود را تبدیـــل بـــه یـــک هافبـــک 

محـــوری کند.

بـــودن یا نبودن بهزاد غلامپـــور در هاله ای از ابهام 
قـــرار دارد و مصاحبـــه اخیـــر او نشـــان دهنده یک 

شکاف با باشـــگاه است. 
هرچنـــد کـــه غلامپـــور بعد از حضـــور در باشـــگاه 
استقلال و برگزاری نشســـت با جویباری اظهارات 
تندی علیه مدیرعامل ســـابق باشـــگاه اســـتقلال 
انجـــام داد اما به نظر می رســـد مخالفت شـــخص 
موســـیمانه بـــا تـــداوم حضـــور او در ایـــن پســـت 
موجب شـــده مربی گلرهای استقلال راهی کیش 
نشـــود تا عمـــلاً جدایی اش از این باشـــگاه شـــکل 
واقعیـــت به خود بگیـــرد. درعین حـــال خبرهایی 
دربـــاره مصدومیـــت غلامپـــور از ناحیـــه کمـــر نیز 
بـــه گـــوش می رســـید و گفته می شـــد ایـــن مربی 
خود درخواســـت جدایی داده اســـت، هرچند که 

اظهـــارات او بعـــد از برگزاری نشســـت در باشـــگاه 
اســـتقلال چنین موضوعـــی را به اثبات نرســـاند و 
غلامپور حرفـــی درباره مصدومیت خـــود از ناحیه 

کمـــر به زبـــان نیاورد.
***

درعیـــن حال که محمدامین صنایعـــی، دروازه بان 
سابق تیم های شـــیرازی که دســـتیار غلامپور هم 
هست، با اســـتقلال به کیش رفت تا سیدحسین 
حســـینی را که او نیز شیرازی اســـت، تمرین دهد، 
زمزمه حضـــور حمید بابازاده یـــا وحید طالب لو در 

استقلال منتشر شد. 
موضوع حضـــور بابازاده خیلـــی زود تعیین تکلیف 
و مشـــخص شد که دروازه بان ســـال های دور بنای 
بازگشت به این باشـــگاه را ندارد و به دلیل مشغله 
کاری قادر به بازگشـــت به ایران نیســـت. طالب لو 
دیگـــر گزینـــه ای بـــود که تـــا آســـتانه بازگشـــت به 
اســـتقلال نیز نامش مطرح شـــد و تا روز گذشـــته 
مدیران باشـــگاه اســـتقلال منتظـــر بودنـــد که او 
پاســـخ آنهـــا را بـــرای ادامـــه فعالیت در اســـتقلال 
بدهـــد. طالب لـــو به مانند بابازاده ســـاکن کشـــور 

امریکا اســـت و بـــه کار مربیگـــری در تیـــم فوتبال 
جورج میســـون امریکا می پردازد. دروازه بان سابق 
اســـتقلال به عنوان مربـــی گلرها در این باشـــگاه 
کار می کنـــد امـــا بازگشـــت طالب لو به اســـتقلال 
نیـــز خیلـــی زود تعیین تکلیـــف شـــد و درحالی که 
روز گذشـــته همـــه منتظـــر بودند پاســـخ مثبت از 
ســـوی طالب لـــو به ایران برســـد و او ســـاکش را به 
ســـمت ایران ببندد اما آقا وحیـــد تصمیم دیگری 
اتخاذ و اعلام کرد بنای بازگشـــت بـــه ایران و کار در 

اســـتقلال را در شـــرایط فعلی ندارد.
***

دربـــاره اینکـــه طالب لـــو چرا پیشـــنهاد اســـتقلال 
را نپذیرفـــت، ایـــن موضـــوع مطـــرح شـــده که او 
علاقه ای به مربیگـــری دروازه بان ها در اســـتقلال 
نـــدارد و به نوعی قصد داشـــته به عنـــوان مربی در 

کادرفنی قـــرار بگیرد. 
این خبر ممکن اســـت به واقعیت نزدیک باشد به 
ایـــن دلیل که طالب لو در گذشـــته نیـــز هرگاه پای 
صحبت دربـــاره حرفه  مربیگری بـــه میان می آمد، 
بـــه این موضوع اشـــاره می کرد که دوســـت دارد در 

فوتبال به عنوان ســـرمربی فعالیت کند. در واقع 
طالب لو نیز دوســـت دارد همچـــون ناصر حجازی 
که ســـال ها پیـــش دروازه بان اســـتقلال بـــود و به 
یک ســـرمربی ویژه و خاص در این باشـــگاه تبدیل 
شـــد، در چنیـــن جایگاهـــی قـــرار بگیـــرد. مهدی 
رحمتـــی نیز اکنـــون همیـــن وضعیـــت را دارد و او 

هیـــچ گاه راضی بـــه کار مربیگری دروازه بانی نشـــد 
و از همـــان ابتـــدا بـــه عنوان ســـرمربی شـــروع به 
فعالیـــت در فوتبال ایران کـــرد و احتمالاً طالب لو 
هم بنای کار به عنوان مربی دروازه بانی دســـت کم 
در فوتبـــال ایران را نـــدارد و می خواهـــد به عنوان 

ســـرمربی یا مربی در کادر باشد.

 در حالی که قبل از این ایران ورزشی از بازگشت مهرداد 
محمدی، وینگر مصدوم استقلالی ها در نیم فصل 
دوم خبر داده بود، با حضور دیروز این بازیکن در 
تمرینات استقلال این خبر تأیید شد. محمدی که 
نیم فصل اول به خاطرشکستگی از ناحیه درشت نی 
ساق پای چپ مقابل النصر در چهارچوب رقابت های 
لیگ نخبگان آسیا 3 ماهی از همراهی استقلال و 
حضور در میادین دور بود، حالا در جریان اردوی 
کیش بعد از غیبتی طولانی مدت به تمرینات استقلال 

برگشت و به صورت نرم دوید. البته که او هنوزشرایط پا 
به توپ شدن ندارد و به 3،2 هفته دیگر طول می کشد 
تا مصدومیتش به صورت کامل برطرف شود. بنابراین 
اینطور که به نظر می رسد محمدی همزمان با شروع 
نیم فصل دوم می تواند دوباره پا به توپ شده و در 

ترکیب استقلال قرار بگیرد.
گلزن  وینگر  اسلامی  حسین  محمد  همچنین 
آبی پوشان هم که بعد از درخشش مقابل الاهلی در 
چهارچوب رقابت های لیگ نخبگان آسیا با شکستگی 
در  دیروز  بود،  شده  تلخ  کامش  دست،  ناحیه  از 
کنار محمدی به صورت نرم دوید تا نشان دهد که 
پروسه درمان او هم موفقیت آمیز بوده و احتمالاً با 
شروع نیم فصل دوم و سپری کردن دوران نقاهتش 

می تواند دومین مصدوم استقلال باشد که به ترکیب 
تیم اضافه می شود. آبی پوشان نیم فصل اول طبق 
انتظارات ظاهر نشدند و در نهایت هم با 18 امتیاز و 
جایگاه دهمی کار خود را در نیم فصل اول لیگ بیست 

و چهارم به پایان رساندند.
در چنین شرایطی به عقیده بسیاری از کارشناسان 
یکی از دلایل اصلی بحران استقلال نبود بازیکنانی 
مثل مهرداد محمدی و محمدحسین اسلامی بود که 
با مصدومیتی نابجا از ترکیب آبی پوشان دور شدند 
تا تیم وینگرهای گلزن خود را از دست بدهد. حالا 
بازگشت این دو بازیکن به تمرینات استقلال می تواند 
خبر خوبی برای استقلالی ها باشد و آنها را به نیم فصل 

دوم امیدوارتر از قبل کند.

بازگشت شماره یک سابق منتفی شد
طالب لو در رؤیای سرمربیگری

   بازگشت محمدی و اسلامی به تمرینات تأیید شد

نرم دوی وینگرهای تکنیکی

گزارش خبری

فائزه زمانی
روزنامه نگار
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اســـتقلال در خط حمله با مشـــکلات بسیاری 
مواجـــه اســـت و بر اســـاس آماری که منتشـــر 
شـــده آبی هـــا نتوانســـتند عملکـــرد مطلوبی 
از خـــود به جـــا بگذارنـــد. نه آرمـــان رمضانی و 
نه گوســـتاوو بلانکـــو موفقیتی با اســـتقلال در 
نیم فصـــل اول به دســـت نیاوردنـــد. رمضانی و 
بلانکو هر کدام یک گل برای اســـتقلال به ثمر 
رســـاندند که این میزان گلزنی برای بازیکنانی 
کـــه بایـــد در خـــط حمله فقـــط بـــه کار گلزنی 

بپردازند، بســـیار اندک اســـت.
در واقع خط آتش اســـتقلال هیـــچ کار مثبتی 
در راستای کســـب پیروزی  های این تیم انجام 
نداده اســـت و بـــا عملکردی ضعیـــف و به دور 
از انتظـــار هـــواداران پر شـــمار این باشـــگاه را 

ناامیـــد کرده اند.
تردیدی نیســـت اگر مدیران باشـــگاه استقلال 
اقـــدام به جـــذب بازیکنان جدیـــد نمی کردند 
و بازیکنانـــی را بـــه خدمـــت نمی گرفتنـــد کـــه 
احتمال گلزنی شـــان بیشتر است، در نیم فصل 
دوم عمـــلاً همـــه امید هـــای اســـتقلال بـــرای 

بازگشـــت به صـــف مدعیان از میـــان می رفت 
و آبی هـــا قادر بـــه رقابتـــی تنگاتنـــگ نبودند، 
امـــا جذب جومـــا که در بـــازی با ســـپاهان گل 
زد تـــا در اولین حضـــور خـــود در ترکیب اصلی 
اســـتقلال به رکورد رمضانـــی و بلانکو که دقایق 
بســـیاری در ترکیـــب اســـتقلال قـــرار گرفتند، 
برسد، نشـــان داد ســـرمربی اســـتقلال درباره 
این بازیکن تصمیم درســـتی اتخاذ کرده است.
بـــه هرحـــال بازیکنـــی کـــه بـــا انـــدک دقایـــق 
حضـــور در ترکیـــب اســـتقلال خـــودش را به 
تعـــداد گل های رمضانـــی و بلانکو می رســـاند، 
بـــه احتمـــال زیـــاد از قابلیـــت مناســـب برای 
رفع نیـــاز اســـتقلال در خط حملـــه برخوردار 

خواهـــد بود.
مضـــاف بر آن باید بـــه جوئل کوجو نیز اشـــاره 
داشـــت. بازیکنـــی کـــه بـــه تازگـــی بـــه اردوی 
اســـتقلال پیوســـته و از لیـــگ ازبکســـتان بـــه 
لیگ ایران منتقل شـــده است. کوجو را اهالی 
فوتبـــال ایران به خوبی می شناســـند، بازیکنی 
کـــه در مصـــاف تیم ملـــی ایـــران با تیـــم ملی 
قرقیزســـتان موفق شـــد دو بار دروازه علیرضا 
بیرانوند را باز کند و به بازیکنی شـــناخته شده 

برای فوتبـــال ایران تبدیل شـــود.
کوجو نیـــز از قابلیت کافی بـــرای بهبود اوضاع 
نابســـامان خط حمله اســـتقلال در نیم فصل 
دوم برخـــوردار اســـت و تردیدی نباید داشـــت 
کـــه حضور توأمـــان این دو بازیکـــن در ترکیب 

زوج جدید خط حمله استقلال را بشناسید

جوماوکوجوواردمیشوند

اســـتقلال در نیم فصـــل دوم، منجـــر بـــه 
اســـتقلال  بـــرای  خوشـــایندی  اتفاقـــات 
خواهد شـــد و خـــط حمله آبی هـــا حرکتی 
تـــازه را در راســـتای بهبـــود اوضـــاع آغـــاز 

خواهـــد کرد.
اســـتقلال وضعیت مطلوبی در خط حمله 
خـــود نـــدارد و اوضـــاع عمیقاً به ضـــرر این 
تیم اســـت و شـــاید جوما و کوجـــو بتوانند 
به ایـــن وضعیت نامطلـــوب پایـــان داده و 
اوضـــاع را به گونـــه دیگری پیـــش ببرند تا 

شاید اســـتقلال در نیم فصل دوم با حضور 
این دو بازیکن طـــور دیگری در عرصه لیگ 
ظاهر شود.شـــاید گـــره کوری کـــه در خط 
حمله اســـتقلال بـــه وجود آمده به دســـت 

این دو ســـیه چرده جذاب باز شـــود.
 

بلانکو و رمضانی دور از استقلال
حتی اگـــر بلانکـــو و رمضانی در اســـتقلال 
بماننـــد نیـــز بعیـــد اســـت شانســـی بـــرای 
حضور در ترکیب اســـتقلال داشته باشند. 

کوجـــو و جومـــا بـــه طـــور قطـــع از همـــان 
بـــازی نخســـت نیم فصـــل دوم در ترکیب 
اســـتقلال به کار گرفته خواهند شـــد و اگر 
در راه گلزنی موفق باشـــند که این احتمال 
بســـیار زیاد اســـت، دیگر شانســـی به دیگر 
بازیکنـــان نخواهـــد رســـید. حـــال اینکه از 
میـــان رمضانـــی و بلانکـــو کدام یـــک قطعاً 
جدا شـــود، هنـــوز مشـــخص نشـــده اما تا 
آخـــر هفته ایـــن موضـــوع تعییـــن تکلیف 

می شـــود.

استقلال استقلال 
وضعیت وضعیت 

مطلوبی در مطلوبی در 
خط حمله خط حمله 

خود ندارد و خود ندارد و 
اوضاع عمیقاً اوضاع عمیقاً 

به ضرر این به ضرر این 
تیم است و تیم است و 
شاید جوما شاید جوما 

و کوجو و کوجو 
بتوانند به بتوانند به 

این وضعیت این وضعیت 
نامطلوب نامطلوب 

پایان دهندپایان دهند

گزارش یک

حمیدرضا عرب
خبر نگار



در حاشیه

iranvarzeshii

از بین علاقه مندان به فوتبال، کمتر کسی است که 
منکر توانایی های هری کین به عنوان یکی از بهترین 
بازیکنان فوتبال جهان در قرن ۲۱ باشد اما ماجرای 
جام نگرفتن او در تاتنهام، بایرن مونیخ و تیم ملی 
انگلیس، طلسمی را برای او در جام نگرفتن ایجاد 
کرده که باعث شده کین، دستمایه شوخی های 
کاربران مختلف در فضای مجازی باشد. بهترین 

گلزن فصل گذشته پنج لیگ معتبر اروپایی که حالا 
از مصدومیت بازگشته و تنها گل تیمش در پیروزی 
در  رساند،  ثمر  به  هم  را  گلادباخ  مونشن  مقابل 
مصاحبه خود با اکیپ اطمینان داده که طی سال های 
آینده، طلسم خود را می شکند و جام های فراوانی 
کسب خواهد کرد: »در فوتبال امروزی، شما در ۳۰ 
سالگی به اوج می رسید. هنوز بهترین نسخه هری 

کین را ندیده اید؛ مطمئن هستم زمانی که بازنشسته 
می شوم، جام های فراوانی کسب کرده ام. اگر با بایرن 
مونیخ، در لیگ قهرمانان اروپا برنده شوم، می توانم 
شانس توپ طلا را با توجه به عملکرد فردی ام داشته 
باشم. رؤیای من کسب توپ طلا است، به ویژه از 
زمانی که مسی و رونالدو به این جایزه اعتبار بیشتری 

بخشیدند. شاید سال ۲۰۲۵ این اتفاق رخ دهد!«

آتش ســـوزی بزرگ در لس آنجلس، یکی 
از گران تریـــن و مرفه تریـــن شـــهرهای 
جهـــان در روزهای اخیر تبدیل به ســـوژه 
اصلی رســـانه های مختلف جهان شـــده 
و زیرســـاخت های این شـــهر مشـــهور در 
ایـــالات متحـــده امریـــکا، آســـیب جدی 
و  خانه هـــا  گرفتـــن  آتـــش  دیده انـــد. 
تجهیزات هنرمنـــدان بـــزرگ و ثروتمند 
هالیوودی حاضر در این شهر، با پوشش 
گسترده رســـانه ها روبه رو شـــده و دولت 
امریـــکا را بـــا چالش های بزرگـــی در این 
مســـأله مواجه کرده اســـت. آتش سوزی 
در ایالـــت کالیفرنیـــا تا روز یکشـــنبه ۳۵ 
هـــزار هکتار زمین را نابـــود کرده و بیش 
از ۱۵ هـــزار خانـــه مســـکونی را تخریب و 
باعـــث ضـــرر ۱۵۰ میلیـــارد دلاری بـــه این 
کشور شـــده است. آتش ســـوزی بزرگ و 
تبدیل شـــدن یکی از نمادهای امریکایی 
به خاکســـتر، بـــه خودی خود مســـأله ای 

بـــزرگ و بحرانی غیرقابـــل پیش بینی در 
امریکا محســـوب می شـــود امـــا میزبانی 
شـــهر،  همیـــن  در   ۲۰۲۸ المپیـــک  از 
اوضـــاع را برای بازســـازی زیرســـاخت ها 
در لس آنجلـــس و تخصیـــص بودجـــه 
برای بازگرداندن شـــهر بـــه حالت عادی 

پیچیده تـــر می کنـــد.
برخـــی از محل هـــای برگـــزاری تعییـــن 
لمپیـــک  ا ی  بت هـــا رقا ی  بـــرا ه  شـــد
۲۰۲۸ لس آنجلـــس، تحـــت تأثیـــر ایـــن 
آتش ســـوزی مهیـــب قـــرار گرفته انـــد. 
 Riviera Country باشـــگاه معتبـــر 
میزبان مســـابقات گلف المپیک، منطقه 
تفریحی Sepulveda میزبان مسابقات 
تیراندازی با کمان، BMX و اسکیت بورد 
المپیـــک و اســـتادیوم تاریخـــی رز بـــاول 
در پاســـادنا میزبـــان مســـابقات فوتبال 
در معـــرض خطـــر جـــدی آتش ســـوزی و 
تخریـــب قرار دارند. ورزشـــگاه رز باول که 
از ورزشگاه های مشـــهور امریکا محسوب 
می شـــود، میزبـــان شـــش مســـابقه در 
جام جهانی باشگاه های ســـال ۲۰۲۵ نیز 

خواهـــد بـــود و هنـــوز معلوم نیســـت که 
امریکایی ها، به چه شـــکل لس آنجلس را 
به حالت عادی برمی گردانند؛ از ســـویی 
دیگر، انتقال دولت در هفته آینده و روی 
کار آمـــدن کابینه جدید ایـــالات متحده، 
به نگرانـــی مردم امریـــکا و جامعه ورزش 
جهـــان در خصـــوص شـــرایط میزبانـــی 
لس آنجلس از بزرگترین رویداد ورزشـــی 

جهان افزوده اســـت.
یکـــی از صفحـــات توئیتری کـــه در حوزه 
اخبار المپیـــک فعالیت می کند، گزارش 
داده کـــه به دلیل آتش ســـوزی جنگل ها 
در لس آنجلـــس، IOC در حال کارکردن 
روی پلـــن B یعنـــی میزبانی توکیـــو برای 
بازی های المپیک ٢٠٢٨ است؛ احتمالی 
که هنوز در حد شـــایعه و گمانه زنی باقی 
مانـــده اما بـــا توجه به مخدوش شـــدن 
چهـــره شـــهر لس آنجلـــس پـــس از این 
آتش ســـوزی، رد هم نمی شـــود. مدیران 
ایـــن شـــهر پیـــش از ایـــن حادثـــه، قول 
تبدیل شـــدن لس آنجلس به یک شـــهر 
هوشـــمند و بـــدون ترافیـــک را در دوران 

برگـــزاری المپیـــک داده بودنـــد اما حالا 
رؤیاهای مســـئولین این مســـابقات برای 
برگزاری یکـــی از بهترین دوره های تاریخ 
المپیک از دســـت رفته به نظر می رســـد. 
ایـــن در حالی اســـت کـــه لس آنجلس، 
بـــرای  متقاضـــی  رســـمی  شـــهر  تنهـــا 
میزبانـــی در المپیـــک ۲۰۲۸ در مجمـــع 
ســـال ۲۰۱۷ کمیته بین المللـــی المپیک 
بود و هیچ شـــهر دیگری، بـــه طور کامل 
بـــرای برگـــزاری از ایـــن رویـــداد بـــزرگ 
آمادگی ندارد. طـــی تحقیقات در مارس 
ســـال ۲۰۲۳، ۵۷ درصـــد از شـــهروندان 
لس آنجلـــس برگـــزاری المپیـــک در این 
شهر را مفید دانســـته و ۲۰ درصد از آنها، 
برگزاری این مســـابقات را برای شهر خود 
منفی ارزیابی کردنـــد. موضوعی که حالا 
و پس از این آتش ســـوزی بزرگ، شاید با 
تغییر بزرگی مواجه شـــده باشـــد و مردم 
لس آنجلس، بیش از برگـــزاری المپیک 
به دنبال بازگشـــت شـــهر خود به شرایط 
عـــادی و جبران خســـارت های ناشـــی از 

این حادثه باشـــند.

و  رگ  بـــز ســـتارگان  جـــذب  کنـــار  در 
ورزش،  در  هنگفـــت  ســـرمایه گذاری 
برگـــزاری مســـابقات ســـوپرجام ایتالیـــا 
و اســـپانیا در عربســـتان ســـعودی طـــی 
ســـال های اخیـــر به چهـــره جهانـــی این 
کشـــور کمک زیادی کرده و عربستانی ها 
را تبدیـــل بـــه یکـــی از برندهـــای بـــزرگ 
ورزشـــی در جهـــان کـــرده اســـت. ایـــده 
برگـــزاری ســـوپرجام بـــه جـــای دو تیم با 
چهـــار تیـــم در ایـــن دو کشـــور، پـــس از 
ســـرمایه گذاری عربســـتان برای برگزاری 
سه بازی در کشور عربستان و درآمدزایی 
فدراســـیون فوتبـــال ایتالیـــا و اســـپانیا از 
طریق برگزاری ســـوپرجام در عربســـتان 
مطـــرح شـــده و از آن زمـــان، ســـوپرجام 
نیز جذابیت بیشـــتری پیدا کرده اســـت. 
ایـــن در حالـــی اســـت کـــه همـــواره ایده 
اصلی ســـوپرجام، جـــدال بیـــن قهرمان 
لیگ و جام حذفی بوده اما در اســـپانیا و 
ایتالیا، فرصت بیشـــتری برای درآمدزایی 
از طریـــق ســـوپرجام بـــا برگـــزاری ســـه 
مســـابقه بـــزرگ ایجاد شـــده اســـت. در 
ســـال ۲۰۲۴، عربســـتانی ها برای برگزاری 
مســـابقات ســـوپرجام اســـپانیا در ایـــن 
کشـــور، ۴۰ میلیـــون یورو هزینـــه کردند؛ 
از ایـــن هزینـــه، هفـــت و نیـــم میلیـــون 

یورو به رئـــال مادرید به عنـــوان قهرمان 
مسابقات رســـید، پنج میلیون و ۳۰۰ هزار 
یورو ســـهم بارســـلونا بود و بیش از نیمی 
از ایـــن هزینه هـــا، به فدراســـیون فوتبال 
اســـپانیا تزریـــق شـــد. ســـرمایه گذاری 
بزرگـــی کـــه حتی اگر بازگشـــت ســـرمایه 
قطعـــی بـــرای عربســـتان ســـعودی را به 
همراه نداشته باشـــد، می تواند به تصویر 
جهانی عربســـتان ســـعودی کمک کند.

البتـــه کـــه نابرابـــری در تزریق ســـرمایه، 
بـــا اعتـــراض دیگـــر تیم های حاضـــر در 
ســـوپرجام اســـپانیا روبه رو شـــده است. 
مدیرعامـــل باشـــگاه اتلتیـــک بیلبائو که 
از حاضریـــن در نیمه نهایـــی ســـوپرجام 
امســـال اســـپانیا بـــود، بـــه درآمـــد ۱/۵ 
میلیون یورویی این باشـــگاه از سوپرجام 
از میـــزان هزینـــه  ۴درصـــد  تنهـــا  کـــه 
عربســـتان برای برگزاری این مســـابقات 

اســـت اعتراض کرده و خواستار تقسیم 
عادلانه این ســـرمایه شده است. پیش از 
این نیز مسئولان باشگاه اتلتیکومادرید، 
به درآمد بیشـــتر رئال و بارســـلونا از این 
مســـابقات اعتـــراض کـــرده بودنـــد امـــا 
عربســـتانی ها، صعـــود ایـــن دو تیـــم به 
فینـــال، بحث حضـــور تماشـــاگر، بحث 
حـــق پخـــش تلویزیونـــی و ارزش افزوده 
باشـــگاه ها بـــه مســـابقات را دلیـــل این 
تقســـیم ســـرمایه بین تیم هـــا می دانند. 
ســـوپرجام شب گذشـــته، پنجمین دوره 
مسابقات ســـوپرجام اسپانیا درعربستان 
بـــود کـــه از زمان برگـــزاری مســـابقات با 
چهار تیم در این کشـــور برگزار می شـــود 
و ایـــن رونـــد بـــا توجه بـــه درآمـــدی که 
بـــرای فدراســـیون فوتبـــال اســـپانیا بـــه 
همـــراه دارد، تا ســـال ۲۰۲۹ ادامه خواهد 
داشـــت. موضوعـــی کـــه ســـازمان لیگ 
اســـپانیا یعنـــی لالیـــگا را بـــرای برگزاری 
برخی از مســـابقات بزرگ لیگ در خارج 
از اســـپانیا ترغیب کرده و حالا شـــایعات 
برگـــزاری مســـابقات بزرگ فصـــل لالیگا 
در کشـــورهایی مانند امریکا و عربستان، 
داغ تـــر از گذشـــته شـــده تـــا درآمدزایی 
به این شـــکل بـــرای فدراســـیون فوتبال 

اســـپانیا صورت بگیرد.
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 دوشنبه ۲۴ دی ۱۴۰۳   ۱۲  رجب  ۱۴۴6
  سال بیست و هشتم  شمــــاره ۷۷۴۴

فضای مجازی

گزارش تصویری

گزارش

درخشش برد پیت در فرمول یک

در پی گمانه زنی ها درباره انتقال کایل واکر به 
عربستان با حقوق چشمگیر، گزارش ها حاکی 
از تغییر موضع آنی کیلنر، همسر واکر در مورد 
جدایی از اوست. به گزارش سان، کیلنر پس 
از گذراندن کریسمس کنار واکر و فرزندانش، 
تصمیم به بازبینی جدی در مورد طلاق گرفته 
است. منابع نزدیک به این خانواده اعلام 
کردند که واکر به خانه محل سکونت خانواده 
برگشته و پروسه طلاق که چند ماه پیش آغاز 
شده بود، متوقف شده است. یکی از منابع 
به روزنامه سان گفت: »آنی چند ماه پیش 
درخواست طلاق داده بود، اما حالا دوباره در 
حال بازنگری است. اگر کایل قراردادی با یک 
باشگاه عربستانی ببندد، زندگی شان از نظر 
مالی دگرگون خواهد شد.« واکر در صورت 
حضور در لیگ عربستان، می تواند درآمدی در 
حدود ۴۰۰ هزار پوند در هفته داشته باشد.

یورگن کلوپ سرمربی سابق لیورپول اکنون 
رئیس بخش فوتبال گروه باشگاه های ردبول 
است و باشگاه پاریس اف سی در سطح دوم 
فوتبال فرانسه، یکی از باشگاه های زیر نظر 
این گروه فوتبالی بزرگ محسوب می شود. روز 
شنبه، لیگ فرانسه عکسی از کلوپ در حال 
لبخند در جایگاه تماشاچیان به همراه آنتوان 
آرنو، پسر برنارد آرنو، یکی از مالکان باشگاه 
پاریس اف سی منتشر کرد. آنها تماشاگر پیروزی 
یک بر صفر پاریس اف سی مقابل آمیان بودند. 
پاریس اف سی در تلاش برای صعود به لیگ 
یک است و با این پیروزی به طور موقت به صدر 
جدول رده بندی رسید. کلوپ به طور رسمی کار 
خود را در ردبول در ماه اکتبر آغاز کرد. او قبلاً 
با ماریو گومز، مهاجم سابق آلمان که مدیرفنی 
ردبول است، گفت و گوهایی داشته است. گومز 
در این باره گفت: »یورگن و من مدت طولانی 
در تماس بوده ایم، اما او به وضوح اعلام کرد 

که کار رسمی اش از ژانویه آغاز خواهد شد.«

روز گذشته مسابقات تنیس گرنداسلم ملبورن 
استرالیا آغاز شد و هادی حبیب، تنیس باز 
دورگه ایرانی-لبنانی با برتری ۳بر صفر مقابل 
آزاد  یونچاکته بو به مرحله دوم گرنداسلم 
استرالیا راه یافت. نفر ۲۱۹ جهان که به عنوان 
یک  اصلی  جدول  به  تاریخ  لبنانی  اولین 
دیدار  این  در  گرنداسلم رسیده،  تورنمنت 
دست به کار بزرگی زد و نفر ۶۷ رده بندی را با 
حساب ۷-۶، ۶-۴ و ۷-۶ از پیش رو برداشت 
تا ماجراجویی اش در ملبورن ادامه پیدا کند. 
هادی حبیب با وجود اینکه در المپیک ۲۰۲۴ 
پاریس با پرچم لبنان شرکت کرد، یک رگ 
ایرانی دارد. مادر هادی اهل شیراز و پدرش 
تسلط  فارسی  زبان  به  او  و  است  لبنانی 
کامل دارد. هادی سال ۱۳۹۵ در مسابقات 
دیویس کاپ تهران نیز حضور داشت و برای 
لبنان به میدان رفت. این بازیکن ۲۵ ساله 
اکنون ساکن امریکا است و چندی  پیش با 
از دانشگاه تگزاس  مدرک مدیریت ورزشی 
فارغ التحصیل شد. این بازیکن ۲۶ ساله در 
مرحله بعدی باید به مصاف اوگو اومبر، بازیکن 
جوان و مطرح فرانسوی دنیای تنیس برود و 
کار سختی برای رسیدن به دور سوم مسابقات 

تنیس ملبورن خواهد داشت.

یکی از فیلم های مورد 
انتظار سال ۲۰۲۵ سینمای 

جهان، فیلم F1 با بازی 
برد پیت در نقش یکی 

از قهرمانان فرمول یک 
است که در تابستان اکران 

خواهد شد؛ نگاهی به 
شمایل این ستاره مشهور 

دنیای هالیوود به عنوان 
راننده فرمول یک در این 

فیلم خالی از لطف نیست.

پاسخ خانبان به شایعات
مهرداد خانبان آنالیزور باشـــگاه پرســـپولیس در یک استوری 
اینســـتاگرامی، به شـــایعات در خصوص نقش او در انتخاب 
سرمربی جدید باشـــگاه پرسپولیس واکنش نشـــان داد و رد 
کردن گزینه های مربیگـــری به دلیل قرار نـــدادن وی در کادر 
فنی را تکذیب کرد و نوشـــت: »هیچ گزینه  سرمربیگری بحث 
دســـتیار را مطرح نکرد امـــا در صورتی که به من نیاز نباشـــد 
بلاشـــک از کادر جدا می شـــوم چون منافع تیم مهم تر از فرد 
اســـت.« خانبان در دوره حضور گاریدو بـــه دلیل اختلاف نظر 
فنی با ســـرمربی تیم، از کادر فنی کنار گذاشـــته شـــده بود و 

با حضور کریم باقری، به کادر فنی پرســـپولیس بازگشـــت.

Mehrdadkhanban

کنایه مدیران استقلال خوزستان به مذاکره پرسپولیسی ها
پـــس از آنکه مدیر روابط عمومی باشـــگاه پرســـپولیس برای 
اثبات مذاکره با اســـتقلال خوزســـتان در جـــذب تیوی بیفوما 
اســـنادی را منتشـــر کرد، مدیر روابط عمومی باشگاه استقلال 
خوزســـتان بـــا قـــرار دادن تصاویری از درخواســـت باشـــگاه 
پرســـپولیس برای جذب بیفوما و پاســـخ استقلال خوزستان، 
به مذاکـــره نکردن پرسپولیســـی ها برای جذب ایـــن بازیکن 
کنگویی کنایه زد. مدیران اســـتقلال خوزستان معتقد هستند 
که باشـــگاه پرسپولیس پس از درخواســـت ۵۰۰ هزار یورویی 
این باشـــگاه بـــرای بیفوما، هیـــچ مذاکره ای با این باشـــگاه 

انجام نداده اســـت.

Danial.behvand

طارمی چهره ویژه صفحه اینتر
پیش از قرار گرفتن مهدی طارمی در ترکیب اصلی اینتر برای 
تقابل با ونتزیا، صفحه رسمی نراتزوری از تصویر مهدی طارمی 
برای عکس پیش بازی این مسابقه استفاده کرد تا این اقدام 
با استقبال هواداران ایرانی اینتر مواجه شود. از ابتدای فصل، 
مطالب صفحه اینتر با محوریت مهدی طارمی، با واکنش های 
بیشتری از سوی هواداران به نسبت دیگر مطالب صفحات رسمی 

باشگاه اینتر مواجه شده است.

INTER

انتقال به عربستان، مانع از طلاق 

 آغاز ماجراجویی 
آقای معمولی در شغل جدید

 درخشش تنیسور 
ایرانی-لبنانی در ملبورن

شایعات برای تغییر میزبانی آغاز شد

المپیک زیر سایه آتش سوزی بزرگ
سوژه

عربستان چطور مسابقات بزرگ را برگزار می کند؟
درآمدزایی هنگفت اسپانیایی ها از سوپرجام


